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علیلاریجانی:
رئیس صداوسیما شخصا به تخریب نهاد قانونگذاری 

در برنامه های رادیو و تلویزیون ورود کند
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همیشهبایدحلشود

فرشادمقیمی:45درصدپروژههايساخت
داخليقطعاتبهتولیدانبوهرسید

 ایرج موفق:  تولید ریل به  همت تلاشگران 
ذوب آهن اصفهان افتخار بزرگی برای ایران است

غریب پور: تولید محصولات ویژه ، تداوم توسعه ها و 
سوددهی مستمر بزرگ ترین مزیت های فولاد مبارکه
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پس از چندین بار رفت و برگشت در خواست دولت برای تأسیس مجدد 
وزارت بازرگانی با توجه به اظهارات مخالفان ؛ موافقان نمایندگان مجلس 
شورای اسلامی ، فعالیت مجدد بازرگانی به تصویب نمایندگان مجلس 
رسید که باید دولت در اسرع وقت وزیر جدید را برای اخذ رأی اعتماد 

به مجلس معرفی نمایند.
اما حمایت بیشتر از تولیدکنندگان ، برای رسیدن به این هدف بزرگ 
همکاری کلیه تولیدکنندگان و صنعتگران می تواند راه را نزدیکتر کند 
و در آینده ای نزدیک کشور را از وابستگی نجات دهد برگزاری نمایشگاه 
در قطب های صنعتی در دیگر نقاط کشور دستیابی به هدف را نزدیکتر 

خواهد کرد.
در آخر ذکر این نکته ضروری است که برای رسیدن به خودکفایی و قطع 
وابستگی کشور باید تمام دستگاههای اجرایی کشور بکوشند مشکلات 
صنعت را شناســایی و برای رفع آنها تلاش کنند و جا دارد که مقامات 
بانکی و اجرایی با حضور در اینگونه نمایشگاهها و آشنایی با مشکلاتی 

که دامنگیر صنعت کشور می باشد ، نسبت به رفع آنها اقدام نمایند. 
و این هم نباید فراموش کرد که در آینده نزدیک با اقتصادی بدون نفت 
مواجه هســتیم و تداوم حیات اقتصادی تنها با ارج نهادن به صنعت و 

صنعتگر و تولید کننده ممکن خواهد بود . 

 غلامرضا سلیمانی:مشکلات صنعت و تولید باید
 در دانشگاه ها برطرف شود

عناوینخبرها سرمقاله

سرلشکر محمدباقری  
رئیس ستاد کل نیرو های مسلح

کشورهایبدعهد
دربرجامحامیان
صدامبودند

دست رد روحانی به نمایش مذاکره 

 روحانی: از اروپایی ها
 فقط حرف های زیبا شنیدیم 

سالک: باید از روحیه ایثار و فداکاری شهدا و 
ایثارگران دوران دفاع مقدس درس بگیریم
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هفتهنامهاقتصادیایران

احمدسالککاشانیعضوکمیسیونفرهنگیمجلسشورایاسلامیدرگفتوگوباخبرنگارخبرگزاریخانهملتبااشارهبهضرورتتوجهبهارزشهایدفاعمقدسدرزمینههایمختلفبهویژهدرعرصهفرهنگی،
گفت:هشتسالدوراندفاعمقدسحاویمطالبودرسهایبسیارمهمیبرایماستکهبایددرشرایطکنونیودرجنبههایمختلفزندگیفردی،خانوادگیواجتماعیخودبهآنهاتوجهکردهواینمسائلرا
عملیاتیکنیم.ایشــانبابیاناینکهمابایدازروحیهایثاروفداکاریشــهداوایثارگراندوراندفاعمقدسدرسبگیریم،افزود:روحیهایثاروگذشتجزءارزشهایمهمانسانیوالهیاستکهرزمندگانماآنرادر
جبهههایجنگبهخوبیدرنظرداشتندوبهجهانیاننشاندادندکهباایثاروگذشتمیتوانبادشمنانمقابلهکرد.مردمبایدارزشهایدفاعمقدسرازندهنگهدارندویادامهداد:درشرایطکنونیکهکشورما
دارایمشکلاتیچونتورم،گرانی،بیاخلاقیبرخیافراددرفضایمجازیوگسترشآسیبهایاجتماعیاست،ضرورتداردکهمردمارزشهایدوراندفاعمقدسراهموارهزندهنگهدارند.ویباتاکیدبراینکه
اطاعتپذیریازمحورحاکمیتدینییعنیولایتفقیهوولیامرمســلمینبسیارحائزاهمیتوتضمینکنندهتداومانقلاباسلامیودفاعمقدساست،افزود:اینمسئلهرابامطالعهمتنزندگیشهداوایثارگران
میتوانیمبهدستآوریمودرتماموصیتنامههایآنانبرضرورتاطاعتازولیامرمسلمینتاکیدشدهاست.ضرورتتبعیتازفرامینرهبرانقلاببرایعبورازمشکلاتایشانتصریحکرد:درشرایطکنونیکه
دشمنتحریمهایمتعدیراعلیهکشورماناعمالکردهاست،مابایدبرایبرونرفتازرکوداقتصادیوتورم،ازتدابیرمقاممعظمرهبریبهویژهدستوراتایشاندربارهاجرایاقتصادمقاومتیتبعیتکنیموفرهنگ
قرآنیکیدیگرازارزشهایبرجستهدوراندفاعمقدساستکهتوجهبهآندرجبهههاموجمیزدومابایددردورانیکهدشمنجنگفرهنگیراهمعلیهکشورمانراهانداختهاست،توجهبهقرآنراتبلیغوترویج

کنیموآموزههایکتابآسمانیدرزندگیفردیواجتماعیمانمتجلیشود.

بایدازروحیه
ایثاروفداکاری
شهداو
ایثارگراندوران
دفاعمقدس
درسبگیریم

کشورهایبدعهددربرجامحامیانصدامبودند
کشــور هایی مانند فرانســه، انگلیس و آلمان که امروز نیز به 
تعهدات برجامی خود   عمل نمی کنند، از حامیان حمله صدام 
به ایران بودند. به گزارش اعتبار به نقل از خانه ملت، سرلشکر 
محمدباقری  رئیس ستاد کل نیرو های مسلح در نشست علنی 
مجلس شــورای اسلامی اظهار داشت: ایران در طی قرن های 
گذشته به عنوان کشوری ضعیف و عقب مانده مورد شناخت 
دیگر کشــور های جهان بوده و در قرن بیستم به عنوان حلقه 
زنجیره استکبار غربی مسئولیت های غیربومی از ناحیه آمریکا 

و ناتو برعهده داشته است.
ایشان بیان کرد: در ۴۰ سال اخیر ایران با شاخص های 
دیگری مانند انقلاب اســلامی، رهبری بی نظیر امام خمینی 
)ره( و مقام معظم رهبری و شــاخصی با عنوان افتخار ۸ سال 
دفاع مقدس در بین کشور های جهان شناخته شده است و ایران 
همان کشوری است که با وجود بی طرفی و با وجود عدم تجاوز 
به کشور های دیگر در خلال جنگ های روسیه مورد تجاوز قرار 
گرفت و بخش هایی از آن جدا شــد. همچنین در جنگ های 
جهانی مورد تجاوز و قحطی قرار گرفت و نیمی از جمعیت خود 
را از دســت داد، اما حتی ریالی خسارت دریافت نکرد و هیچ 

کشوری هم از ایران عذرخواهی نکرد.
وی گفت : در ۴۰ ســال اخیر هرگاه ایران مورد تجاوز قرار 
گرفت، به نحو دیگری عمل کرد و کارنامه دیگری را از خود نشان 
داد، این در حالی بود که استکبار جهانی از کشوری حمایت کرد 

که برای شروع جنگ ۸ ساله خود را آماده کرده بود.
ایشــان گفت: دشمن ما از یک سال و نیم بعد از انقلاب 
اســلامی، ارتش خود را مجهز کرد و برای تجاوز به ایران طرح 
ریزی داشــت و از سایر کشور ها نیز حمایت گرفت. این حمله 
آنچنان طراحی شده بود که اگر برابر روال عادی جنگ ها پیش 
می رفت حداکثر ظرف دو ماه باید ایران سقوط می کرد یا مورد 

تجزیه قرار می گرفت.
وی افزود: کشور متجاوز به ایران، از پول کشور های عرب 

منطقه برخوردار بود و در روزی که مرحوم آیت الله هاشمی به 
پادشاه عربستان اعتراض کرد که شما ۳۵ هزار میلیارد دلار به 
عراق کمک کرده اید، پادشاه عربستان گفت: خیر، ما ۵۰ هزار 
میلیارد دلار به عراق کمک کرده ایم. این در حالی بود که زمین، 
هوا و دریای کشــور های عربی نیز در اختیار کشور متجاوز به 
ایران قرار می گرفت. راه آهن و بنادر کویت و عربســتان نیز در 
اختیار صدام بود و ســلاح های بــه روز را در اختیار عراق قرار 

می دادند.
ایشان اظهار داشت: با قاطعیت می توان گفت: در طول دفاع 
دوران مقدس ۵ هزار تانک و نفربر عراق و ۴۵۰ فروند هواپیمای 
عراق نابود شد، اما رژیم بعثی در پایان جنگ ۷ هزار تانک و نفربر 

و ۶۰۰ هواپیمای روزآمد جهان را در اختیار داشت.
وی گفت: همین کشــور های اروپایی مانند فرانســه و 
انگلیس سلاح و پشــتیبانی سیاســی در اختیار صدام قرار 
می دادند و آلمان سلاح شیمیایی به رژیم بعثی می داد و اکنون 
نیز همین کشور ها به تعهدات برجامی خود عمل نمی کنند و 

بیانیه صادر می کنند.
ایشــان در ادامه با بیان اینکه ملت سختکوش با وحدت 
کامل و رهبری امام )ره( و به پشتوانه نصرت الهی توانست توسط 
نیرو های مســلح خود، صحنه را کاملا تغییر دهد، گفت: ملت 
ایران با مقاومت، دشــمن را متوقف و از کشور بیرون کرد و در 

نهایت با سربلندی دفاع مقدس را خاتمه داد.
وی افزود: هرچند ۲۰۰ هزار شهید و هزاران جانباز و آزاده 
در راه دفاع از میهن دادیم، اما این دفاع، برکات زیادی برای ملت 
ایران داشت و اگر هزینه دادیم این هزینه ها با تسلیم و پذیرش 

تجزیه در برابرحمله دشمن قابل مقایسه نیست.
ایشــان گفت: مردم عراق این جنگ را دوران خسران و 
خفت و خواری خود می دانند که این تفکر قابل قیاس با تفکر 
ملت ایران درباره دفاع مقدس نیست که رهبری معظم نیز در 
این باره فرمودند دفاع مقدس گنجینه بی نظیری است که باید 

اکتشاف شده و برای فرهنگ سازی از آن استفاده شود.
وی با اشاره به قوانین مجلس به خصوص ماده ۸۶ قانون 
برنامه ششم، اظهار داشت: این قوانین می تواند زمینه ساز تداوم 
برکات دفاع مقدس قرار گیرد و در ابعاد مختلف نتایج گوناگونی 
به ارمغــان آورد که از مهم ترین آن هــا ارزش هایی همچون 
شجاعت، ایثار و خودباوری است که به سادگی فراهم نمی شود 
ضمن اینکه هم افزایی اقوام ایرانی در دفاع مقدس، تبلور یافت 
و خوداتکایی، استقلال و آرمان گرایی در اداره کشور و مقابله با 

مشکلات مشهود بود.
وی در ادامه با بیان اینکه مشکلات کشور در دوران دفاع 
مقدس با هیچ دوره ای قابل قیاس نیست، اذعان داشت: با این 

حال دولتمردان ما توانستند با وحدت از مشکلات عبور کنند 
و برکات دفاع مقدس نیز همچنان پابرجا اســت که مهم ترین 
آن بازدارندگی دفاعی اســت که ریشه در آن دوران دارد و اگر 
تهاجمی به کشــور صورت نمی گیرد به خاطر تجربه تاریخی 
دشــمنان ما از دفــاع جانانه ملت ایران اســت و اگر وضعیت 
متفاوتی در منطقه نســبت به گذشته داریم و محور مقاومت 
فعال شده نیز به خاطر دفاع مقدس است و ۸ سال مقاومت ملت 
سوریه در برابر تروریست ها و همچنین ثبات و آرامش لبنان به 
برکت محور مقاومت بود که الگویی از دفاع مقدس به حساب 
می آید و آن ها را به بازدارندگی رســانده اســت و اگر یمنی ها 
توانسته اند ۴ سال و نیم در برابر تجاوز های عربستان و امارات 
ایســتادگی کنند و بتوانند یکی از مهم ترین تاسیسات نفتی 
عربستانی ها را مورد حمله قرار دهد به خاطر الگوبرداری از دفاع 

مقدس بوده است.
وی در ادامه با یادآوری این مطلب که دشمنان کشورمان 
از تجاوز مستقیم ناامید و ترسان هستند که باید آن را از برکات 
دفاع مقدس دانست، عنوان کرد: اکنون نیز باید با یکدلی و دوری 
از جناح گرایی و حزب گرایی در مسیر آرمان ها دست در دست 
یکدیگر دهیم و اگر اراده و اقدامی نســبت به تجاوز به کشور 
صورت گیرد با قاطعیت در برابر آن بایستیم و همان رفتاری که 
با پهپاد متجاوز و کشتی متخلف انگلیسی صورت گرفت داشته 
باشیم.ایشان گفت:  نتیجه تجاوز به کشورمان، انهدام و اسارت 
خواهد بود، اما به کشور های منطقه نیز اعلام می کنیم با هیچ 
کدام از شــما دشمنی نداریم و امارات و عربستان که در رأس 
کشور هایی هستند که علیه ما توطئه می کنند راه را گم کرده 
اند و باید به دامان اسلام بازگردند و با ایران همکاری کنند و اگر 
تجربه ای از دفاع مقدس و جنگ های بعدی داریم و اگر صنایع 
دفاعی خودکفا داریم و شجاع و ایثارگر هستیم، همه متعلق به 
جهان اســلام اســت و می خواهیم همه آن هــا از این برکات 

بهره مند شوند.

دکتر علی لاریجانی:

رئیس صداوسیما شخصا به تخریب نهاد قانونگذاری 
در برنامه های رادیو و تلویزیون ورود کند

دستردروحانیبهنمایشمذاکره
دعوتبهمذاکرهتروریستهایاقتصادیراباور

نمیکنیموازاروپاییهافقطحرفهایزیباشنیدیم
به رغم این که ترامپ واســطه های 
بسیاری فرستاد تا زمینه یک عکس 
یادگاری را در نیویورک فراهم کند و 
بتواند خود را برای انتخابات آینده در 
آمریــکا مهیا کنــد، رئیس جمهور 
کشــورمان هم در سخنرانی خود در 
صحن علنی ســازمان ملل وهم در 
نشست های دو جانبه با سران برخی 
کشــورها و نیز در گفت و گو با رسانه 
مورد علاقه ترامپ یعنی فاکس نیوز، 
به درستی گدایی دیدار از سوی رئیس 
جمهور آمریکا را ناکام گذاشت. اوج 

این واسطه ها و تلاش ها جایی بود که ماکرون و جانسون سران فرانسه و انگلیس 
در راهروی سازمان ملل خود را مقابل روحانی قرار دادند و در یک جلسه سرپایی 
سعی کردند با استدلال های خود روحانی را برای دیدار متقاعد کنند، اما رئیس 
جمهور در این جلسه کوتاه، تنها به لبخندهای بلند اکتفا کرد و در گفت و گو با 
فاکس نیوز هم ملاقات تصادفی با رئیس جمهور آمریکا را رد و تأکید کرد چنین 
دیداری باید با برنامه ریزی باشــد: »چرا اتفاقی با هم دیدار داشته باشیم؟ اگر ما 
هدف بلندی را به نفــع دو ملت داریم، باید برنامه ریزی کنیم و مذاکرات باید بر 
مبنای آن برنامه ریزی انجام شود.«  ظریف هم در گفت و گو با رویترز آب پاکی را 
ریخت و تأکید کرد احتمال دیدار روحانی و ترامپ صفر است. یک دیپلمات ایرانی 
هم بدون فاش شدن نامش گفته است: »کشورهای غربی از شامگاه سه شنبه در 
را از پاشــنه کنده اند که روحانی بــا دیدار ترامپ موافقت کند.« درعین حال به 
گزارش فارس، رئیس جمهور آمریکا با اشاره به تلاش های ماکرون افزود: »چندین 
نفر کار میانجی گری را می کنند. عمران خان، نخست وزیر پاکستان هم هست. 
مرکل، صدراعظم آلمان هم هست و او خیلی زیاد نقش دارد. آدم های زیادی درگیر 
هستند. آدم های زیادی دوست دارند ما را پای میز مذاکره ببرند. باید ببینیم چه 
می شــود ولی تا به حال، با ملاقات موافقت نکرده ایم.«رئیس جمهور در برنامه 
فشرده دیروز با روسای جمهور سوئیس، لیبریا، لبنان و سنگال دیدار کرد. همزمان 
با سفر روحانی فضاسازی زیادی از سوی رسانه های غربی شکل گرفته بود مبنی 
بر این که ایران آمادگی تغییر در برجام را دارد. این در حالی اســت که اصلاحات 
پیشــنهادی روحانی و ظریف در برجام چیز خاصی نیست و آن ها پیشنهاد می 
کنند اتفاقی که قرار بود بر اساس برجام در سال ۲۰۲۳ رخ دهد، همین امروز وارد 
مرحله عملیاتی شــود. به این شکل که ایران اجرای دایمی پروتکل الحاقی را در 
مجلس تصویب کند و آمریکا هم لغو همه تحریم ها را در کنگره خود تصویب کند 

و به مرحله اجرا درآورد.
نشست ایران و 4+1

در همین حال وزیران خارجه کشــورهای باقی مانده در برجام دیروز پشت 
درهای بسته دیدار کردند. در بیانیه وزیران خارجه ایران و 1+۴ که پس از این 
جلسه صادر شده آمده است: »طرفین در جلسه بر اهمیت اجرای کامل و موثر 
برجام توسط همه طرف ها تاکید کردند و عزم خود را با هدف تداوم تلاش ها 
برای حفظ این توافق، که به نفع همه اســت مورد تاکید قرار دادند.« فدریکا 
موگرینی مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا هم پس از این جلسه، کاهش 
تعهدات ایران را »بازگشت پذیر« دانست و با بیان این که از هر طرحی که بر 
مبنای اجرای کامل و حفظ برجام باشــد، استقبال می کنیم، گفت: ایران تا 

همین اخیر، به طور کامل به برجام پایبند بود.
آمریکا راهزنی کرد

اما مهم ترین بخش از برنامه های رئیس جمهور در نیویورک، سخنرانی در 
ســازمان ملل بود. روحانی در آغاز سخنان خود نهضت آزادی خواهانه امام 
حسین و یاد همه شهدای اقدامات تروریستی در خاورمیانه و دنیا را گرامی 
داشت و بزرگ ترین قربانی تروریسم را ملت مظلوم فلسطین دانست. تبعیض، 
تصاحب زمین ها، شهرک سازی ها وکشتار همچنان ادامه دارد. او طرح های 
تحمیلی آمریکایی مانند معامله قرن را محکوم به شکست توصیف کرد. رئیس 
جمهور در همان ابتدای سخنان خود به تروریسم اقتصادی آمریکا علیه ایران 
طی یک ســال و نیم گذشته پرداخت. روحانی با بیان این که آمریکا با سوء 
استفاده از نظام بانکی، به راهزنی بین المللی دست زده، درباره نمایش مذاکره 
آمریکایی ها گفت: ما نمی توانیم دعوت به مذاکره کسانی را باور کنیم که اعلام 
می کنند ســخت ترین تحریم های تاریخ را علیه کرامت و معیشت ملت مان 
اعمال کرده اند. چگونه می توان باور کرد که جنایت و فشار بر زندگی ۸۳ میلیون 
ایرانی به ویژه زنان و کودکان برای دولتمردان آمریکایی امری خوشــایند و 
موجب افتخار تلقی شود. ملت ایران هرگز این جنایت ها و این جنایتکاران را 
نه فراموش می کند و نه می بخشد.روحانی با اشاره به پایبندی ایران به برجام 
به رغم خروج آمریکا از این معاهده بین المللی و کوتاهی و کم کاری اروپا در 
انجام 11 تعهد خود گفت: ما از اروپایی ها فقط حرف های زیبایی شنیدیم و 
شــاهد اقدام مؤثری نبودیم. اینک بر همگان ثابت شده اســت که آمریکا به 
تعهدات خود پشــت می کند و اروپا از اجرای تعهداتش ناتوان است. ما حتی 

در اجرای بندهای ۲۶ و ۳۶ برجام، راهبرد گام به گام را در پیش گرفتیم.
صبر ایران هم حدی دارد

رئیس جمهور با بیان این که صبر ایران هم حدی دارد، گفت: ما را به مذاکره 
می خواننــد؛ در حالی که خود از معاهده  گریزانند. ما با همین دولت فعلی 
آمریکا بر سر میز 1+۵، در گفت و گو بودیم؛ اما آن ها بر عهد سلفِ خویش، 
خط بطلان کشیدند. روحانی افزود: پاسخ ما به مذاکره تحت تحریم، نه است. 
دولت و ملت ایران، یک سال و نیم زیر شدیدترین تحریم ها، استقامت  کرده 
 اند و هرگز با دشــمنی که می خواهد با سلاح فقر، فشار و تحریم ایران را به 
تسلیم وادارد مذاکره نخواهند کرد. اگر پاسخ آری می خواهید همان طور 
که رهبر معظم انقلاب اعلام کرده اند، تنها راه برای گفت وگو، بازگشت به 
تعهدات است. اگر به اسم برجام حساسیت دارید، به رسمِ آن بازگردید و به 
چارچوب قطعنامه ۲۲۳1 شورای امنیت، متعهد باشید. تحریم ها را متوقف 

کنید تا راه گفت وگو باز شود.
اگر بیشتر می خواهید، باید بیشتر بپردازید

رئیس جمهور برجام را یک انتخاب حداقلی برای ایران و آمریکا اعلام کرد 
و خطاب به آمریکایی ها گفت: اگر بیشتر می خواهید، باید بیشتر بپردازید. 
اگر بر سر حرفِ خود هستید که فقط یک خواسته از ایران دارید و آن، عدم 
ساخت و بهره  گیری از سلاح هسته ای است، این با نظارت آژانس و بالاتر 
از آن، فتوای رهبری ایران، حاصل می شود. فقط کافی است به جای نمایشِ 
مذاکره، به واقعیتِ مذاکره بازگردید. عکس یادگاری آخرین ایســتگاهِ 

مذاکره است، نه اولین ایستگاه.
امنیتِ عربستان با پایان دادنِ تجاوز به یمن، حاصل 

می شود، نه با دعوت از بیگانگان
روحانی با اشاره به این که دو اصلِ »عدم تجاوز« و»عدم دخالت در امور داخلی 
یکدیگر« زیربنای این ائتلاف است، گفت: حضورِ سازمانِ ملل متحد برای ایجاد 
یک چترِ بین المللی در حمایت از “ائتلاف امید” نیز امری ضروری است. رئیس 
جمهور در انتها با تأکید بر این که امنیت منطقه با خروج نظامیان آمریکا، تأمین 
می شود و نه با سلاح و مداخله آنان ،خطاب به همسایگان گفت: آمریکا همسایه 
ما نیست. این جمهوری اسلامی ایران است که همسایه شماست و از دیرباز به 
ما آموخته اند که “اول همســایه؛ ســپس خانه”. در روز واقعه، ما و شما تنها 
می مانیم. ما با هم همسایه ایم، نه با آمریکا! او با سعودی ها صریح تر هم صحبت 
کرد و گفت: امنیتِ عربستان با پایان دادنِ تجاوز به یمن، حاصل می شود، نه با 
دعوت از بیگانگان. ما حاضریم برای صلح از همه توان ملی و اعتبار منطقه ای و 

اقتدار بین المللی خویش، مایه بگذاریم.
به هرگونه تعرض به امنیت و تمامیتِ سرزمینی خود، 

قاطعانه پاسخ می دهیم
رئیس جمهور به تهدیدها علیه ایران هم به این شکل پاسخ داد: ما دخالتِ 
تحریک آمیز بیگانگان را تحمل نمی کنیم و به هرگونه تعرض به امنیت و 
تمامیتِ سرزمینی خود، قاطعانه پاسخ می دهیم، اما راه جایگزین و مطلوب 
ما، همبستگیِ میان همه ملت های دارای منافع مشترک در خلیج فارس 
و منطقه هرمز است. روحانی در آخرین جملات خود گفت: این پیام ملت 
ایران است: بیایید به جای سرمایه گذاری در جنگ و خشونت ، به عدالت 

برگردیم. به صلح، به قانون، به عهد و پیمان و به میز مذاکره بازگردیم.

در مراسم رژه نیروهای مسلح که با حضور رئیس جمهوری، رئیس 
ستاد کل نیروهای مسلح، فرماندهان ارتش و سپاه و وزیر دفاع 
در مرقد امام )ره( برگزار شد، انواع سامانه های نظامی دفاعی، به 
ویژه سامانه های موشکی به نمایش گذاشته شد که سلاح بومی 
باور ۳۷۳، به عنوان نمونه ایرانی اس۳۰۰ روســی، یکی از مهم 
ترین و جدیدترین آنها بود.به گزارش اعتبار به نقل از ایسنا، پس 
از رژه یگان های پیــاده، در رژه یگان های نیروی پدافند هوایی 
ارتش، سامانه ســلاح باور ۳۷۳، سامانه توپخانه ای بومی حائل، 
سامانه موشکی ارتفاع متوسط مرصاد متحرک، سامانه راداری 
کنترلی و برد بلند آرش، ســامانه ارتفاع بلند اس۳۰۰، ســامانه 
راداری پسیو، سامانه پدافند موشکی ارتفاع بلند اس۲۰۰، سامانه 
موشکی پانزده خرداد و سامانه موشکی تلاش در معرض نمایش 
قرار گرفتند. در رژه یگان های محمول نیروی دریایی ارتش نیز 
اژدر مارک ۴۶، اژدر اکسیژنی، اژدر والفجر، مین های صدف، انفطار 
و کوسه، اژدر الکتریکی و مین چسبان، قایق رعد، شناور هجومی 
شهاب، موشک نور بردبلند، سامانه خوداتکا نصر ساحلی و توپ 
۷۶ میلیمتــری فجر ۲۷ از مقابل جایگاه عبور کردند. موشــک 
راهبردی قاصد ۳، بمب قاصد، موشک عصر ۶۷، موشک عاصف، 
بمب قادر، پادجنگالی سحاب، لانچر لیزرتاب ۹۹ و بمب ۲هزار 
پوندی هوشمند، لانچر لیزرتاب ۹۹ و بمب ۵۰۰ پوندی هوشمند، 
موشــک قادر هواپایه، موشــک نصر هواپایه، موشک فکور ۹۰ 
هواپایه، موشک دامی تی ۴۲، موشک آموزشی تی جی ام، موشک 
آر ۷۳، موشــک دامــی آر ۲۷، موشــک آر ۶۰، موشــک دامی 
AIM_7E و موشــک PL7، موشــک AIM_9J و موشک   
AIM54  و موشــک KH58، موشک هواپایه قائم و موشک 
یاسر، پهپاد کمان 1۲ و همچنین پهپاد ابابیل، تجهیزاتی بودند 
کــه در رژه یگان های نیروی هوایی ارتش از مقابل جایگاه عبور 
کردند. در رژه یگان های محمول نیروی زمینی ارتش نیز خودروی 
۶ در ۶ کیان تاکتیکی، خودروی دیزل  هاردتاپ، خودروی حامل 
نفر پســت فرماندهی ام 11۳، نفربر بی. تی.آر مجهز به توپ ۲۳ 
میلیمتری، تانک ذوالفقار، تانک تی ۷۲ اس، تانک چیفتن، توپ 
1۳۰ و 1۵۵ میلی متری کششی، توپ 1۷۵ و ۲۰۳ میلی متری، 
راکت انداز فجر ۵، سامانه پرتاب موشک زلزال، سامانه سایت یاب، 
شنود سیار، ارتباط رادیویی دیتا و سامانه جمر و همچنین سامانه 
الینت غدیر، تجهیزاتی بودند که از مقابل جایگاه عبور کردند. در 
رژه یگان های نیروی زمینی سپاه تجهیزاتی از جمله خودروهای 
ام رپ ۴۵۴ و ارس محمــول خمپاره انداز  ۸1 م.م خشــاب دار، 
خودرو زرهی کشــف و انهدام، خــودرو محمول توپ 1۳۰ م.م، 
خــودرو رفع آلودگی و خودرو محمول توپ 1۳۰ م.م، ســکوی 
پرتــاب پهپاد، تانک ارتقاء یافته تی ۷۲ ام و نفر بر براق 1۰۷ م.م، 
تانک های رخش و شــبدیز از مقابل جایگاه مسئولان کشوری و 
لشکری عبور کردند.  سامانه پدافندهوایی برد بلند باور ۳۷۳ که 
برای نخستین بار در این مراسم به نمایش  عمومی درآمد، با برُد 
بیش از ۲۰۰ کیلومتر و ارتفاع ۲۷ کیلومتر، مخصوص شــرایط 
جغرافیایی ایران است که از نمونه های مشابه روسی و امریکایی 
همچون اس -۳۰۰ و پاتریوت برتری دارد. این سامانه بومی پدافند 
هوایی می  تواند اهداف هوایی را در صحنه نبرد با اصابت مستقیم 
موشــک یا با اصابت ترکش های سرجنگی موشک ساقط کند و 
مانع از ورود اهداف هوایی به محدوده عملیاتی خود شــود. این 
سامانه می تواند همزمان تعداد ۳۰۰ هدف را شناسایی و تعداد ۶۰ 

هدف را ردگیری کرده و با ۶ هدف به طور همزمان درگیر شود.

خبـــرخبـــر

رئیس مجلس با تاکید بر اینکه توهین به 
مجلس مطابق خواسته آمریکا و اسرائیل 
است، گفت: کمیســیون اصل نود و قوه 
قضاییه موضوع توهین به نمایندگان را 
بررسی و گزارشی به مجلس ارایه دهند. 
به گزارش خبرنگار خبرگزاری خانه ملت، 
دکتر علی لاریجانی در نشســت علنی 
مجلس شورای اسلامی در نطق پیش از 
دستور، گفت: آغاز سال تحصیلی جدید را 
به همه اساتید، معلمان و مربیان عزیز و 
همچنین به تمامی دانشجویان و دانش 
آموزان گرانقدر تبریک عرض می کنیم. 
امیدواریم ســال جدید بــا حضور وزیر 
محترم آمــوزش و پرورش که اخیرا رای 
اعتماد از مجلس اخذ کردند، گام های بلند 
در تحقق ســند تحول آموزش و پرورش 
برداشته شود و با روش علمی و زمان بندی 
مناسب این اقدامات صورت عینی یابد. 
لازم است کمیسیون آموزش و تحقیقات 
مجلس نیز از وزارت آموزش و پرورش این 
امر را مطالبه کند تا کیفیت کار آموزش و 
پروش و کرامت معلمــان و منزلت آنها 

سامان دقیق تری یابد.
تبریک به مناسبت هفته دفاع مقدس

رئیس مجلس شورای اسلامی با تبریک 
به مناســبت هفته دفاع مقدس به همه 
رزمندگان اعم از ارتش و ســپاه، نیروی 
انتظامی و بسیج، تصریح کرد: این افراد با 
میراثی که از مجاهدت سرافرازانه از دفاع 
مقدس دارند، امروز هم با سلحشوری از 

منافع ملی کشور پاسداری می کنند.
حمایت مجلس از اجرای گام سوم 

کاهش تعهدات برجام
وی افزود: مجلس شورای اسلامی از تدبیر 
دولت در برداشــتن گام سوم در موضوع 
هسته ای حمایت می کند، گرچه برخی 
از دولت ها حرف های نسنجیده ای زدند 
اما منطق ایران در این امر روشن است، ما 
در توافق هسته ای تعهداتی در مقابل تعهد 
طرف مقابل داشــتیم اما رئیس جمهور 
آمریکا این تعادل را بهم زد و دیگران هم 
تلاش درستی در ایجاد تعادل منظور در 
ایــن توافق صــورت ندادنــد، بنابراین 
سیاســت رعایت میزان تعهد در مقابل 
تعهد طرف مقابل، سیاســت عادلانه و 
معقولی اســت و درشت گویی در مقابل 
سخن عادلانه را هیچ کس نمی پسنندد.
تئوری پیمان امنیتی خلیج فارس به 
سرنوشت طرح قلابی معامله قرن 

دچار خواهد شد 
دکتر لاریجانی یادآور شد: ناپسندی در 
کار کسانی است که به جای پذیرش حرف 
حق و پیشنهاد راه حل، به سوی فرافکنی 
و غوغا سالاری در میدان می روند و دعوای 
طولانی مدت در منطقه در ماجرای جنگ 
یمن را بــه آوردگاه تبلیغاتی علیه ایران 
تبدیل می کنند. امریکا و عربســتان که 
جنگ هــای منطقه را در چند دهه اخیر 
باعث شدند و در اکثر کشورهای درگیر رد 
پــای آنان دیــده می شــود و در جنگ 
ناجوانمردانه ملت مظلوم یمن به بن بست 
رسیدند نمی توانند سرریز ناتوانی خود را 
به صحنه اختلافات و درگیری هسته ای 
ایران سوق دهند.وی ادامه داد: از طرفی 
اگر تصور می کنند با ازدیاد نیرو در خلیج 

فارس بــه بهانه امنیت می توانند بر اراده 
پایداری ملت ایران تاثیر بگذارند، اشتباه 
می کنند این نیروها خود عامل ناامنی و 
اصطکاک امنیتی هســتند و مقصر آن 
خودشان خواهند بود، این تئوری پیمان 
امنیتی خلیج فارس به سرنوشــت طرح 
قلابــی معامله قرن دچار خواهد شــد و 
نیروهای مســلح سلحشــور جمهوری 
اسلامی ایران وظیفه مهمی بر عهده دارند 
و به موقع از منافع و امنیت ملی کشــور 

دفاع خواهند کرد.
کمیسیون امنیت ملی مجلس اجرای 

گام سوم برجام را پیگیری کند
رئیــس قــوه مقننه خاطرنشــان کرد: 
کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
مجلس باید از طریق سازمان انرژی اتمی 
اجرای درست گام سوم کاهش تعهدات 

برجام را پیگیری لازم بنمایند.
توهین به مجلس خواسته آمریکا و 

اسرائیل است
دکتر لاریجانی یادآور شد: خیلی روشن 
است در این شرایط حساس که ملت ایران 
با استقامت جلوی زیاده خواهی آمریکا و 
نوکران آنان در منطقه ایستادند، انتظار 
داشــته باشــند صاحبــان تریبون ها و 
رسانه ها فهم درســتی از شرایط سخت 
اقتصادی کشور داشته باشند، این توقع 
حداقلی اســت که به وحدت ملی کشور 
لطمــه وارد نکنند. فحــش و توهین به 
مجلس به عنــوان مهمترین رکن مردم 
ســالاری نظام آیا جز خواسته آمریکا و 
اسرائیل است؟وی معتقد است: کسانی که 
ایــن روش را برگزیده اند دقیقا مخالفت 
صریح با نظریه امام)ره( و رهبری معظم 
کردند که مجلس را در رأس امور دانستند. 
نگوییــد که ما انتقاد کردیم، این عبارات 
شما انتقاد از باب امر معروف و نهی از منکر 
نبود، فحش و توهین بــود. آیا در تاریخ 
انقلاب اسلامی هیچ سابقه ای برای چنین 
حرف هایــی از جانب امام و رهبری بوده 
است؟ آیا در سنت اسلامی بزرگان دینی 
ما در مقام نهی از منکــر این روش ها را 

مذموم نمی دانستند؟

درخواست از کمیسیون اصل نود و قوه 
قضاییه برای بررسی توهین به مجلس

رئیس مجلس شــورای اسلامی با بیان 
اینکه وارد محتوای بحث نمی شوم که در 
آنجا خلط بحث روشنی شده بود، گفت: 
این چه وضعی اســت که به یک نماینده 
محترم یا تعدادی از آنان این اتهامات دروغ 
را می زنند و عده ای از سایت های خبری 
آن را منتشــر می کنند و بعد روشن می 
شود آغازگر آن یک سایت ضد انقلاب بوده 
است. این سایت های خبری هم از منظر 
اختلاف نظر سیاسی با عجله به نشر آن 
پرداختند. آیا شــما قبــول ندارید و در 
روایات ندیده اید آبــروی مومن حرمت 
کعبه را دارد، چه اندازه این سخن معصوم 
را رعایت کردید، در پیشگاه خدا چه می 
گویید.وی افزود: کسی با نقد نماینده ای 
مخالفت نمی کند اما توهین و جعل دروغ 
موضوعــا شــان متفاوتــی دارد. لذا از 
کمیسیون اصل نود می خواهم این مسائل 
را با جدیت رســیدگی کند و ضمن ارایه 
گزارش به مجلس، از طریق قوه قضاییه 
پیگیری لازم کند. همچنین از ریاســت 
محترم قوه قضاییه می خواهم با این فساد 
سیاســی برخورد کند، فســاد سیاسی 
اهمیتِ کمتر از فساد اقتصادی ندارد.دکتر 
لاریجانی ادامه داد: این یک وظیفه ملی و 
انقلابی اســت که در شــرایط مصاف با 
دشــمنان ملت، وحدت داخلی کشــور 
حفظ شود و کسانی که این خواست ملی 
که در بیانات رهبری معظم بارها تجلی 
داشت که به حواشی نپردازید را رعایت 
نمی کنند، به عنــوان مُخل وحدت ملی 

کشور پاسخگوی اعمال خود باشند.
انتقاد از قضاوت ناصحیح درباره لایحه 

تجارت
رئیس مجلس شــورای اسلامی در مورد 
برخی انتقادات نســبت به لایحه اصلاح 
قانون تجارت، گفت: برخی نسبت به این 
لایحه بدون اینکه سوابق آن را بدانند ایراد 
می گیرند و وقتی مجلس ورود نمی کند 
باز ماجرا درست می کنند که چرا مجلس 
در مصالح وارد نمی شود؛ چند بار باید این 

مساله را گفت که این قانون در زمان آقای 
خاتمی به صورت لایحه به مجلس ارائه و 
در چند دوره مجلس بر روی آن کار شده 
و وقت زیادی برای بررســی آن گذاشته 
شد.وی افزود: به هیچ وجه حرفی که می 
زنند که با عجله انجام شد درست نیست 
و اگر ایرادی وارد باشــد این است که چرا 
روند بررسی آن در مجلس طولانی و وقت 

زیادی برای آن گذاشته شده است.
لایحه اصلاح قانون تجارت حدود 16 

سال در مجلس مورد بررسی قرار 
گرفته است

دکتر لاریجانــی با یادآوری اینکه لایحه 
اصلاح قانون تجارت حدود 1۶ ســال در 
مجلس مورد بررســی قرار گرفته است، 
ادامه داد: ما لایحه دیگری به این صورت 
نداریم که دلیل این موضوع نیز به شورای 
نگهبــان برمــی گردد.رئیــس نهــاد 
قانونگذاری یادآور شد: از سویی این تصور 
غلطی است که پنداشته اند همه کار روی 
یک لایحــه در صحن مجلس باید انجام 
شود در حالی که کار اصلی در کمیسیون 
ها با کمک متخصصان، مرکز پژوهش ها 
و دولت باید صورت گیرد و اگر کار منقح 
انجام شد دلیل ندارد که در مجلس یک 
طرح کارشناســی شده که مورد بررسی 
علمی قرار گرفته معطــل بماند.رئیس 
مجلس شورای اسلامی، افزود: در آیین 
نامه قبلی مجلس آمده بود که در طرح ها 
و لوایــح صرفــا در مــواردی که نظری 
نماینــدگان ارائه مــی کردند در صحن 
مجلس بررسی می شد و سپس یکجا در 
مورد طرح و لایحه رای گیری می شد که 
این موضوع در مجلس دهم اصلاح شد.

وی با بیان اینکه ادعاهای مطرح شده در 
صدا و سیما و رســانه ها مبنی بر اینکه 
حقوقدانان در  مورد این لایحه نظر دادند 
و اقتصاددانان حضور نداشــتند درست 
نیســت، گفت: اتاق بازرگانی و دولت در 
بخش اقتصادی مشارکت داشتند و متن 
اصلــی لایحه را دولت ارائــه کرده که با 
حضور کارشناسان اقتصادی تدوین شد 
و بنده خود از جلســات مســتمری که 

کمیسیون قضایی با حضور مسئولان اتاق 
بازرگانی برگزار می کرد مطلع بودم حتی 
در اجلاســی که در مجلس قبل به طور 
مــداوم از یک هفته از صبح تا شــب در 
مشهد توسط کمیسیون برگزار شده بود 
شرکت داشتم و نمایندگان تمام دستگاه 
های اقتصادی دولت و اتاق بازرگانی وقت 
حضور داشتند و ماده به ماده خوانده و در 
مورد آن بحث می شــد.دکتر لاریجانی 
یادآور شد: البته افراد در اتاق بازرگانی یا 
دستگاه های دولتی نسبت به دولت قبل 
تغییر کردند اما این بخش های مختلف 
اقتصــادی در زمان بررســی لایحه در 
کمیســیون حضور داشتند و حتی اتاق 
بازرگانی را به صحن علنی مجلس دعوت 
کردیم و نظر کتبی خود را به من دادند که 
ما با آنها گفت و گو  کردیم و برخی موارد 
را قبول کردند که مصلحت نیست و برخی 
را اصلاح کردیم البته در مورد پیشنهادات 
نیز در صحن مجلس نظر آنها اخذ و حتی 
برخــی مواد برای بررســی بیشــتر به 
کمیســیون ارجــاع شــد.رئیس نهاد 
قانونگذاری ادامه داد: بحث در مورد لایحه 
مذکور می تواند متفاوت باشد کما اینکه 
در کمیسیون نیز نظرات مختلف بود اما 
اینکه برخــی در رادیو و تلویزیون بدون 
توجه به ســوابق، به گونه ای موضوع را 
مطرح می کنند کــه انگار یک روزه این 
لایحه مهــم به مجلس آمــد و با عجله 
تصویب شد اقدام ناصواب، غلط و ناعادلانه 
است؛ حداقل زحمت بکشید و ابعاد مساله 

را بفهمید سپس وارد موضوع شوید.
هیات نظارت بر صدا و سیما به هزل 
گویی برخی مجریان صدا و سیما 

رسیدگی کند
رئیس مجلس شــورای اسلامی، افزود: 
تاسف آورتر هزل گویی در برخی شبکه ها 
توسط مجریان است که هیات نظارت بر 
صدا و سیما باید به این موضوع رسیدگی 
کند.وی با تاکید بر اینکه قانونگذاری کار 
جدی حکومت است و صدا و سیما موظف 
اســت فرهنگ قانونی را در جامعه رشد 
دهد، تصریح کرد: نه اینکه با ســخنان 
تمسخرآمیز که مثلا مجلس رکورد زد و 
حرف های وهن آمیز و غلط مطرح کند؛ 
حکمرانی در سطح قانونگذاری از جنس 
امور فکاهی نیســت که دســتاویز یک 
مجری کم اطلاع شــود و آن را وســیله 
هجوگویی قرار دهد و هر و کر راه بیندازد.

وظیفه صدا و سیما در حکمرانی خوب این 
است که زمینه تحقق قانون را فراهم کند

دکتر لاریجانی افزود: متاســفانه برخی 
همــکاران در این زمینه رعایت شــان 
مجلس را نکردند؛ از آقای عسکری، رئیس 
صداوسیما می خواهم به این وضع صدا و 
سیما شخصا رسیدگی کند وظیفه صدا و 
ســیما در حکمرانی خوب این است که 
زمینه تحقق قانون را فراهم کند همچنین 
آقایانی که صاحب نظر هستند در بخش 
های مختلف اقتصادی چه در دولت و چه 
در اتاق بازرگانی اگر نظری در مورد مابقی 
مواد لایحه دارند به کمیسیون مراجعه و 
نظرات خود را اعلام کنند و دوباره مساله 
ایجاد نکنند، کمیسیون قضایی نیز از  این 

افراد دعوت کند.
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خودروسازیرویریلیافتادهکهدر
صورتحمایتبهسرمنزلمیرسد

وارداتخودروبایدآزادشود

سعید مدنی کارشناس ارشد صنعت 
خودرو گفت: بهترین راه برای ادامه 
مســیر صنعت خودرو این است که 
قیمت خودرو واقعی و یک حاشیه 
سود معقول برای خودروساز ایجاد 
شود و برای رضایت مشتریان باید در 
حوزه لیزینگ سرمایه گذاری کنیم 
تا مردم بتوانند به راحتی نسبت به 
خریــد خودرو اقــدام کنند. تغییر 

مدیریت هایی که اخیرا در حوزه خودروسازی ها اتفاق افتاده و نیز اتاق 
فکر هایی که تشــکیل شده و کمک هایی که قرار شده به خودروسازان 
تخصیص داده شود و همچنین همکاری های قطعه سازان با خودروسازان 
در جهت تکمیل و کاهش خودروهای ناقص مانده در پارکینگ، موجب 
شده که صنعت خودروسازی روی ریلی قرار گیرد که اگر از این پس به 
خوبی حمایت و پشــتیبانی شود به ظرفیت های اصلی خود نایل شود. 
ایشــان خاطرنشان می نمایند : مساله کاهش قیمت خودرو یک مقوله 
جدا است و در حال حاضر قیمت ها به راحتی کاهش نخواهد یافت زیرا 
تمام نهاده ها گران شــده است. وقتی قیمت تمام اقلام ۳ یا ۴ برابر شده 
چرا خودرو باید با قیمت ۵ سال پیش به فروش رسد و مشخص نیست 
که چرا برخورد قاطعی در ایــن خصوص صورت نمی گیرد. وی افزود: 
مساله قیمت خودرو باید حل شود و همانگونه که جامعه پذیرفته تمام 
کالا ها را با قیمت ۲ یا ۳ برابری خریداری کند قاعدتا باید خودرو را نیز 
با حداقل ۵۰ درصد افزیش قیمت بخرد. در حال حاضر قیمت خودروهای 
داخلی به گونه ای است که این خودروها با زیان تولید و فروخته می شوند، 
بنابراین درخصوص قیمت خودرو باید یک بررسی و بازنگری کامل انجام 
شود.  این کارشناس گفت : در همه جای دنیا برای اینکه از فشار به مصرف 
کننده جلوگیری شود خودرو را به صورت لیزینگی و اقساطی به فروش 
می رسانند. باید قیمت خودرو واقعی شود و خودروساز نیز یک حاشیه 
سود خوب و مناسب داشته باشد و در کنار این امر باید تسهیلات با اقساط 
دراز مدت و سود معقول و کم اعطا شود تا مردم بتوانند نسبت به خرید 
خودرو اقدام کنند در غیراینصورت اگر به شــکل غیر منطقی با قیمت 
خودرو برخورد شود خودروساز با زیان انباشته شدید مواجه خواهد شد 
و تبعات بعدی به وجود خواهد آمد.  ایشان در پایان تاکید کرد: بهترین 
راه این است که قیمت ها واقعی و یک حاشیه سود معقول برای خودروساز 
ایجاد شــود و برای رضایت مشتریان نیز باید درخصوص لیزینگ های 
بخش خصوصی و دولتی سرمایه گذاری کنیم تا مردم بتوانند به راحتی 

نسبت به خرید خودرو اقدام نمایند.

عزیز اکبریان رئیس کمیسیون 
صنایــع و معــادن مجلس در 
گفت  وگو با خبرنگار خبرگزاری 
خانه ملت با اشاره به صحبت های 
وزیر صنعــت، معدن و تجارت 
مبنی بر اینکــه پژو و رنو دیگر 
جایی در ایــران ندارند، گفت: 
علاوه بر فرانســه که با شــروع 
قراردادهــای  تحریم هــا 
خودروسازی در ایران را یکطرفه 
رها کرد، کشورهایی مانند کره، 
چین و ژاپن نیز که برای تولید برلیانس، سوزوکی ویتارا و...با ما 

قرارداد داشتند، ایران را ترک کردند.
برندسازی رمز موفقیت ایران در صنعت خودروسازی 

ایشــان با بیان اینکه نباید برای مشــارکت با شــرکت های 
خودروسازی خارجی فرش قرمز پهن کرد، افزود: از آنجایی که 
تمام شرکت های خودروســازی با شروع تحریم ایران را ترک 
می کنند ما باید به دنبال داخلی سازی و تامین نیازها با تکیه بر 
توان داخلی از طریق برندسازی و افزایش کیفیت تولیدات باشیم. 
خودروســازی کره خصوصی اســت و بازار رقابتی دارد اما این 
صنعت در ایران دولتی است در واقع بخش خصوصی به دنبال 

پیشرفت است اما در بخش دولتی رانت وجود دارد
علت موفقیت کره در خودروسازی چه بود؟

وی در پاسخ به این پرسش که ایران و کره همزمان خودروسازی 
را شروع کردند چرا کره توانست به موفقیت های چشم گیر دست 
پیدا کند اما ایران در این امر ناتوان بود، اظهار کرد: خودروسازی 
کره خصوصی اســت و بازار رقابتی دارد اما این صنعت در ایران 
دولتی است در واقع بخش خصوصی به دنبال پیشرفت است اما 
در بخش دولتی رانت وجود دارد. ایشــان درباره واگذاری سهم 
دولت در خودروســازی ها، اضافه کرد: خودروسازی ها باید به 
بخش خصوصی واگذار شــوند و دولت تنها از طریق ســازمان 

حمایت از مصرف کننده بر این صنعت نظارت کند.
شرایط کنونی خودروسازی ناشی از دولتی بودن است

وی با بیان اینکه دولت نمی تواند خودروســاز باشد، ادامه داد: 
دولتی بودن خودروســازی، شرایط کنونی را برای این صنعت 
رقم زده است  ایشان با بیان اینکه ۹۰ درصد خودروهایی مانند 
کامیون، کامیونت، مینی بوس، اتوبوس، لودر و بلدوزر یا وادراتی 
است یا به صورت CKD وارد کشور می شود، تصریح کرد: باید 
واردات خودرو بدون انتقال ارز آزاد شود چراکه در حال حاضر 
تولید خودروهای سنگین در کشور به مشکل تبدیل شده و این 
مشکل در آینده بحران خواهد شد و  زمانی که اتوبوس ها عمر 
مفید خود را از دست می دهند آسیب ها و خطرات بسیاری برای 

مردم در جاده ها ایجاد می شود.
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قطعاتبهتولید
انبوهرسید

ــئولیت  ــا مس ــن آوری ب ــی ف ــان ذهن ــاوره ای طوف ــی و مش ــرکت خدمات ــرات ش ــی تغیی آگه
ــه  ــتناد صورتجلس ــه اس ــی 10103232170 ب ــه مل ــت 285449 و شناس ــماره ثب ــه ش ــدود ب مح
ــرکت  ــل ش ــد : مح ــاذ ش ــل اتخ ــات ذی ــورخ  1396/07/16تصمیم ــاده م ــوق الع ــی ف ــع عموم مجم
ــاد شــمالی-خیابان شــهید امیــن اســلام پنــاه  ــه آدرس تهران-نظــام آب در واحــد ثبتــی تهــران ب
ــتی  ــد 5- کدپس ــه دوم-واح ــوم(-پلاک 17-طبق ــاوری )س ــا ی ــهید علیرض ــان ش )154(-خیاب
1634984831 تغییــر یافــت و مــاده مربوطــه در اساســنامه بشــرح فــوق اصــلاح گردیــد. ســازمان 
ــران )610782(  ــاری ته ــات غیرتج ــا و موسس ــرکت ه ــت ش ــور اداره ثب ــنادواملاک کش ــت اس ثب

ــا مســئولیت  آگهــی تغییــرات شــرکت هومــان بنــای کادوس ب
محــدود بــه شــماره ثبــت 449429 و شناســه ملــی 14003871586 
ــوق  ــور ف ــادی بط ــی ع ــع عموم ــه مجم ــتناد صورتجلس ــه اس ب
ــم  ــد : خان ــاذ ش ــل اتخ ــات ذی ــورخ  1396/03/01تصمیم ــاده م الع
ــی : 2219862585  ــماره مل ــی بش ــی مدن ــره معاف ــیده مطه س
بســمت مدیرعامــل و عضــو هیئــت مدیــره و خانــم ســیده علیــه 
ــس  ــمت رئی ــی : 2219404978 بس ــماره مل ــی بش ــی مدن معاف
ــرای مــدت نامحــدود انتخــاب شــدند .  ــره شــرکت ب هیئــت مدی
-کلیــه اوراق واســناد بهـــادار وتعهــد آور شــرکت اعــم از چــک ، 
ســفته و بــروات ، عقــود اســلامی و قراردادهــا و کلیــه اوراق عــادی 
ــر  ــا مه ــردا« ب ــل منف ــای مدیرعام ــا امض ــای اداری ب ــه ه و نام
شــرکت معتبــر اســت. ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره 

ــران )610783(  ــاری ته ــات غیرتج ــا و موسس ــرکت ه ــت ش ثب

ــرکت  ــر ش ــش مه ــوان پوش ــت ال ــوم صنع ــرکت آلومینی ــرات ش ــی تغیی آگه
ــه اســتناد  ــه شــماره ثبــت 393725 و شناســه ملــی 10320439996 ب تعاونــی ب
صورتجلســه هیئــت مدیره مــورخ  1397/08/06و مجــوز شــماره 972/15/215856 
مــورخ  97/8/23اداره کل تعــاون،کار و رفــاه اجتماعــی اســتان تهــران تصمیمــات 
ذیــل اتخــاذ شــد : ابوالقاســم قنبــری بــه ک.م 0589654810 بــه ســمت رئیــس 
هیئــت مدیــره ، ابراهیــم قهرمانــی ججیــن بــه ک.م 1463315163 به ســمت نایب 
رئیــس هیئــت مدیــره و زهــرا قنبــری بــه ک.م 0079005349 بــه ســمت منشــی 
ــل  ــمت مدیرعام ــه س ــری ب ــم قنب ــد. و ابوالقاس ــاب گردیدن ــره انتخ ــت مدی هیئ
بــرای مــدت 3ســال انتخــاب گردیدنــد. کلیــه قراردادهــا واســنادتعهدآور واوراق 
بهادارشــرکت بادوامضــا1- ابوالقاســم قنبــری مدیرعامــل بعنــوان دارنــده امضــای 
ــراه  ــره هم ــت مدی ــس هیئ ــب رئی ــن نای ــی ججی ــم قهرمان ــت 2- ابراهی ثاب
ــره  ــت مدی ــس هیئ ــاب رئی ــی دارای اعتبارخواهندبود.ودرغی ــرکت تعاون بامهرش
امضــای خانــم زهــرا قنبــری منشــی هیئــت مدیــره معتبراســت .همچنیــن اوراق 
عــادی شــرکت تعاونــی باامضامدیرعامــل ومهرشــرکت معتبراســت. ســازمان ثبت 
ــران  ــاری ته ــات غیرتج ــا و موسس ــرکت ه ــت ش ــور اداره ثب ــنادواملاک کش اس

 )610789(

ــه  ــدود ب ــئولیت مح ــا مس ــای کادوس ب ــان بن ــرکت هوم ــرات ش ــی تغیی آگه
ــه  ــتناد صورتجلس ــه اس ــی 14003871586 ب ــه مل ــت 449429 و شناس ــماره ثب ش
ــد  ــاذ ش ــل اتخ ــات ذی ــورخ  1396/03/06تصمیم ــاده م ــوق الع ــی ف ــع عموم مجم
ــت  ــا دریاف ــی : 2210068487 ب ــماره مل ــی بش ــی مدن ــد معاف ــید محم ــای س : آق
کلیــه ســهم الشــرکه خــود بمبلــغ  3/000/000ریــال از صنــدوق شــرکت ، از شــرکت 
خــارج شــد و خانــم ســیده مطهــره معافــی مدنــی بشــماره ملــی : 2219862585 
بــا دریافــت مبلــغ  47/000/000ریــال از صنــدوق شــرکت ، ســهم الشــرکه خــود را 
از مبلــغ 97/000/000ریــال بمبلــغ  50/000/000ریــال کاهــش داد . نتیجتــا« ســرمایه 
شــرکت از مبلــغ  150/000/000ریــال بمبلــغ  100/000/000ریــال کاهــش یافــت و مــاده 
مربوطــه در اساســنامه شــرکت بشــرح مذکــور اصــلاح خواهــد شــد .لیســت جدیــد 
شــرکاء و میــزان ســهم الشــرکه هــر یــک از آنــان بشــرح ذیــل الذکــر مــی باشــد : 
- خانــم ســیده مطهــره معافــی مدنــی 2219862585 دارای مبلــغ 50/000/000 ریــال 
ــغ  ــی 2219404978 دارای مبل ــی مدن ــه معاف ــیده علی ــم س ــرکه - خان ــهم الش س
ــال ســهم الشــرکه ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت   50/000/000ری

شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )610784( 

ــئولیت  ــا مس ــان ب ــر آفرین ــز هن ــرکت قرم ــرات ش ــی تغیی آگه
ــی 10101981006  ــه مل ــت 155349 و شناس ــماره ثب ــه ش ــدود ب مح
بــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی عــادی بطــور فــوق العــاده 
ــل اتخــاذ شــد : اعضــای هیئــت  مــورخ  1396/07/24تصمیمــات ذی
ــد:  ــن گردیدن ــل تعیی ــرار ذی ــه ق ــدود ب ــدت نامح ــرای م ــره ب مدی
آقــای اســماعیل خلیــل آبــادی بــه شــماره ملــی 4848931071 بــه 
ســمت مدیرعامــل و عضــو هیئــت مدیــره خانــم شــقایق ذوالفقاریان 
ــره  ــت مدی ــس هیئ ــمت رئی ــه س ــی 0069585296 ب ــماره مل ــه ش ب
آقــای بهــزاد نظامــی بــه شــماره ملــی 1828011622 بــه ســمت عضــو 
ــرکت از  ــدآور ش ــادار و تعه ــناد به ــه اوراق و اس ــره کلی ــت مدی هیئ
ــا  ــلامی ب ــود اس ــا و عق ــروات و قرارداده ــفته و ب ــک و س ــل چ قبی
ــر  ــرکت معتب ــر ش ــا مه ــراه ب ــی ، هم ــه تنهای ــل ب ــاء مدیرعام امض
ــرکت  ــت ش ــور اداره ثب ــنادواملاک کش ــت اس ــازمان ثب ــد. س میباش

ــران )610785(  ــاری ته ــات غیرتج ــا و موسس ه

ــت  ــماره ثب ــه ش ــاص ب ــهامی خ ــن س ــد بت ــرکت بن ــرات ش ــی تغیی آگه
41017 و شناســه ملــی 10100863960 بــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی 
عــادی بطــور فــوق العــاده مــورخ  1397/02/10تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد: 
ــه  ــی 5689731412 ب ــماره مل ــه ش ــازی ب ــه پورنی ــش نصرال ــای جهانبخ آق
ــی  ــماره مل ــه ش ــرزا زاده ب ــروز می ــای به ــره ، آق ــت مدی ــس هیئ ــمت رئی س
1532507690 بــه ســمت نائــب رئیــس هیئــت مدیــره و آقــای ســید حســن 
مصطفــوی کهنگــی بــه شــماره ملــی 1189732823 بــه ســمت مدیــر عامــل ) 
خــارج از اعضــاء ( و آقــای محمــد جــواد نصرالــه پــور نیــازی بــه شــماره ملــی 
0071039384 بــه ســمت عضــو هیئــت مدیــره و خانــم فاطمــه نصرالــه پــور 
نیــازی بــه شــماره ملــی 0081700342 بــه ســمت عضــو هیــات مدیــره بــرای 
ــد . کلیــه اســناد واوراق بهــادار و تعهــد اور  مــدت دو ســال انتخــاب گردیدن
ــروات قراردادهــا و عقــود اســلامی و ســایر  شــرکت از قبیــل چــک ســفته ب
اوراق عــادی واداری بــا امضــای رئیــس هیــات مدیــره بــه تنهایــی همــراه بــا 
مهــر شــرکت معتبــر مــی باشــد . ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره 

ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )610786( 

آگهــی تغییــرات شــرکت تعاونــی اتحادیــه مرکــزی اتحادیــه هــای 
اســتانی فــرش دســتباف روســتایی ایــران بــه شــماره ثبــت 67847 و 
ــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی  شناســه ملــی 10101127947 ب
عــادی ســالیانه مــورخ 1398/04/25 و مجــوز شــماره  60 /134358مــورخ 
13/ 5/ 1398 مرکــز ملــی فــرش ایــران وزارت صنعــت معــدن و تجــارت 
تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : ترازنامــه و صورتهــای مالــی منتهــی بــه 
ــغ  ــه از مبل ــرمایه اتحادی ــید. س ــب رس ــه تصوی ــال 1397 ب ــان س پای
ــت.  ــش یاف ــال افزای ــه 16.396.621.774 ری ــال ب 9.463.203.957 ری
محمــد پــور مهــدی آبــادی بشــماره کــد ملــی 3071529384 و کامــل 
ــی  ــین اصل ــوان بازرس ــی 1738848159 بعن ــد مل ــماره ک واردان بش
ــی 2754588795  ــد مل ــماره ک ــان بش ــه افش ــه بنفش ــم مرضی و خان
ــاب  ــی انتخ ــال مال ــدت یکس ــرای م ــدل ب ــی الب ــازرس عل ــوان ب بعن
شــدند. ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و 

ــران )610788(  ــاری ته ــات غیرتج موسس

لاستیکخودروهایسواریباکاهشتعرفهوارداتارزانمیشود
ســیدجواد حســینی کیا عضو هیات رئیسه 
کمیســیون صنایع و معادن مجلس شــورای 
اسلامی در گفت وگو با خبرنگار خبرگزاری خانه 
ملت درباره انتشــار خبرهایی مبنی بر کاهش 
تعرفه واردات لاستیک از ۴۰ درصد به ۵ درصد، 
گفت: در شــرایط فعلی تولیــدات داخلی نیاز 
لاستیک کشــور را تامین نمی کند در نتیجه 
کاهش تعرفه واردات و عرضه بیشــتر تایر تنها 
راهکار ســاماندهی بازار اســت. کاهش تعرفه 
واردات عرضه لاستیک را افزایش داده و دست 
دلالان را از بازار کوتاه می کند. این عوامل دست 
به دســت هم داده و در نهایت منجر به کاهش 
قیمت لاســتیک در بازار می شود ایشان افزود: 

کاهش تعرفه واردات عرضه لاستیک را افزایش 
داده و دست دلالان را از بازار کوتاه می کند. این 
عوامل دست به دست هم داده و در نهایت منجر 
به کاهش قیمت لاســتیک در بازار می شــود 
تولیدات داخلی نمی تواند نیاز بازار لاستیک را 
تامین کند وی با بیــان اینکه تولیدات داخلی 
نمی تواند نیاز بازار لاستیک را تامین کند، اظهار 
کــرد: باید به منظور حمایت از مصرف کننده و 
کاهش قیمت ها، واردات لاستیک خودروهای 
ســواری و ســنگین افزایش یابــد چراکه این 
محصــول مصرفی بــوده و بخش زیــادی از 
هزینه های جاری خانــوار را به خود اختصاص 

می دهد

ضرورت استفاده از اهرم تعرفه واردات 
برای تنظیم بازار

 ایشان با بیان اینکه هدف از تغییر تعرفه واردات 
تنظیم بازار اســت، اضافه کرد: باید از این اهرم 
فشار در شرایط اضطراری استفاده کرد و با تغییر 
آن متناسب با شرایط داخلی واردات را کاهش 
یا افزایش داد.وی توجه به کیفیت لاستیک های 

وارداتی را یکی از الزامات برشمرد و ادامه 
داد: باید با نظارت های دقیق از ورود 

لاستیک های بی کیفیت به کشور 
جلوگیــری کرد، در صورت بی 
دقتی در ایــن امر منابع ارز و 

مالی کشور هدر می رود

قائممقامماليواقتصاديگروه
صنعتيایرانخودرومنصوبشد

ناصرآقامحمدي:تولیدروزانه۲هزارخودرو،
دستاوردسایپادردورانتحریماست

در حکمي از سوي فرشاد مقیمي مدیر عامل گروه صنعتي ایران 
خودرو دکتر عباس حاج فتحعلي ها به عنوان قائم مقام مالي و 
اقتصادي این گروه صنعتي منصوب شــد. قائــم مقام مالي و 
اقتصادي گروه صنعتي ایران خودرو منصوب شــد  به گزارش 
ایکوپرس، دراین حکم آمده است به توجه به سوابق و شایستگي 
هاي ایشــان انتظــار دارد فعالیت هاي مرتبط بــا امور مالي و 
اقتصادي شرکت ایران خودرو و تمامي شرکت هاي تحت پوشش 
گروه را به نحوي راهبري و سازماندهي کنید که چشم انداز ها 
و اهداف متعالي گروه طي یک برنامه جامع و کارآمد تحق یابد. 
گفتني اســت،  عباس حاج فتحعلي ها داراي مدرک دکتراي 
مهندســي صنایع از دانشگاه تربیت مدرس است و در سوابق و 
تجربیات کاري وي، مدیر عاملي بیمه آســیا، مشاور وزیر امور 
اقتصادي و دارایي، معاون بهره برداري و نوســازي ســازمان 
گسترش و نوسازي صنایع ایران، مدیر عامل سازمان بهروري 
ملي ایران، عضو هیات مدیره بیمه البرز و... به چشم مي خورد. 
وي داراي تالیفــات متعددي از جمله کتب و مقالات علمي در 
نشریات و همایش هاي تخصصي بوده و در دانشگاه هاي مختلف 
تدریس داشته است. حاج فتحعلي ها از مدیران پاکدستي است 
که درشرایط کنوني کشور با استفاده از تمام ظرفیت هاي موجود  

مي تواند مسیر ارتقاي سازماني را بهبود بخشد.

مدیرعامل شرکت پارس خودرو تولید بیش از ۲ هزار دستگاه خودرو 
توسط گروه سایپا در روز را نشان دهنده بي اثرشدن تحریم ها بر علیه 
این گروه دانست و گفت: موفقیت سایپا در عرصه تولید نشان دهنده 
وجود قابلیت هاي فراوان در این مجموعه است. به گزارش سایپانیوز 
ناصر آقامحمدي در مراســم افتتاح نمایشــگاه دفاع مقدس گروه 
خودروســازي ســایپا در پارس خــودرو افــزود: با وجــود همه 
محدودیت های ناشــی از تحریم های ظالمانه، گروه خودروسازی 
سایپا با برنامه های مدیریت ارشد خود و تلاش همه کارکنان روزانه 
بیش از ۲ هزار خودرو تولید می کند که این عدد یک دســتاورد در 
شرایط تحریم محسوب می شود.  وی افزود: همه تلاش کارکنان و 
فعالان شاغل در گروه سایپا استفاده از ظرفیت های داخلی جهت 
بی اثرکردن تحریم ها و محدودیت ها است که تاکنون نیز موفق به 
این امر شــده اند. مدیرعامل پارس خودرو ادامه داد: کارکنان گروه 
خودروســازي سایپا به عنوان سربازان عرصه تولید، با تمام توان به 
مقابله با جنگ اقتصادي رفته اند.وي گفت: دشمن در جنگ نابرابر 
اقتصادي تلاش مي کند صنعت و اقتصاد کشور را هدف قرار دهد اما 
کارکنان صنعت خودرو به عنوان یکــي از مهم ترین و اصلي ترین 
صنایع کشور، به ســاماندهي فعالیت هاي خود براي بي اثر کردن 

تحریم ها و رونق بخشي به تولید داخلي ادامه خواهند داد.
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پروژه تعمیق ساخت داخل و خودکفایی در 
صنعت خودرو این روزها بیشتر از هر وقت 
دیگری وارد فاز عملیاتی شــده و حتی 
قراردادهایی با سازندگان داخلی در این 
زمینه به امضاء رسیده ، اما آن چه این روند 
را با ابهام مواجه می کند ، نبود سیاســت 
مشخصی از سوی دولت در این زمینه است 
. نگاهی به تجربه این اقدام در سال های 
گذشته نشان می دهد هر زمان که وضعیت 
ذخایر ارزی ایران و درآمد حاصل از فروش 
نفت در بالاترین سطح خود قرار داشته ، 
حمایــت از تولید داخل در کمرنگ ترین 
حالت خود بوده و واردات حرف نخست را 
در سیاست تجارت خارجی زده است اما با 
بروز بحــران و یا اعمال محدودیتی نظیر 
تحریم ها کــه در آمدهای ارزی را تحت 
اشعاع قرار داده ، داخلی سازی و تکیه بر 
توان داخلی در رأس امور قرار گرفته است 
. بدون شک این تجربه نا موفق به دلیل نبود 
سیاست مشخصی در این زمینه بوده به 
طوری که با اجرایی شدن این پروژه در سال 
جاری ، کمتر قطعه سازی به آینده خوش 
آن امید داشت و همه براین عقیده بودند 
که همانند تجربه های گذشته این کار نیز 
به ســر انجام نخواهد رسید . فعالان این 
حوزه نبود استراتژی و عزم جدی دولت در 
این زمینه را دلیل اصلی تحربه های نا موفق 
می دانند . محمد مهدی شکورزاده ، رئیس 
انجمن قطعه ســازان خراسان رضوی با 
اشــاره به نبود سیاستی مشخص در این 
زمینه از سوی دولت ها دیده شده وقتی 
گشایشی در ارز و ذخایر ارزی ایجاد می 
شود ، واردات در اولویت قرارمی گیرد و 
تولید داخل و خودکفایی به حاشیه رانده و 
همه حمایت ها معطوف به واردات می شود 
. وی دلیل این امر را بی توجهی به استراتژی 
های صنعت خودرو دانست و افزود : لازم 

اســت با هدف برنامه ریزی و همچنین 
حرکت در مسیر درست نسبت به تعیین 
استراتژی صنعت خودرو و یا برنامه هایی با 
مدت زمان مشخص ، اقدام شود تا قطعه 
سازان و همچنین مســئولان دولتی در 
مسیر اهداف از پیش تعیین شده حرکت 
کنند . شــکورزاده با اشــاره به تدوین 
اســتراتژی صنعت خودرو در سال های 
گذشته تصریح کرد : در زمان وزارت نعمت 
زاده در وزارت صمــت ، اهداف صنعت 
خودرو در افق چشم انداز 1404 پیش بینی 
و اهدافی برای دستیابی به آن ترسیم شد 
اما در عمل هیچ اقدامی برای تحقق این 
اهداف از سوی دولت پیش بینی و اجرایی 
نشد . شــکورزاده یکی از این اهداف را 
صادرات قطعه در افق 1404 عنوان و اظهار 
کرد : به طور قطع صادرات در صنعت قطعه 
در شرایطی محقق می شود که به میزانی 
از رشد در این صنعت دست یابیم تا توان 
صادرات وجود داشته باشد و برای صادرات 
نیاز به سرمایه گذاری و خرید دانش فنی 
است ضمن آن که لازم است محصولات و 

ماشین آلات جدید نیز به صنعت خودرو و 
قطعه تزریق شــود که هیچ کدام از این 
موارد محقق نشد . وی با بیان این که در 
سال هایی که این استراتژی تعریف شده 
بود اگر قطعه ســازی خواستار دریافت 
تســهیلات از بانک ها بود ، همه سرمایه 
گذاری انجام شده و مبالغ تخصیص یافته 
به او ، تنها به سرمایه در گردش اختصاص 
می یافت ، گفت : به دلیل نبود نقدینگی و 
مشکلاتیکه قطعه ســازان با آن درگیر 
هســتند هیچ زمانی شرایط برای انجام 
سرمایه گذاری جدید محقق نشد و تنها 
خریدهای خارجی و بخش تجارت تقویت 
و همه محصولات حتی قطعات و مواردی 
که در ایران تولید می شد ، از طریق واردات 
تأمین که در نهایت منجر به نابودی صنایع 
متعددی شد . شکورزاده تعهد دولت به 
اســتراتژی تعیین شده را راهکار تحقق 
داخلی سازی دانست و گفت : هیچ یک از 
دولت های قبل عزم و تعهدی در این باره 
نداشــتند و در بازه ای از زمان با بهبود 
وضعیت ذخایر ارزی شــاهد بودیم که 

صنعت به کناری گذاشته شده و واردات در 
اولویت قرار گرفتــه و دوباره در صورت 
ایجاد مشــکلات ، دولت به سمت تولید 
داخل تمایل پیدا کرده است براین اساس 
این نگرانی در بخش صنعت دوجود دارد 
که در صورت سرمایه گذاری برای تولید و 
یا خرید فناوری ، ســرمایه او در طولانی 
مدت بازگردد موضوعی که همواره در این 
صنعت وجود داشته ضمن آن که در صورت 
بهبود وضعیت نیز سرمایه های موجود به 
واردات تخصیص یابد که در این شرایط 
سرمایه سرمایه گذاران به باد خواهد رفت. 
رئیس انجمن قطعه سازان خراسان رضوی 
افزود در حال حاضر بسیاری از سرمایه 
گذاران حاضر به قبول ریســک سرمایه 
گذاری نیستند و نگاهی به پروژه داخلی 
سازی نشان می دهد که کسانی وارد این 
حوزه شده اند که پیش از این نیز نسبت به 
تولید اقدام کرده بودند و به عنوان تولید 
کننده فعال بودند به طوری که شاهد ورود 
ســرمایه گذاران جدیدی به این حوزه 
نیستیم. وی در پایان تحقق توسه و تعمق 
ساخت داخل را در گرو تعیین سیاستی 
مشخص از سوی دولت اعلام کرد و گفت: 
هم اکنون فعالان ایــن حوزه به دولت و 
سیاست های ارزی و همچنین سیاست 
های در پیش گرفته شده در زمینه تجارت 
خارجی اعتماد ندارند که لازم است دولت 
ضمن توجه به این موضوع اســتراتژی 
مشخصی در دســتور کار قرار دهد. بر 
اساس این گزارش، این اظهارات نشان می 
دهد که وجود عزم و اراده ای جدی از سوی 
دولت در کنار تعریف استراتژی مشخص 
برای دستیابی به نقطه مشخصی از داخلی 
ســازی می تواند این پروژه را از هرگونه 
شــوک ارزی و یا سایر تصمیمات مصون 

سازد. 

تعریف استراتژی مشخص از سوی دولت

 داخلی سازی را به سر انجام می رساند

w w w . e t e b a r . n e t
0938 035 8200



محمود حجتی، وزیر جهاد کشاورزی نرخ پیشنهادی خرید تضمینی 
محصولات کشــاورزی را برای ســال زراعی ۹۸-۹۹ اعلام کرد. به 
گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی وزارت جهاد کشاورزی،  وزیر 
جهاد کشاورزی با ارسال نامه ای به معاون رئیس جمهوری و رئیس 
سازمان برنامه و بودجه کشــور، قیمت خرید تضمینی محصولات 
کشاورزی را برای سال زراعی ۹۸-۹۹ پیشنهاد کرد. طبق این نامه 
نرخ پیشــنهادی هر کیلوگرم گندم معمولی ۲۲۹۵ تومان و گندم 
دروم ۲۳۸۹ تومان اعلام شده است. همچنین قیمت پیشنهادی هر 
کیلوگرم جو در سال زراعی جاری 1۷۳۳ تومان و نرخ پیشنهادی 
چغندر قند بهاره و پاییزه نیز به ترتیب ۵۰۲۰ تومان و ۴۹1۲ تومان 
تعیین شده است. از طرف دیگر براساس این نامه مبنای عیار قند 
چغندر بهاره 1۶درصد و چغندر پاییزه 1۵ درصد اعلام  شده است. 
وزیر جهاد کشاورزی در این نامه اعلام کرده است به ازای هر کیلوگرم 
چغندرقند بهاره ۵۰ تومان و چغندر پاییزه 1۰۰ تومان به مبلغ خرید 

تضمینی اضافه می شود.

اعلامنرخخرید
تضمینیمحصولات
کشاورزی

محمود حجتی

خبرگزاری قوه قضاییه، بخش هایی از سخنرانی آیت ا... رئیسی در نشست اخیر مجلس 
خبرگان رهبری را منتشر کرد. رئیس دستگاه قضا در این سخنان درباره برخی ریشه 
های فساد سخن گفته است. وی در سخنان خود یکی از این ریشه ها را نبود شفافیت 
دانســت و ادامه داد: دفاع حزبی و قبیلگی از دوستان و همفکران، یکی دیگر از عوامل 
ایجاد فساد است. رئیسی، بودجه بندی معیوب را یکی دیگر از زمینه های ایجاد فساد 
دانست و در ادامه به نظام یارانه های پنهان اشاره کرد و گفت: مسئله یارانه های پنهان 
اگر اصلاح نشود، فاصله فقیر و غنی روز به روز بیشتر می شود. غفلت از جریان انقلاب و 
انقلابی عمل نکردن، از عوامل دیگری بود که رئیس دســتگاه قضا، آن را از زمینه های 
ایجاد فساد دانست. وی مبارزه قاطع با فساد را در دستور کار اصلی قوه قضاییه برشمرد 
و گفت: در مبارزه با فساد، هیچ خط قرمزی نداریم. در خود قوه قضاییه با مواردی مواجه 
و متوجه شــدیم رشوه هایی گرفته شده است که بهت آور است؛ از آپارتمان های ۶۰۰ 
متری گرفته تا ویلاهای چهارهزارمتری در شمال که در نوع خود کم نظیر است. البته 
متهمان بازداشت و اموال نامشروع آن ها ضبط شده است. رئیس دستگاه قضا در عین 
حال با بیان این که هیچ کدام از مشکلات کشور، حل نشدنی نیست، تاکید کرد: هرچه 

جلوتر می رویم، بیشتر معتقد می شویم که مشکلات، قابل حل است. 

روایترئیسیازبرخورد
قاطعبارشوههای
عجیبدرقوهقضاییه

سید ابراهیم رئیسی

سید مهدی لوح موسوی مدیر پایگاه جهانی مسجد جامع اصفهان گفت: منبرهای 
مســجد جامع اصفهان ثبت ملی خواهد شد.  به گزارش اعتبار به نقل از روابط 
عمومی پایگاهای ثبت جهانی اصفهان، سید مهدی لوح موسوی اظهار کرد: به 
دلیل اهمیت تزئینات و دوره های تاریخی منبرهای مسجد جامع اصفهان، کار 
ثبت ملی منبرها در دستور کار قرار گرفت. وی افزود: منبرها مربوط به دوره های 
تاریخی "ایلخانی"، "صفوی" و" تیموری" است. مراحل ثبت منبرهای مذکور 
توسط مدیر پایش تزیینات استان اصفهان در حال آماده سازی است مسجد جامع 
اصفهان یکی از مجموعه های شــاخص معماری ایرانی اسلامی است که از بدو 
شــکل گیری تاکنون در هــر دوره بخش های جدیدی به آن افزوده شــده و 
بخش های قدیمی تر نیز مرمت شده اند. این مسجد مجموعه ای کم نظیر از تلفیق 
هنر و معماری اعصار مختلف استمحراب و گچبری های کم نظیر دوره ایلخانیان، 
مدرسه و مقرنس های زیبای دوره آل مظفر، کاشیکاری های دوره های تیموریان 
و صفویان از جمله نفایس دیدنی این مســجد است. در تاریخ 1۵ دی 1۳1۰ با 
شماره ثبت ۹۵ به عنوان یکی از آثار ملی ایران و در سال 1۳۹۰ هجری شمسی 

نیز به عنوان میراث جهانی یونسکو به ثبت رسید.

منبرهای
مسجدجامعاصفهان
ثبتملیمیشود

سید مهدی لوح موسوی

حسینعلی حاجی دلیگانی عضو فراکسیون نمایندگان ولایی مجلس شورای 
اسلامی  در گفت وگو با خبرنگار خبرگزاری خانه ملت، به صادر نشدن روادید 
برای رئیس جمهور و وزیر امور خارجه کشــورمان تا این لحظه به منظور 
شرکت در هفتاد و چهارمین مجمع عمومی سازمان ملل متحد اشاره و اظهار 
داشــت: این حرکت آمریکایی ها گویای این مسئله است که باید مدیریت 
سازمان ملل از سرزمین ایالات متحده جدا شود.باید ساختار دیگری را برای 
مجمع سازمان ملل تعریف شود؛ تا در چنین مواقعی دولت آمریکا نتواند به 
جهت رفتارهای ســلیقه ای از ورود مقامات یک کشــور به مجمع عمومی 
سازمان ملل خود داری کنند.رئیس جمهور و وزیر امور خارجه کشورمان 
بایستی به گونه ای عمل کنند، که آمریکا با این نوع حرکات نابخردانه ای که 
انجام می دهند، شان ملت ایران حفظ شود؛ چرا که جایگاه این افراد مربوط 
به خودشان نیستند، بلکه نماینده ملت ایران و نظام اسلامی هستند.هئیت 
دیپلماتیک کشورمان اگر قرار است به سازمان ملل بروند، باید با اقتدار این 
کار را انجام دهند؛ در غیر این صورت اصراری برای رفتن به مجمع عمومی 

سازمان ملل نداشته باشند.

مدیریتسازمان
مللبایدازسرزمین
آمریکاجداشود

حسینعلی حاجی دلیگانی

حســینعلی امیری معاون پارلمانی رئیس جمهور گفت: تشــکیل وزارت 
بازرگانی می تواند راه حلی برای مشکلات نظام توزیع باشد.  وی  در حاشیه 
جلسه هیئت دولت در جمع خبرنگاران، با قدردانی از نمایندگان مجلس برای 
تصویب طرح تشکیل وزارت تجارت و خدمات بازرگانی، افزود: با تصویب این 
طرح پس از این شــاهد تشکیل دو وزارتخانه یعنی وزارت صنعت و وزارت 
تجارت و خدمات بازرگانی خواهیم بود. وی ابراز امیدواری کرد با تمرکز وزیر 
بازرگانی بر یک وزارتخانه مشکلاتی که تاکنون نظام توزیع داشت با مدیریت 
واحد در بخش بازرگانی حل شود. آقای امیری همچنین با بیان اینکه تشکیل 
وزارت بازرگانی به طور قطع به نفع مردم خواهد بود، گفت: این مصوبه باید 
فرآیند قانون گذاری خود را طی کند و پس از تایید نهایی در شورای نگهبان 
اجرایی شود. وی درباره زمان تشکیل این وزارتخانه هم افزود: به زودی شاهد 
تشکیل وزارت بازرگانی خواهیم بود، زیرا دولت برای تشکیل آن تعجیل دارد 
تا هرچه زودتر مشــکلات مردم حل شــود.آقای امیــری در پایان گفت: 
سازمان های برنامه و بودجه و امور اداری و استخدامی مقدمات تشکیل وزارت 

تجارت و خدمات بازرگانی را فراهم کرده اند.

تشکیلوزارت
بازرگانیراهحلی
براینظامتوزیع

حسینعلی امیری

آمریکا با هدف تشدید تحریم ها علیه ایران، دسترسی بانک های ایرانی به سیستم پیام رسان 
مالی سوئیفت را محدود کرده است، اما ایران در نظر دارد از راه های جایگزین، تعامل بانک های 
ایرانی با نظام مالی جهانی را برقرار کند. یکی از راه های افزایش مراودات بین المللی بانک های 
ایرانی، گسترش همکاری با بانک های کشورهایی است که در زمان تحریم ها، تعاملات با آنها 
در حال افزایش بوده است که روسیه یکی از این کشورها به شمار می رود.  بر این اساس قرار 
است نظام بانکی ایرانی به شبکه پیام رسان مالی روسیه که به سوئیفت روسی معروف است، 
متصل شود. به گزارش پژوهشکده پولی و بانکی بانک مرکزی، دستیار رییس جمهور روسیه 
از اتصال سامانه سپام )سامانه پیام رسانی الکترونیکی مالی ایران( به شبکه پیام رسان مالی 
روسیه برای از بین بردن اثرات تحریم در مبادلات بین دو کشور و همکاری بانکی خبر داده 
اســت. این مسئله در حالی رخ داد که سیستم پیام رسان مالی سوئیفت به عنوان یک پیام 
رســان بین بانکی اروپایی نباید از تحریم های آمریکا تبعیــت می کرد اما با توجه به قطع 
دسترسی و محدودیت بانک های ایرانی، در دولت تصمیم گرفته شد تا پیام رسان مالی برای 
مراودات بانکی ایجاد و از آن استفاده شود که در همین راستا نیز بانک مرکزی اقداماتی مهم 
برای ادامه روابط بانکی خارجی در دستور کار قرار داد و سامانه ای در مدت کوتاهی برای از 

بین بردن اثر تحریم سوئیفت  و آمادگی نظام بانکی تهیه و راه اندازی شد.

بانکهایایرانیدر
راهپیوستنبه
سوئیفتروسی

پژوهشکده پولی و بانکی 

امیرحســین مدنی، مدیرعامل بنیاد احسان ســتاد اجرایی فرمان 
حضرت امام)ره( گفت: از ســوی رهبر معظم انقلاب ۴۰۰۰ بســته 
لوازم التحریر به فرزندان مدافعان حرم هدیه می شود. وی افزود: امسال 
۲۵۰ هــزار بســته کامــل لوازم التحریــر ایرانی - اســلامی که از 
تولید کنندگان داخلی خریداری شــده به مناطق محروم ارســال 
می شود.  این لوازم التحریر از صد تولید کننده داخلی خریداری شده 
و ۲1۰ شغل جدید را ایجاد کرده است. به گفته وی، بنیاد احسان در 
تلاش اســت تا با مشارکت مردم تعداد بسته های لوازم التحریر را به 
۵۰۰ هزار برساند و این کار را تا 1۵ مهر ادامه دهد.  مدیرعامل بنیاد 
احســان با اشاره به این که این بسته های لوازم التحریر برای مناطق 
محروم سراسر کشور است، گفت: شهروندان می توانند از طریق سامانه 
دنیای احسان ثبت نام و در جمع آوری و توزیع بسته ها مشارکت  و قید 
کنند که این لوازم التحریر در کدام منطقه کشور توزیع شود. همچنین 
مردم می توانند با مراجعه به ادارات پست به صورت رایگان کمک های 

خود را به مشق احسان اهدا کنند.

هدیهرهبرانقلاب
بهفرزندان
مدافعانحرم

امیرحسین مدنی

 محمدعلی طهماســبی معاون امور باغبانی وزارت جهاد کشاورزی با بیان 
اینکه برنامه توسعه باغات پسته در شمال و شمال غرب کشور در دستور کار 
معاونت باغبانی است، گفت: با انجام برنامه های اصلاحی باغات تولید پسته 
در کشور تا دو برابر افزایش می یابد. وی  در گفت وگو یی در پاسخ اینکه آیا 
ما جایگاه نخست تولید پسته را به آمریکا واگذار کرده ایم؟ گفت: ایران با ۴۷۹ 
هزار هکتار سطح زیرکشت دارای رتبه اول سطح زیرکشت در دنیا بوده این 
در حالی است که آمریکا نزدیک به صد هزار هکتار رتبه دوم جهان را دارد. 
وی ادامه داد: بیش از نیمی از سطح کشت پسته ایران در یک استان خشک 
و شور به نام کرمان واقع شده و نزدیک به ۴۴۰ هزار هکتار سطح زیرکشت 
که شامل ۸1 درصد سطح زیرکشت باغات )۴۷۹ هزار هکتار( می شود در 
1۲ استان متمرکز است که عمده سطح کشت شده مناطق از کیفیت آب و 
خاک خوبی برخوردار نبوده و منجر به کاهش عملکرد پسته ایران شده است.
معاون امور باغبانی وزیر جهاد کشاورزی گفت: این در حالی است که کشت 
و کار و همچنین توســعه باغات آمریکا در مناطق با شــرایط آب و خاک با 

کیفیت انجام می شود. 

تولیدپستهدرکشوررا
تادوبرابرمیتوان
افزایشداد

 محمدعلی طهماسبی
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لزوماجرایقانونحذفسودو
جریمهدیرکردوامهایمعوق

محمدمهدی مفتح عضو کمیسیون 
برنامــه و بودجه مجلس شــورای 
اســلامی در گفت وگو با خبرنگار 
خبرگزاری خانه ملت درخصوص 
کم و کیف اجرای “قانون حذف سود 
و جریمه دیرکرد وام های معوق زیر 
1۰۰میلیون تومان”، گفت: اگرچه 
آمار رسمی درخصوص نحوه اجرای 
این قانون دریافت نکرده ام اما طبق 
مراجعات مردمی در حوزه انتخابیه، 
هنوز “قانون حذف سود و جریمه 
دیرکرد وام های معوق زیر 1۰۰میلیون تومان” توسط بانک ها به طور 
کامل اجرا نمی شود. بانک ها در جهت کمک به رونق تولید قانون مصوب 
مجلس را اجرا کنند وی با بیان اینکه بانک ها برای بخشــودگی سود و 
جریمه دیرکرد وام ها سقف گذاشته اند و این کار مغایر با اهداف قانون 
حذف سود و جریمه دیرکرد وام های معوق زیر 1۰۰میلیون تومان است، 
افــزود: درهر صورت بانک ها در جهت کمک به رونق تولید باید قانون 

مصوبه مجلس را اجرا کنند.
لزوم مساعدت بانک ها با بدهکاران دارای انگیزه تسویه حساب 
ایشان در ادامه با تاکید بر لزوم مساعدت بانک ها با بدهکارانی که انگیزه 
تسویه حساب دارند، ادامه داد: درصورت همراهی بانک ها زمینه وصول 
سریع تر معوقات بانکی فراهم می شود، همچنین بسیاری از کشاورزان، 
دامداران و روســتاییان بدهکار به بانک به دلیل دریافت وام مســکن 

روستایی و دیگر وامها از شرایط سخت رهانیده خواهند شد.
تشریح قانون حذف سود و جریمه دیرکرد وام های 

معوق زیر 100میلیون تومان
مجلس در راستای تشویق گیرندگان تسهیلات و تشویق تولید و فعالان 
صنعت از ســال ۹۵ نسبت به تعیین تکلیف بخشودگی جرائم دیرکرد 
وام های زیر 1۰۰ میلیون تومان اقدام کرده و در همین راستا جزئیات 
بخشودگی سود و جرایم تسهیلات زیر 1۰۰ میلیون تومان در سال ۹۸ 
اعلام شده است. مجلس شورای اسلامی اعلام کرده براساس بند)ل( 
تبصره 1۶ قانون بودجه سال ۹۸؛ حکم تبصره قانون اصلاح قانون بودجه 
سال 1۳۹۵ کل کشــور تنفیذ می شود.براساس اعلام مجلس، سقف 
بخشودگی سود هرگونه تسهیلات با مبلغ یک میلیارد ریال و کمتر از 
آن مشروط به بازپرداخت اصل تسهیلات و بخشش جریمه های متعلقه، 
۷۳ هــزار و ۲۰۰ میلیارد ریال تعیین می شــود.همچنین هر یک از 
مشمولان بخشودگی سود تسهیلات با مبلغ یک میلیارد ریال و کمتر 
از آن می توانند از زمان تصویب این قانون تا سقف یک میلیارد ریال از 
بخشودگی سود تســهیلات موضوع این بند استفاده کنند.براساس 
اصلاحات انجام شده در قانون بخشودگی سود و جرایم تسهیلات، بانک 
مرکزی موظف است بدون رعایت مبلغ حداکثر مطالبات بانک مرکزی 
از بانک هــا به تفکیک هر بانک مندرج در جدول ضمیمه تبصره )۳۵( 
قانــون اصلاح قانون بودجه ســال 1۳۹۵ کل کشــور به اجرای طرح 

بخشودگی سود تسهیلات زیر یک میلیارد ریال اقدام کنند.

سیاست کلی دولت پیشگیری از خام فروشی استخبـــر

از صادرات 23 میلیون تن مواد خام به زیر 8 میلیون تن رسیده ایم
دکتر رضا رحمانی وزیر صنعت، معدن و تجارت 
به همراه معاون امور معادن و صنایع معدنی وزارت 
صمت، استاندار اصفهان، نماینده مردم شهرستان 
مبارکه در مجلس شــورای اســلامی و اعضای 
شورای تأمین شهرستان مبارکه ضمن دیدار با 
مهندس عظیمیــان مدیرعامل فولاد مبارکه از 
خطوط تولید این شــرکت بازدیــد کرد. وی در 
جریان این بازدید در خصوص برنامه های حمایتی 
دولت از تولیدکنندگان داخلی گفت: سیاســت 
اصلی، مبنی بر عدم خام فروشی در همه زمینه ها 
اســت؛ و در این خصوص همــواره برنامه های 
راهبــردی زیادی را تدوین و اجــرا نموده ایم. تا 
جائیکــه درزمینۀ صادرات ســنگ آهن از ۲۳ 
میلیون تن به زیر ۸ میلیون رسیده ایم و هرسال 
روند کاهشی داشــته ایم. وی با تأکید بر این که 
برنامه ها برای پیشگیری از خام فروشی به شدت 
و قوت بالا در حال پیگیری است، گفت: به منظور 
تأمین حداکثری نیاز فولادسازان داخلی برنامۀ 
اکتشاف، استخراج و فرآوری معادن جدید را در 
دســتور کار قرار داده و به پیشــرفت هایی هم 
دســت یافته ایم و انشــاء الله با ایــن اقدامات و 
برنامه هــای آتی در تأمین مــواد اولیه موردنیاز 
فولادسازان مشکلی نخواهیم داشت. وی با تأکید 
بر این که در کارخانه های فولادســازی کشور و 
به ویژه در فولاد مبارکه برای خودکفایی در صنعت 
فولاد و صاحب فن آوری شــدن گام های مؤثری 
برداشته شده است گفت: خوشبختانه نتیجه این 
اقدامات به احداث و بهره برداری از خطوط جدید 
انجامیده است. بسیاری از ورق ها و محصولاتی که 

پیش ازایــن وارداتــی بودنــد، هم اکنــون در 
کارخانه هایی نظیر فولاد مبارکه در حال تولید 
است وی در بخش دیگری از سخنان خود گفت: 
بــا تــلاش و همت همــۀ مدیــران و کارکنان 
کارخانه های فولادسازی کشور و ازجمله شرکت 
فولاد مبارکه شــاهد آن هستیم که بسیاری از 
ورق ها و محصولاتی که پیش ازاین وارداتی بودند، 
در کارخانه هایی نظیر فولاد مبارکه در حال تولید 
است و کشور از این حیث خودکفا شده است. به 
نظر می رسد فعلاً عوارض بازدارنده باشد و تأمین مواد 

اولیه فولادسازان داخلی را تضمین کند این گزارش 
حاکی است، جعفر سرقینی معاون امور معادن و 
صنایع معدنــی وزارت صمت نیز در مصاحبه با 
خبرنگار فولاد در پاسخ به وضعیت ابلاغیه وضع 
عــوارض بر صادرات ســنگ آهن گفت: ابلاغیه 
انجام شده است و از اول مهرماه هم برقرارشده و 
ان شــاءالله تا پایان ســال همچنان پابرجاست. 
چنانچه تا پایان سال به توازنی رسیدیم، ممکن 
است از سوی دولت موردبازنگری قرار گیرد ولی 
فعلًا همین سیاست ابلاغ شــده اجرا می شود و 

امیدواریم از این طریق حمایت از صنایع داخلی 
عملیاتی شده باشد. به نظر می رسد فعلًا عوارض 
بازدارنده باشــد و تأمین مواد اولیه فولادسازان 
داخلی را تضمین کند و ما هم امیدواریم بخشی 
از مشکلات فولادسازان داخلی حل شود.   گروه 
فولاد مبارکه در سال رونق تولید علی رغم همه 
محدودیت ها باهمت و تلاش مدیران و کارکنان 
خود تلاش کرده است تا نیاز صنایع پائین دست 
به محصولات فولادی را تأمین کند و اجازه ندهد 
که از این حیث کشور با کوچک ترین خللی مواجه 
شــود در جریان این بازدید مهندس عظیمیان 
مدیرعامــل فولاد مبارکه ضمــن ارائه گزارش 
مبســوطی از دســتاوردهای فــولاد مبارکه و 
برنامه های این شــرکت برای حفظ ســهم ۵۰ 
درصدی در تولید فولاد کشور تا افق 1۴۰۴ گفت: 
گروه فولاد مبارکه در سال رونق تولید علی رغم 
همــه محدودیت ها باهمت و تــلاش مدیران و 
کارکنان خود تلاش کرده اســت تا نیاز صنایع 
پائین دست به محصولات فولادی را تأمین کند و 
اجازه ندهد که از این حیث کشور با کوچک ترین 
خللی مواجه شود. وی در بخش دیگری از سخنان 
خود به اقدامات فولاد مبارکه درزمینۀ بومی سازی 
قطعات و راهبردهای این شــرکت برای این که 
کشــور صاحب دانش فنی ساخت کارخانه های 
فولادســازی شــود اشــاره کرد و گفت: در این 
خصوص نیز با حمایت از تولیدکنندگان داخلی، 
حمایت از تسریع کننده ها و گسترش همکاری با 
شــرکت های دانش بنیــان و دانشــگاه ها بــه 

دستاوردهای خوبی نائل شده ایم.

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در آیین گرامیداشت هفته دفاع 
مقدس که  از ســوی مرکز مقاومت بسیج این وزارتخانه در 
سالن سینمایی برگزار شد، با اشاره به منویات مقام معظم 
رهبری در منشور گام دوم انقلاب اسلامی، گفت: در گام دوم 
انقلاب اسلامی باید به نحوی پیش برویم که از ادبیات دفاع 
مقدس آموزه هایی بگیریم و تجربه حضور در 8 سال دفاع 

مقدس را در گام دوم انقلاب جدی تر بگیریم. 
به گزارش مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت فرهنگ 
و ارشاد اسلامی، ســیدعباس صالحی در ابتدای این آیین 
ضمن تسلیت به مناسبت ایام عزاداری حضرت اباعبدالله 
الحسین )ع( و گرامیداشت هفته دفاع مقدس، افزود: 8 سال 
دفاع مقدس برای ایران اسلامی به مثابه معدن پر ذخیره ای 
است که در هر رگه ای از آن گمان می رود به پایان رسیده ولی 
رگه های دیگری مکشوف می شود که هنوز می توان از آن 
برداشــت و فرآوری کرد و به کمک تعالی جامعه اسلامی و 
تمدن سازی ایران اسلامی آمد. دفاع مقدس رویداد منحصر 
تاریخی کم نظیر است وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی گفت: 
این رویداد منحصر تاریخی جهان اسلام و ایران اتفاقی کم 
مانند و نزدیک به بی مانند بود. 2هزار و 887 روز دفاع مقدس 
دامنه ای گسترده را در برمی گیرد که در دوره های مختلف 
تاریخ کشورمان می توان از آن آموزه های فراوان یافت. جنگ 
تحمیلی ایران با مقاومت، عزت و مظلومیت همراه بود صالحی 
ادامه داد: جنگ تحمیلی ایران با مقاومت، عزت و مظلومیت 
همراه بود و جنگی بود که ما در شرایط سخت گام به گام آن 
را به پیش بردیم تا به پیروزی برسیم. وزیر فرهنگ و ارشاد 
اسلامی با اشاره به توجه جهانیان به شلیک موشک و پرواز 
پهپاد به عربستان تاکید کرد: 555 موشک در 8 سال دفاع 
مقدس به شهرهای مختلف ایران شلیک شد و در آن زمان 
جریانی علیه ایران حاکم بود و هیچ فردی توجهی به این امر 
نداشت و این جنگ نابرابر را محکوم نکرد و ایران به تنهایی 
جنگید. وی با اشاره به برخی آمار شهیدان و جانبازان 8 سال 
دفاع مقدس کشــورمان ادامه داد: مظلومیت عصر دفاع 
مقدس در این بود که با وجود جریان اســتکبار علیه ایران، 
مردم کشورمان با پایمردی و عزت ایران را حفاظت کردند. 
صالحی در عین حال تصریح کرد: از دوره های مختلف دفاع 
مقدس در برهه های مختلف می توانیم درس آموزی های لازم 
را داشته باشیم. وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی افزود: به تعبیر 
مقام معظم رهبری همانطور که »کربلا فراموش ناشدنی است« 
دوره دفاع مقدس هم قطره ای از آن اقیانوس و پایان ناپذیر 
است و می توان از چیزهایی که پایان ناپذیر هستند، درس ها 
آموخت. وی با اشــاره به منشور گام دوم انقلاب گفت: مقام 
معظم رهبری گام دوم را مطرح فرمودند که در آن مشخص 
کرده اند که 40 سال دوم انقلاب را چگونه می توان در تداوم 
40 سال نخست انقلاب پیش برد.  صالحی افزود: این منشور 
نکته های مختلف دارد. اینکه چگونه می توانیم 8 سال دفاع 
مقدس را در خدمت 40 ساله دوم و گام دوم انقلاب قرار دهیم.

وزیرفرهنگوارشاداسلامی
تجربهحضوردردفاعمقدسرادر

گامدومانقلاباسلامیجدیتربگیریم

ســیدجواد احمــدی، مدیر کل نظــارت بر خدمــات ســازمان حمایت 
مصرف کنندگان و تولیدکندگان گفت: فروش بلیت هواپیما بالاتر از نرخ های 
آذر ماه ۹۷ تخلف است و باید شرکت های هواپیمایی نرخ آذر ماه ۹۷ را ملاک 
عمل قرار دهند.وی اظهار داشت: تیرماه امسال نرخ بلیت هواپیما در پروازهای 
داخلی توسط شرکت های هواپیمایی با هماهنگی سازمان هواپیمایی کشوری 
و بدون هماهنگی با کارگروه تنظیم بازار افزایش یافته و نرخ های جدید به اجرا 
گذاشته شده است. وی افزود: رعایت نشدن فرآیند مندرج در مصوبه ۲۹ مرداد 
۹۷ شورای عالی هماهنگی اقتصادی کشور تخلف بوده و باوجود مکاتبات این 
سازمان برای اصلاح روند مزبور، اقدامی از طرف سازمان هواپیمایی کشوری و 
شرکت های هواپیمایی در این زمینه صورت نگرفت و مقرر شد تا تعیین تکلیف 
نهایی، نرخ بلیت هواپیما بر مبنای آذر ماه سال گذشته محاسبه و فروخته شود. 
این مقام مسئول خاطرنشان کرد: بر همین اساس طی بازرسی به عمل آمده 
از چهار شرکت هواپیمایی در هفته های گذشته به علت اضافه دریافتی، ضمن 
تشــکیل پرونده مراتب به تعزیرات حکومتی ارجاع شــده و وضعیت سایر 

شرکت ها نیز در دست بررسی است.

4شرکت
هواپیمایی
تعزیراتیشدند

سیدجواد احمدی

بازار4۰۰میلیوننفریکشورهایهمسایهبرایصادراتنان
مدیرعامل شرکت سهامی نمایشگاه بین المللی ج.ا.ایران، بازار 
1۴ کشور همسایه را برای صنعت آرد و نان مناسب دانست و 
گفت: صنعت آرد و نان بستر مناسبی برای سرمایه گذاری و 
صادرات است.  »بهمن حسین زاده « در افتتاحیه دوازدهمین 
نمایشــگاه بین المللــی صنعت آرد و نان که در نمایشــگاه 
بین المللی تهران برگزارشد؛ افزود: برپایی نمایشگاه صنعت 
آرد و نان می تواند به فرهنگ ســازی، اصلاح الگوی تولید و 
مصرف غلات، آرد و نان و افزایش سطح فعالیت های تجاری 
و سرمایه گذاری در صنعت غلات آرد و نان کمک دوچندانی 
کند.وی به سرانه مصرف بالای نان در ایران اشاره کرد و اظهار 

داشت: طبق اعلام ســازمانِ غذا و دارو سرانه مصرف نان در 
ایران 1۲۵ کیلوگرم اســت که دو برابر سرانه مصرف اروپایی 
هاست با این تفاوت که بخش عمده نان مصرفی در اروپا نان 
صنعتی است در حالی که سهم نان صنعتی در کشور ما ۸ تا 
۹ درصد است و بستر مناســبی برای سرمایه گذاری بدون 
ریســک در این حوزه در راستای رونق تولید، اصلاح الگوی 
تغذیه ای و اشــتغال زایی وجود دارد.حسین زاده با تاکید بر 
اینکــه نباید به راحتی بازار ۴۰۰ میلیون نفری کشــورهای 
همسایه در حوزه نان را نادیده گرفت، تصریح کرد: در شرایط 
کنونی باید در هر حوزه ای که امکان صادرات و ارزآوری برای 

کشور وجود دارد ورود کنیم که نان صنعتی یکی از آنهاست 
و برپایی نمایشــگاه صنعت آرد و نان می تواند در این زمینه 
موثر واقع شود. به گفته وی، اکنون 1۶۰ واحد نان صنعتی در 
کشور فعال هستند و ۹۵ شرکت داخلی و خارجی دستاوردها 
و توانمندی های خود را در صنعت آرد و نان در فضای حدود 
هشــت هزار مترمربع در معرض دیــد عموم قرار می دهند.

نمایشگاه صنعت آرد و نان که از امروز ۲۲ شهریور ماه فعالیت 
خود را در محل نمایشــگاه های بین المللی تهران آغاز کرده 
است، از ساعت 1۰ الی1۸ تا روز دوشنبه ۲۵ شهریور ماه آماده 

بازدید علاقه مندان است.

نمایشــگاه رونق تولید ملی با شعار »نهضت ساخت تولید داخل« با حضور 
شــرکت فولاد مبارکــه و بیش از ۴۰ شــرکت داخلی در محــل برگزاری 
نمایشگاه های دائمی پل شهرستان اصفهان، با دو رویکرد اساسی لزوم حمایت 
از تولید داخلی با رونمایی از دستـــــاوردهای صنعتگــــــران و دانشمندان 
ایرانی، و نیز نمایش نیازهای وارداتی صنایع برگزار شد. در آیین افتتاحیۀ این 
نمایشگاه، حمیدرضا فولادگر، نمایندۀ مردم استان اصفهان در مجلس شورای 
اسلامی و رئیس کمسیون ویژۀ تولید ملی، و سید حسن قاضی عسگر معاون 
هماهنگی امور اقتصادی و توســعۀ منابع استانداری اصفهان از غرفۀ فولاد 
مبارکه بازدید کردند و از نزدیک با فرایند بومی سازی این شرکت آشنا شدند.
حمیدرضــا فولادگر در این خصوص گفت: به منظور حمایت از تولید ملی و 
رونق تولید، علاوه بر قانون رفع موانع تولید، قانون حداکثر اســتفاده از تولید 
داخل تصویب شده است. طبق این قانون هیچ شرکت دولتی، نیمه دولتی و 
شــرکت های خصوصی ای که از امکانات دولتی استفاده می کنند، تا قبل از 
حصــول اطمینان از عدم امکان تولید کالا در داخل، اجازۀ واردات از خارج از 

کشور را نخواهند داشت.

حمایتازتولید
ملیورونقتولید
درفولادمبارکه

حمیدرضا فولادگر

نادر جنتی، معاون مالیات های مستقیم ســازمان امور مالیاتی درباره 
آخرین وضعیت مالیات بر اجاره بها اظهار داشت: به گزارش اعتبار به نقل 
از روابط عمومی وزارت اقتصاد و دارایی، وزارت راه و شهرسازی با توجه 
به التهابات بازار مســکن به دنبال اصلاح تبصره 11 مــاده ۵۳ قانون 
مالیات های مستقیم است. وی افزود: بر اساس این تبصره ماده ۵۳ قانون 
مالیات های مستقیم، کسانی که مجتمع های مسکونی که الگوی مصرف 
مسکن را رعایت کرده یا بیش از ۳ واحد مسکن احداث کنند، به طور 
کلی از پرداخت مالیات معافند؛ در غیر این صورت، واحدهای مسکونی 
زیر 1۵۰ مترمربع یا تا مجموع 1۵۰ متر در تهران و تا ۲۰۰ متر در سایر 
استان های کشــور از مالیات بر اجاره بها به طور کامل معاف هستند. 
واحدهای مسکونی در صورتی می توانند از این معافیت استفاده کنند که 
دو شــرط را رعایت کنند؛ یکی اینکه قراردادهای اجاره مسکن میان 
موجر و مستأجر دو سالانه باشد؛ دوم اینکه مبلغ اجاره ای که در قالب 
کارگروه تعیین سقف اجاره بها، تعیین و اعلام می شود، از سوی موجر 

تخطی نشود.

رقممالیاتبر
اجارهبهامشخص
شد

نادر جنتی

سیدناصر موسوی لارگانی عضو کمیسیون اقتصادی مجلس در گفت وگو یی افزود : 
در روزهای ابتدایی که بحث حقوق های نجومی مطرح شد مسئولان رده بالای دولتی 
ادعا کردند، حقوق نجومی در کشور پرداخت نمی شود و تمام پرداختی ها براساس 
قانون و ناشی از توزیع یک درصد از سود بانک ها میان مدیران بانکی است. از زمانی 
که مقام معظم رهبری به موضوع حقوق های نجومی ورود کردند و  این حقوق ها را 
ظالمانه و نامتعارف خواندند، افرادی که خود حقوق نجومی دریافت می کردند کاسه 
داغ تر از آش شــده و اعلام کردند باید با این موضوع برخورد شــود وی اظهار کرد: 
سخنگوی دولت در همان زمان تعداد نجومی بگیران را ۲۰۰۰ نفر اعلام کرد اما این 
تعــداد به تدریج کاهش پیدا کرده و به 1۳۰۰ نفر رســید. در مرحله بعدی به دلیل 
لابی گری افراد این تعداد ۹۰۰ نفر شد  وی اضافه کرد: اگر چه مطرح شد افرادی که 
حقوق های نجومی دریافت کردند پول را به بیت المال بازگرداندند اما باید علاوه بر 
استرداد پول، با آنها برخورد شدیدی صورت می گرفت، به گونه ای که این افراد نتوانند 
در آینده در پسُت های مدیریتی مشغول شوند. .سخنگوی دولت در همان زمان تعداد 
نجومی بگیران را ۲۰۰۰ نفر اعلام کرد اما این تعداد به تدریج کاهش پیدا کرده و به 

1۳۰۰ نفر رسید. در مرحله بعدی به دلیل لابی گری افراد این تعداد ۹۰۰ نفر شد.

چوبحقوقهای
نجومیلایچرخسامانه
حقوقودستمزد

سیدناصر موسوی لارگانی



محمدعلی دهقان دهنوی، معاون وزیر اقتصاد با اشاره به شناسایی حساب های بانکی 
اجاره ای گفت: عده ای برای انجام سوء استفاده های مورد نظر خود از افرادی که معمولاً 
از اقشار ضعیف جامعه هستند مانند کارتن خواب ها استفاده می کنند و با سوء استفاده 
از هویت آنها نسبت به افتتاح حساب اقدام می کنند. وی درباره شناسایی حساب های 
بانکی بی هویت اظهار داشت: عنوان بی هویت برای این دسته از حساب ها درست نیست 
و به این حساب ها اصطلاحاً حساب های اجاره ای گفته می شود چراکه بانک ها براساس 
قوانین و مقررات برای بازگشایی هر حسابی مراحل احراز هویت را انجام می دهند. دهنوی 
افزود:  این افراد یک بار در بانک حضور پیدا می کند و پس از احراز هویت، حساب بانکی 
به نام شــخص افتتاح می شــود و این روال کاملًا قانونی به انجام می رسد. معاون امور 
اقتصــادی وزارت اقتصــادی ادامه داد: پس از آن اختیار حســاب را به فردی که قصد 
سوء استفاده از این حساب را دارد می دهد و مبلغی هم به ازای آن دریافت می کند. وی 
با بیان اینکه بعضاً دیده شــده که در حســاب افراد بی بضاعت چندین میلیارد تومان 
ســپرده گذاری شده است و گردش مالی آن حساب هیچ تناسبی با وضعیت درآمدی 
صاحب حساب ندارد، ادامه داد: کسی که حساب خود را اجاره داده است به لحاظ قانونی 

متخلف است و مجازاتی هم برای آن فرد هم دیده شده است.

شناساییپولشویاناز
طریقحسابهای
اجارهایکارتنخوابها

محمدعلی دهقان دهنوی

رضا رحمانی، وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: کاهش واردات به عنوان 
یکی از ضروریات برای افزایش ساخت داخل و رونق تولید از سیاست های 
اصلی دولت تدبیر و امید اســت. وی اظهار داشــت: با کاهش واردات، 
تشکل ها، سازندگان و انجمن های صنعتی داخلی که از توانایی بالایی 
برخوردارند حمایت شــده و فعال تر خواهند شــد که این امر افزایش 
درآمدزایی را رقم خواهد زد. رحمانی با اشاره به اهمیت آغاز نهضتی با 
موضوع توجه بیشــتر به تولید ملی، اضافه کرد: احیای مجموعه ها و 
ظرفیت هایی که هم اکنون با توان کمتری کار می کنند برای خودکفایی 
در ســاخت برخی از کالاهای وارداتی از اولویت های ســه ســاله این 
وزارتخانه محسوب می شود. وزیر صنعت، معدن و تجارت اشتغالزایی 
را در گرو توجه به تولید داخل دانست و ادامه داد: در همین ارتباط برای 
شش ماهه دوم امسال 1۰۰ هزار میلیارد تومان برای افزایش سرمایه 
ثابت واحدهای تولیدی و صنعتی در کل کشور اختصاص یافته که در 
صورت تحقق کامل آن می توانیم شاهد رشد و تحول مناسبی در این 

عرصه باشیم.

کاهشواردات،
سیاستمحوری
دولت

رضا رحمانی

محمدعلی سهمانی مدیرعامل بانک رفاه در جلسه مجمع عمومی 
بانک رفاه به وضعیت مالی بانک از ابعاد مختلف در سال مالی 1۳۹۷ 
پرداخت و گفت: در سال گذشته منابع بانک ۳۳ درصد رشد را تجربه 
کرده که ۹ درصد بالاتر از نرخ رشد نقدینگی در کشور بوده است و 
بانک رفاه از نظر ســودآوری جزو بانک های برتر کشــور محسوب 
می شود. به گزارش روابط عمومی بانک رفاه کارگران، وی  با اشاره به 
وضعیت دارایی های بانک اظهار داشــت: شرایط بانک در این حوزه 
مطلوب است به گونه ای که ۷۵ درصد دارایی های بانک مولد هستند. 
وی در ابعــاد مطالبات مشــکوک الوصول و ترکیــب درآمدها نیز 
خاطرنشان ساخت: بانک رفاه با ضریب مطالبات مشکوک الوصول 
)NPL( کمتر از ۳ درصد، از وضعیت بسیار مطلوبی در نظام بانکی 
برخوردار است.  مدیرعامل بانک رفاه همچنین به رشد عملکردی 
بانک در بخش های فناوری اطلاعات و بین الملل پرداخت و افزود: 
بانک رفاه طی سال گذشــته در این دو حوزه عملکرد قابل قبولی 

داشته و در تمامی بخش ها از خود رشد نشان داده است.

بانکرفاهدرحوزه
سودآوریجزوبانکهای
برترکشوراست

محمدعلی سهمانی

بانک تجارت و شرکت سرمایه گذاری تامین اجتماعی"شستا" برای گسترش 
تعامل فی مابین تفاهمنامه همکاری امضا کردند.  به گزارش روابط عمومی بانک 
تجارت ، به موجب این تفاهمنامه که به امضای دولت آبادی و محمد رضوانی فر 
مدیران عامل بانک تجارت و شستا رسید، بانک تجارت همکاری خود با این شرکت 
را در قالب ارائه خدمات ریالی،ارزی،تعهدات و تامین مالی هلدینگ ها و شرکت 
های زیر مجموعه شستا گسترش می دهد.  مدیر عامل بانک تجارت در این مراسم 
به ظرفیت های موجود به منظور ارائه خدمات بانکی به شستا اشاره کرد و گفت: 
بانک تجارت با برخورداری بیش از 1۵۰۰ شــعبه ، باجه و واحد ارزی در سراسر 
کشور و شعب فرانسه ، انگلستان، آلمان ، بلاروس، تاجیکستان و دفتر نمایندگی 
چین ظرفیت های بی شماری را برای ارائه خدمات ارزی و ریالی به شستا و شرکت 
های زیر مجموعه آن در اختیار دارد.  وی افزود: ساختار و اساس بانکهای تشکیل 
دهنده بانک تجارت که عمدتا بانکهای خارجــی بوده اند بر ارائه خدمات ارزی 
استوار بوده و بر همین اساس این بانک در سالهای اخیر همواره در ارائه خدمات 
ارزی در شبکه بانکی پیشتاز به شمار رفته است و بسیاری از پروژه ها و طرحهای 

عمرانی بزرگ در کشور با مشارکت این بانک به بهره برداری رسیده اند. 

تفاهمنامههمکاری
بانکتجارتبا
"شستا"امضاشد

رضا دولت آبادی

متهمان پرونده مرگ عماد، پسر ۶ ساله ای که در استادیوم آزادی جان 
باخت پس از پرداخت دیه ۳۶۰ میلیون تومانی، با قرار وثیقه آزاد شدند. 
به گزارش خبرنگار جنایی »ایران«، شامگاه دوشنبه ۲۵ شهریور پسر ۶ 
ساله ای هنگام بازی تیم فوتبال پرســپولیس و صنعت نفت آبادان در 
محوطه ورزشگاه به علت برخورد با داربست های فلزی دچار برق گرفتگی 
شد و جان باخت. دقایقی بعد با اعلام موضوع به بازپرس جنایی پایتخت 
تحقیقات آغاز شد و در بررسی های صورت گرفته توسط دو کارشناس 
ایمنی کار و رشته برق، مدیرعامل شرکت پیمانکاری متولی تأسیسات 
برق استادیوم آزادی و نصاب داربست در این حادثه مقصر شناخته شده و 
هر دوی آنها با قرار وثیقه بازداشــت شــدند. اما صبح دیروز در ادامه 
تحقیقات و با اثبات قصور متهمان با دستور بازپرس پرونده و با توجه به 
اینکه مرگ در ماه حرام رخ داده بود دیه ۳۶۰ میلیون تومانی از ســوی 
شرکت بیمه به خانواده عماد پرداخت شد و متهمان با سپردن وثیقه آزاد 
شدند. پرونده نیز با صدور کیفرخواست برای رسیدگی به دادگاه کیفری 

تهران فرستاده خواهد شد.     

پرداختدیهو
آزادیمقصران
مرگعماد6ساله

قوه قضائیه 

اعضای شورای شــهر تهران با یک فوریت پیشنهاد شهرداری برای 
هزینه کرد 1۰ میلیارد تومان در مراسم پیاده روی اربعین موافقت 
کردند. لایحه پیشنهادی شهرداری تهران در مورد هزینه های پیاده 
روی اربعین روی میز بررسی شــورای شهر قرار گرفت و مظاهریان 
معاون برنامه ریزی شــهردار با بیان اینکه پیاده روی اربعین یکی از 
اتفاقات مهمی است که شــهرداری نمی تواند به آن بی توجه باشد، 
گفت: شهرداری تهران بنا به مسئولیت اجتماعی که دارد در اتفاقاتی 
همچون زلزله کرمانشاه و سیل گلســتان نیز پیشقدم بوده است و 
برهمین اساس امروز لایحه ای را با قید یک فوریت تقدیم شورای شهر 
کرده که براساس آن به شــهرداری اجازه دهد تا سقف 1۰ میلیارد 
تومان برای پیــاده روی اربعیــن هزینه کند. وی افزود: براســاس 
پیش بینی های انجام شده بسیاری از این هزینه ها صرف رفت و روب 
و پاکیزگی مسیر خواهد شد. نهایتاً اعضای شورای شهر با تصویب یک 
فوریت این لایحه برای تعیین 1۰ میلیارد تومــان برای پیاده روی 

اربعین موافقت کردند.

10میلیاردتومانهزینه
شهرداریتهرانبرای
پیادهرویاربعین

شورای شهر 

مجلس خبرگان رهبری در پایان هفتمین اجلاسیه رسمی این مجلس بیانیه ای را منتشر 
کرد. براساس گزارش دبیرخانه مجلس خبرگان رهبری، در این بیانیه با اشاره به گران بها 
خواندن روحیه »استکبارستیزی« و »خودباوری« تأکید شده است: همین روحیه است که 
می تواند کشور را به نقطه مطلوب برساند و از نگاه به بیگانه و امید بستن به برخی دولت 
های پسَت و بدعهد غربی برای حل مشکلات مردم، علاجی حاصل نخواهد شد. در بند 
دیگری از بیانیه خبرگان ضمن تأکید بر موضوع رونق تولید تصریح شــده اســت: رفع 
مشکلات اقتصادی و معیشتی به ویژه برای طبقات محروم و ضعیف، اهتمام جدی و کار 
جهادی مســئولان را طلب می کند. محور بعدی بیانیه مجلس خبرگان به موضوعات 
فرهنگی اشاره دارد و در آن از مسئولان خواسته شده »برای تعمیق و گسترش فرهنگ 
اسلامی درخصوص مبارزه با مظاهر بدحجابی و بی حجابی که مطالبه بحق مردم مؤمن، 
متدین و انقلابی است، تلاش مضاعف کنند.« قدردانی از اقدامات اخیر رئیس قوه قضاییه 
در راستای مبارزه با فساد و درخواست استمرار احیای حقوق عامه و مبارزه با ریشه های 
فساد و تبعیض، بخش دیگری از این بیانیه است. مجلس خبرگان رهبری با محکوم کردن 
بیانیه اخیر سه کشور بدعهد اروپایی علیه ایران، بر حفظ، تقویت و ارتقای محور مقاومت و 

نفی هرگونه مذاکره در هر سطحی با آمریکا تأکید کرد. 

تأکیدخبرگانبررفع
مشکلاتمعیشتیمردمو
استمرارمبارزهبافساد

مجلس خبرگان

عطاءلله هاشــمی رئیس بنیاد ملی گندمــکاران ایران، در گفتگو یی در 
واکنش به مطرح شــدن مباحثی مبنی بر احتمال واردات گندم بدلیل 
کمبود احتمالی در کشور، اظهارداشت: این مسائل را مطرح می کنند که 
تا زمینه واردات را فراهم کنند. وی تصریح کرد: براســاس برآورد وزارت 
جهاد کشاورزی و بنیاد ملی گندمکاران تولید برای سالجاری کافی است 
و نیازی به واردات نیست. رئیس بنیاد ملی گندمکاران تاکید کرد: در واقع 
مسئولان  می خواهند ضعف خود در خرید تضمینی ناشی از پایین بودن 
نرخ را گردن تولید بیندازند و بگویند که کمبود تولید داریم. هاشــمی با 
بیان اینکه بیشتر کشاورزان گندم خود را به دولت نفروخته اند، گفت: آنها 
گندم خود را نگه داشته اند و اگر دولت تدابیری در نظر بگیرد که کشاورزان 
را ترغیب به تحویل دادن گندم  نماید نیازی به واردات نیست. وی اضافه 
کرد: یکی از دلایلی که ما با لغو قانون تمرکز و احیای وزارت بازرگانی مخالف 
بودیم همین مساله بود که بحث واردات مجددا پررنگ خواهد شد و الان 
می بینیــم که این اتفاق دارد رخ می دهد و تا مســاله ای پیش می آید 

مسئولان فورا به سراغ واردات می روند.

واکنش
تولیدکنندگانبه
احتمالوارداتگندم

عطاءلله هاشمی

به دنبال اعلام شــرکت کرمان موتور مبنی بر تعطیل شدن تا آبان ماه در صورت عدم کمک دولت، 
عضو هیات علمی دانشگاه علم و صنعت گفت: خودروسازان بخش خصوصی که از یک سو همراه با 
افزایش نرخ ارز قیمت محصولاتشان را افزایش داده و از سوی دیگر اعلام می کنند بدون کمک دولت 
تعطیل می شوند، به دنبال سوءاستفاده از شرایط و باج خواهی از دولت هستند.  چندی پیش شرکت 
کرمان موتور اعلام کرد: با توجه به اخبار منتشر شده در خصوص محدودیت تأمین قطعه و تعطیلی 
شرکت کرمان موتور به دلیل کمبود نقدینگی تا پایان آبان ماه، به استحضار مشتریان می رساند برای 
تحویل خودروهای تعهدات فعلی شرکت جای هیچگونه نگرانی نبوده و تمام قطعات و مواد اولیه لازم 
برای تولید این خودروها تأمین و تا آبان ماه تمام تعهدات ثبت نام شده تحویل می شود.پیش از آن 
ســامان فیروزی - مدیرعامل کرمان موتور - اعلام کرده بود: اگر از کرمان موتور حمایت های لازم 
صورت نگرفته و نقدینگی به این شــرکت تزریق نشود، تا آبان ماه این خودروسازی تعطیل خواهد 
شد.در این رابطه امیرحسن کاکایی -  عضو هیات علمی گروه مهندسی خودرو دانشگاه علم و صنعت 
- اظهار کرد: خودروسازان بخش خصوصی همچون کرمان موتور که از یک سو همراه با افزایش نرخ 
ارز و شاید بیشتر از آن قیمت محصولاتشان را افزایش داده اند و از سوی دیگر اعلام می کنند در صورت 
عدم کمک دولت تعطیل می شــوند، به دنبال سوءاستفاده از شرایط و باج خواهی از دولت هستند؛ 

این در حالی است که منابع دولت باید صرف تامین کالاهای اساسی مردم و دارو شود.

باجخواهی
خودروسازاناز
دولت

 امیرحسن کاکایی

جلســه هماهنگی نظام بانکی به منظور خدمت رســانی به زوار حسینی با حضور 
نمایندگان بانک های دولتی و خصوصی و نماینده ســتاد اربعین حسینی در بانک 
مرکزی تشــکیل شد.  به گزارش روابط عمومی بانک مرکزی، در این جلسه محمد 
طالبی دبیرکل بانک مرکزی با اشــاره به اینکه همکاران نظام بانکی خدمت به زوار 
اربعین را برای خود توفیق می دانند و طی سال های اخیر  نقش ارزنده ای در خدمت 
رسانی به زوار اربعین انجام داده اند گفت: انتظار می رود با تجربیات سال های گذشته 
کاستی ها رفع و کیفیت خدمات ارتقا یابد.  وی ارایه خدمات بانکی به زوار را نیازمند 
تلاش شبانه روزی دانست و گفت: نظام بانکی برای ارایه خدمات بهتر نیازمند همکاری 
نهادهای استانی و محلی است و این همکاری سطح ارایه خدمات بانکی را ارتقا خواهد 
داد. وی در ادامه با اشاره به تصمیم جدید بانک مرکزی در خصوص نحوه تامین ارز 
مورد نیاز زوار اربعین به میزان 1۰۰ یورو یا معادل آن با توجه به ازدحام جمعیت در 
زمان برگزاری اربعین توصیه کرد زوار قبل از ورود به مرزهای غربی و در شــهرهای 
مبدا ارز مورد نیاز خود را تهیه کنند. وی در خصوص نظارت بانک مرکزی بر عملکرد 
بانک ها در زمان برگزاری اربعین گفت: بانک مرکزی امسال با همکاری ناظران بانک 

ها بر خدمات رسانی در مبادی خروجی نظارت خواهد کرد.

جلسههماهنگیخدمات
رسانینظامبانکیبهزوار
اربعینبرگزارشد

محمد طالبی

شبا بیان اینکه لازمه رشد و توسعه اقتصادی، تحول در تولید و صادرات است، اظهار 
داشت: وجود زیرساخت های تولید، پایه و اساس ارتقای صادرات و ارز آوری است. 
زادبوم افزود: توسعه صادرات نه تنها برای ما، بلکه برای همه کشورها مهم است، اما 
برای کشور ما که وابسته به صادرات نفت خام هستیم، این موضوع دارای اهمیت 
ویژه است. سرپرست سازمان توسعه تجارت توسعه صادرات غیرنفتی را نیاز انکار 
ناپذیر کشور برای توسعه اقتصادی عنوان کرد و گفت: همواره تلاش هایی در این 
زمینه صورت گرفته که نشان دهنده توجه نظام به توسعه صادرات غیر نفتی است.

زادبوم گفت: در شــرایط جنگ اقتصادی فعلی، ما به نگاه و فکر جدیدی در زمینه 
صادرات غیر نفتی نیاز داریم.وی تصریح کرد: طبیعی است که تحریم ها مشکلاتی 
برای اقتصاد ما ایجاد کرده است، اما معنی آن این نیست که همه مشکلات ما ناشی 
از تحریم است.زادبوم افزود: بخشی از مشکلات ما ساختاری است و همانگونه که 
مقام معظم رهبری فرموده اند منسوب کردن همه مشکلات به تحریم کار درستی 
نیست. سرپرست سازمان توسعه تجارت گفت: با توجه به شرایط موجود هنر ما این 
اســت که برنامه هایی طراحی کنیم که راه های جدید و بازارهای جدید و ویژه ای 

بیابیم.

همهمشکلاتما
ناشیازتحریم
نیست

حمید زادبوم

با حکم مهندس محمد اسلامی، محمود محمودزاده نماینده وزیر راه و شهرسازی برای 
شرکت در جلسات مجامع شرکت ها و سازمان های بخش مسکن وزارتخانه راه و شهرسازی 
و سایر دستگاه های مرتبط شد. به گزارش خبرنگار پایگاه خبری وزارت راه و شهرسازی، 
مهندس محمد اســلامی در حکمی محمود محمودزاده را به عنوان نماینده خود برای 
شرکت در جلسات مجامع شرکت ها و سازمان های بخش مسکن وزارت راه و شهرسازی 
و همچنین سایر دستگاه های مرتبط، منصوب کرد. به موجب این حکم محمود محمودزاده 
سرپرست معاونت مسکن و ساختمان وزارت راه و شهرسازی به عنوان نماینده وزیر راه و 
شهرسازی برای شرکت در جلسات مجامع شرکت عمران شهرهای جدید، سازمان ملی 
زمین و مســکن، بازآفرینی شهری و سازمان مجری ساختمان ها و تاسیسات عمومی و 
دولتی معرفی شــد.همچنین به موجب این حکم، محمــودزاده نماینده وزارتخانه راه و 
شهرسازی برای شرکت در جلســات مجامع وزارتخانه های بهداشت، درمان و آموزش 
پزشکی، وزارت صنعت، معدن و تجارت و وزارت نیرو شده است و به همین منظور وی به 
عنوان نماینده وزیر راه و شهرســازی در جلسات شرکت مادر تخصصی توسعه و تجهیز 
مراکز بهداشتی، درمانی و تجهیزات پزشکی کشور، سازمان صنایع کوچک و شهرک های 

صنعتی ایران و شرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور، حضور به هم می رساند.

انتصاب»محمودزاده«بهعنوان
نمایندهوزیردرجلساتمجامع
شرکتهایتابعهمسکنی

محمود محمودزاده

اقتصاد کلان
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رئیسقوهقضائیهگفت:جنگماتمامنشدهاست.امروزجنگاقتصادی،روانی،رسانهایواطلاعاتیدرجریاناستودشمنبیشازهمیشهتلاشدارد
ملتایرانراازراهخودبازدارد.بهگزارشادارهکلروابطعمومیقوهقضائیه،آیتاللهسیدابراهیمرئیسیدرجلسهمسئولانعالیقضاییایستادگیو
مقاومتفعالراعاملعقبنشینیدشمندانستوافزود:ماراهبردمقاومتراازمقاممعظمرهبریآموختهایم.اگرامروزدشمن،حرمینمعصومینرا
ویرانمیکند،چونمیداندکهاینمضاجعشــریف،دستگاهمقاومپروریانسانسازیاندوزائراناینحرمهایمطهر،انسانهاییاهلمقاومت،امربه
معروفونهیازمنکر،دشمنشناسیودشمنستیزیمیشوند.رئیسقوهقضائیهدربارهبودجهدستگاهقضایینیزگفت:بایداینموضوعبالاخرهیکبار

برایهمیشهحلشود.پیشنهادماایناستکهدرآمدهایقوهقضاییهبهخوددستگاهقضاییاختصاصیابدوکمبودبودجهنیزبهصورت
تکلیفدولت،بهمیزانقانونیدراختیارقوهقضائیهقرارگیردتادراینزمینههرسالدچارمشکلنباشیم.دراینجلسهپسازگزارش
رئیسمرکزآماروفناوریاطلاعاتقوهقضائیهدرخصوصسامانهثبتداراییهاواموالمسئولینوکارگزاراننظام،عملیاتیواجرایی

تشدنسامانهمذکورموردتأییدقرارگرفتوهمچنینمقررشددرجهتصیانتازقضاتدربرابراتهاماتنارواوحراستاز عز
قاضیودادگاه،مرکزحفاظتاطلاعاتقوهقضائیهودادسرایانتظامیقضات،سازوکارمناسبیپیشبینیکنند.

رئیسی:بودجه
دستگاهقضایییک
باربرایهمیشه

بایدحلشود

وزیرصمتدرمجمعسالیانهایمیدروتاکیدکرد:
امسالنهضتساختداخلوانقلاب

معدنیاولویتنخستوزارتصمتاست
رضا رحمانی، وزیر صنعت، معدن و 
تجارت گفت: توســعه اکتشافات، 
تکمیل زنجیره تولید فلزات اساسی 
و فعالســازی معــادن کوچک با 
رویکــردی کامــلا فعالانــه در 
سالجاری در دستور کار قرار گرفته 
است. وی افزود: از ابتدای امسال ۲ 
عنوان نهضت ســاخت داخل و و 
انقلاب معدنی را به عنوان کلید واژه 
های اصلی برنامه های وزارت صمت 

مورد توجه قرار دادیم و خوشبختانه نتایج حاصله از این رویکرد ها کاملا 
قابل توجه بوده و در بخش های مختلف صنعتی و معدنی کشور ظهور 
و بروز یافته است. رحمانی ادامه داد: بر اساس اهداف ترسیم شده برای 
تحقق نهضت ساخت داخل این مهم در آینده نزدیک، چرخ صنعت را 
به حرکت درآورده و استعدادها و توانمندی های شرکت های دانش 
بنیان، استارت آپ ها و واحدهای فناور را بیش از پیش نمایان خواهد 
کرد. وی تصریح کرد: تا پایان سال 1۴۰۰ و با سرمایه گذاری ۴ میلیارد 
دلاری روی ســاخت داخلی صنایع، امیدواریم که جلوی واردات 1۰ 

میلیارد دلاری انواع اقلام کالایی را به کشور بگیریم.
در دوره حاضر حفظ تولید یک کار جهادی است

ایشان افزودند: در دوره حاضر حفظ تولید یک کار جهادی است 
و مــا عملا در خط مقدم جنگ اقتصادی قرار گرفتیم ودر همین 
راستا خود را مکلف به ایثار، فداکاری و تلاش افزونتر از پیش می 
دانیم. رحمانی در ادامه با اشاره به عملکرد رضایت بخش بیشتر 
شرکت های زیر مجموعه وزارت صمت در یکسال گذشته، اظهار 
داشت: سازمان ایمیدرو نیز طی این مدت عملکرد خوبی را از خود 
بجای گذاشته که امیدواریم با حفظ همین روحیه، کارهای توسعه 
ای این سازمان تداوم داشــته باشد. وی افزود: در بخش توسعه 
معادن و صنایع معدنی گام های بسیار جدی برداشته شده است 

که بزودی برای مردم نیز آثار آن ملموس خواهد شد.
معدن می تواند جایگزینی مطمئن برای درآمدهای نفتی کشور شود

وی افزود: بخش معادن یکی از همین محور هاســت که به طور 
جدی دنبال ساخت جایگاهی مهم برای آن جهت جایگزینی در 
درآمدهای نفتی هستیم. رحمانی با اشاره به برخی الزامات توسعه 
ای صنایع معدنی و معادن در ســطح کشور خاطر نشان کرد: با 
توجه به ظرفیت های بالقوه مناطــق محروم در حوزه معادن، 
فعالســازی این ظرفیت ها یک اولویت اصلی است که امروز در 
این وزارتخانه بدان توجه شده است. رحمانی در پایان با اشاره به 
موضوع حفظ سلامت کاری در همه بخش ها به عنوان کلید واژه 
اعتماد عمومی به مسئولان، گفت: اقدامات موثری در این بخش 
در ســطح وزارت صمت آغاز نموده ایم و عملا در برخی بخش ها 

نیز آثار ساماندهی فرآیندها کاملا مشخص است.

گفتوگو تازمانفسخقراردادواگذاریهپکوبهصورتقانونی

شرکتهپکواز
مالکفعلیپسگرفتهشد

رئیس سازمان خصوصی سازی: شرکت هپکو با مدیریت 
سازمان خصوصی سازی در حال فعالیت است تا قرارداد 
واگذاری این شرکت با مالک فعلی به صورت رسمی فسخ 
شود آقای علیرضا صالح در گفتگویی افزود: شرکت هپکو 
پیش از این افتخارات بسیاری در تولید داشته، اما متاسفانه 
پس از واگذاری با مشکلاتی رو به رو شده،  برنامه جدی ما 
این است که این شــرکت را دوباره به ریل بازگردانیم وی 
گفت: درسیصدو پنجاه و دومین جلسه هیئت واگذاری قرار 
شد تا به صورت علی الحساب از طریق تسهیلاتی که از بانک 
ملی دریافت می شود دو ماه حقوق معوق کارکنان، حداکثر 
تا اواسط هفته آینده پرداخت شود و از همین امروز مدیریت 
این شرکت به مدیری که از طرف سازمان خصوصی سازی 
تعیین شده انتقال یابد. آقای صالح افزود: در حال حاضر با 
رضایت سهامدار فعلی هپکو، این شرکت از این سهامدار 
باز پس گرفته شده و ایشان دیگر هیچ دخل و تصرفی در 
مدیریت این شرکت ندارند و تا زمانی که قرارداد واگذاری 
هپکو به صورت قانونی فســخ شــود این شرکت توسط 
ســازمان خصوصی ســازی و مدیر منصوب از طرف این 
سازمان اداره خواهد شد. رئیس سازمان خصوصی سازی 
تاکید کرد: پس از فسخ قرارداد، سازمان خصوصی سازی 
حتما حسابرسی ویژه ای را انجام خواهد داد تا مشخص شود 
که مالک فعلی در زمان مدیریت خود اموال این شرکت را 
به فروش نگذاشته باشــد و در صورتی که معلوم شود در 
اموال شرکت هپکو تغییراتی ایجاد شده بازپرداخت آن 
حتما از مالک فعلی مطالبه خواهد شد وی افزود: در جلسه 
دیروز هیئت واگذاری، مصوب شــد که برای سرپا شدن 
شرکت هپکو به غیر از تغییر مدیریت و تغییر مالکیت این 
شرکت، کمیته ای تشکیل شود تا در واگذاری بعدی، این 
شرکت تنها به اشخاصی واگذار شود که قبلا فعالیت در این 
زمینه را داشته باشند ضمن اینکه قرار شده است که به هیچ 
وجه این شرکت به شخص حقیقی واگذار نشود و فقط به 
شــرکت های حقوقی قابل واگذاری باشد رئیس سازمان 
خصوصی سازی گفت: باید تاکید کرد که در سنوات گذشته 
این شرکت دارای زیان انباشه بسیاری شده، اما ما باز هم 
مصر هستیم تا شرکت را پس از این به نوعی واگذار کنیم 
که برای مثال در عرض شش سال فعالیت مالک جدید امکان 
تسویه این زیان انباشه وجود داشته باشد و حتما با مالک 
بعدی در قراردادی مشخص می کنیم که ما انتظار داریم این 
شرکت به سوددهی برسد ضمن اینکه پس از این، از طریق 
یک سامانه جامع مدیریتی، ماهانه گزارش های مالی شرکت 
هپکو توسط سازمان خصوصی سازی بررسی خواهد شد 
آقای صالح ادامه داد: کارگران شرکت هپکو مطمئن باشند 
که در 20 روز آینده، قرارداد با مالک فعلی، فسخ خواهد شد 
و این مدت هم به این دلیل است که انتقال مالکیت با توجه 

به بورسی بودن سهام هپکو، کمی زمان می برد.

جریمهمیلیاردیدرانتظارسوءاستفادهکنندگانکدهایدستوری
براساس مصوبه جلسه۲۹۲ کمیسیون تنظیم 
مقررات ارتباطات، متخلفان خدمات کدهای 
دســتوری از ۵ تا ۳۰ میلیــارد تومان جریمه 
می شــوند. به گزارش اعتبار به نقل از ایرنا، بر 
اســاس اعــلام وزارت ارتباطــات و فناوری 
اطلاعات، کمیسیون تنظیم مقررات ارتباطات 
در جلسه ۲۹۲ خود دســتورالعمل خدمات 
پیامک انبوه اضطراری و مقررات حاکم بر کد 

دســتوری )USSD( را به تصویب رساند. بر 
همین اساس، در ماده یک مصوبه دستورالعمل 
خدمات پیامک انبوه اضطراری آمده است که 
پیامک های انبوه اضطراری فقط در شــرایط 
بحران یا شرایط اضطرار قابل ارسال هستند. 
همچنین در ماده دوم این دســتورالعمل این 
پیامک ها با تأیید وزیر کشــور و اســتاندار و 
فرماندار در ســطح ملی از طریــق کارگروه 

ارتباطات و فناوری اطلاعات مدیریت بحران 
کشــور مستقر در وزارت ارتباطات و در سطح 
استان و شهرستان از طریق کارگروه استانی 
ارتباطات بــه ارائه کنندگان خدمات ارتباطی 
ابلاغ می شود.در ماده دیگر این مصوبه تأکید 
شده است که پیامک اضطراری باید جنبه فوری 
داشــته و متن پیامک تا حد ممکن مختصر و 
دربرگیرنده اطلاعات ضروری باشد. همچنین 

اگــر دارنده پروانــه از هر یــک از مصوبات و 
دســتورالعمل های مربوطه ابلاغی توســط 
سازمان تنظیم مقررات تخلفی داشته باشد در 
بار نخســت تا ۵ میلیارد تومان و برای بار دوم 
بین ۵ تا 1۰ میلیارد تومان و در بار سوم نیز از 
1۰ تا ۳۰ میلیارد تومان جریمه در نظر گرفته 
شــده و مدت پروانه آنان نیــز کاهش یا لغو 

می شود.

تاکید کرباسیان بر استمرار تولید در نفت فلات قاره

 توسعه میدان های مشترک با جدیت دنبال شود
مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران گفت: شرکت نفت فلات 
قاره، بازوی اصلی ایران در تولید نفت فراســاحل است و لازم 
اســت تا تولید آن در هر شرایطی اســتمرار یابد. به گزارش 
خبرنگار پایگاه اطلاع رسانی شرکت ملی نفت ایران، مسعود 
کرباسیان در جلسه تودیع حمید بورد، مدیرعامل پیشین و 
علیرضا سلمان زاده، مدیرعامل جدید شرکت نفت فلات قاره 
ایران که در سالن جلسات هیأت مدیره شرکت ملی نفت ایران 
برگزار شد، بر لزوم استمرار تولید در قطب تولید نفت فراساحل 
ایران تاکید کرد و گفت: اولویت های کاری در این حوزه باید 

با جدیت پیگیری شود.
وی با اشاره به عملکرد مثبت حمید بورد در پیشبرد اهداف 
تعریف شــده در شــرکت نفت فلات قاره ایــران و همچنین 
توانمندی های علیرضا سلمان زاده به تشریح اولویت های کاری 
در این شرکت پرداخت و گفت: وجود میدان های مشترک نفتی 
و گازی در حوزه فراســاحل ایران، شرکت نفت فلات قاره ایران 
را به یکی از وزنه های اصلی شــرکت ملی نفت ایران بدل کرده 

است.
معــاون وزیر نفت ادامه داد: پیش از این اقدام های خوبی 
 EPC درحوزه قراردادهای جدید و اجرای قراردادهای مبتنی بر
و EPD در شرکت نفت فلات قاره ایران صورت گرفته است که 

امیدواریم این روند همچنان دنبال شود.
فرزاد و فروزان، اولویت توسعه ای نفت در فراساحل

کرباسیان توسعه میدان فرزاد را یکی از اولویت های کاری 
معرفی و اضافه کرد: در این رابطه باید ارتباط مستمر و تنگاتنگی 
میان شــرکت نفت فلات قاره ایران و شرکت نفت و گاز پارس 

وجود داشته باشد.
وی تاکید کرد: توسعه میدان فروزان اولویت دیگری است 
که انتظار می رود در دوره جدید مدیریتی شــرکت نفت فلات 

قاره ایران با جدیت پیگیری شود.
مدیرعامل شــرکت ملی نفت ایران همچنان بر اهمیت 
مقوله حفــاری در دریــا تاکید کرد و گفت: بــه دلیل برخی 
محدودیت ها، تاکنون نتوانســته ایم در این حوزه با اقتدار وارد 

شویم و وابستگی هایی به خارج از کشور وجود دارد، این در حالی 
است که عمده فعالیت شــرکت ملی حفاری ایران نیز بیشتر 
درحوزه خشکی است و لازم است تا در این خصوص اقدام های 

موثرتری صورت گیرد.
وی همچنین بر نقش کلیدی شرکت نفت فلات قاره ایران 
در جهت دهی فعالیت پیمانکاران فعال در حوزه فراساحل تاکید 
کرد و گفت:  شرکت های فعال در صنایع فراساحل نفت و گاز، 
چشم امید خود را به این شرکت دوخته اند و لازم است تا برنامه 
ریزی مدونی در جهت بهره گیری از تمامی توانمندی های این 

شرکت ها صورت گیرد.
تاکید بر اهمیت بهره برداری از میدان های مشترک

کرباســیان ضمن تاکید بر اهمیت بهره برداری از میدان 
های مشترک، یادآور شد: به دلیل گستره کاری و وجود میدان 
های مشترک نفت وگاز در حوزه جغرافیایی فعالیت های شرکت 
نفت فلات قاره ایران، اگر قرار بر کاهش میزان تولید باشد، این 

شرکت باید در آخر حلقه کاهش تولید قرار گیرد.
مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران همچنین بر اثرگذاری 
امضای قرارداد توســعه میدان بلال اشاره کرد وگفت: تاکنون 
بیشتر فعالیت های شرکت ملی نفت ایران در حوزه فعالیت های 
شرکت نفت و گاز پارس پیگیری می شد و لازم است تا از توان 

دیگر شرکت های فعال در صنعت نفت نیز بهره برد.
وی اضافه کرد: تلاش شده است تا با انتصاب حمید بورد 
به عنوان مشــاور مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران، از تمامی 

ظرفیت های مدیریتی و کاری وی استفاده شود.
کرباســیان در پایان با تاکید بر توانمندی های علیرضا 
ســلمان زاده گفت: انتظار مــی رود تا با انتصاب جدید صورت 
گرفته، فعالیت های شرکت نفت فلات قاره با حفظ اولویت های 

کاری، همچون گذشته با قوت پیگیری شود.
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تولید محصولات ویژه ، تداوم توسعه ها و سوددهی 
مستمر بزرگ ترین مزیت های فولاد مبارکه

شرکتفولادمبارکهیکیاز4۰شرکت
برتربورستهرانوفرابورسایران

از میان شرکت های پذیرفته شده نزد بورس تهران و فرابورس ایران 
شرکت فولاد مبارکه به علت بهبود قابل ملاحظه در عملکرد مالی 
نسبت به سال گذشته و از میان شرکت های پذیرفته شده نزد بورس 
تهران و فرابورس ایران در فهرست ۴۰ شرکت برتر سال 1۳۹۷ قرار 

گرفت.
به گزارش خبرنگار فولاد آئین معرفی ۴۰ شرکت برتر بورس تهران 
و فرابورس ایران روز دوشــنبه ۲۵ شهریورماه با حضور دکتر شاپور 
محمدی رییس سازمان بورس و اوراق بهادار، علی آقامحمدی عضو 
مجمع تشــخیص مصلحت نظام و مدیران ارشــد شــفاف ترین 
شرکت های حاضر در بورس و فرابورس و با هدف ارائه دستاوردها و 
اقدامات مثبت انجام شده که منجر به بهبود عملکرد شرکت ها شده 

است در سالن جلسات سازمان بورس و اوراق بهادار برگزار شد.
این گزارش حاکیست، با توجه به تجربیات بورس های اوراق بهادار 
در سطح بین الملل، شناسایی شرکت های ممتاز یا دارای موقعیت 
برتر اغلب بر پایه معیارهای نقدشوندگی سهام، میزان تاثیر گذاری 

شرکت بر بازار و برتری نسبت های مالی انجام می شود.
بر این اســاس شناسایی شرکت های فعال تر در بورس اوراق بهادار 
تهران بر پایه ترکیبی از قدرت نقدشوندگی سهام و میزان داد و ستد 
سهام در تالار معاملات )تعداد و ارزش سهام داد وستد شده(، تناوب 
داد وستد سهام در تالار معاملات )تعداد روزهای داد وستد شده و 
دفعات داد وستد شده( و معیار تاثیرگذاری شرکت بر بازار )میانگین 
تعداد ســهام منتشر شده و میانگین ارزش جاری سهام شرکت در 

دوره بررسی( است.
شــاپور محمدی در این دیدار که هدف از آن هم اندیشی با مدیران 
ارشــد شرکت های شفاف بورس و فرابورس بود، گفت: توسعه بازار 
ســرمایه و بهبود فرآیندهای داد و ستد سهام همه ناشران بورسی 
همواره مورد حمایت نهاد ناظر است و بورس امروز نقش مهمی در 

اقتصاد ملی ایفا می کند.
دبیر شورای عالی بورس با تاکید بر اینکه شرکت های حاضر در بازار 
ســرمایه از بزرگترین و مهم ترین مجموعه های اقتصادی کشــور 
محســوب می شوند، افزود: اطلاعات منتشر شده در کدال بهترین 

شاخص برای سنجش عملکرد واقعی اقتصاد است.
رییس ســازمان بورس ادامه داد: شفاف ترین بنگاه های تولیدی و 
خدماتی در بورس ما حضور دارنــد و می توان به جرات گفت بازار 

سرمایه ما شفاف ترین نهاد اقتصاد است.
دکتر محمدی با اشاره به اینکه قصد داریم در سال جاری علاوه بر 
کمیت افشــای اطلاعات، کیفیت آنها را نیــز افزایش دهیم افزود: 
امیدوارم با همکاری اهالی بازار سرمایه شاهد افزایش شفافیت بیشتر 

در بازار سرمایه باشیم.
در ادامه این دیدار علی آقا محمدی عضو مجمع تشخیص مصلحت 
نظام با اشــاره به فرمایشــات رهبر معظم انقلاب و تاکید ایشان به 
حمایت از تولید ملی، گفت: امروز فضا برای خیزش اقتصادی آماده 
شــده و اکثر صنایع ما ثابت کرده اند مقابل تحریم ها و فشارها تاب 

آوری دارند.
وی با اشاره به اینکه حضور حداکثری شرکت ها و بنگاه های اقتصادی 
در بورس گره گشــای مشکلات اقتصادی کشــور است، ادامه داد: 
شــفافیت مهمترین دست آورد بازار سرمایه است و امیدوارم همه 
نهادها و همچنین شــرکت های بورسی با همکاری یکدیگر مسیر 

حضور سایر شرکت ها در بازار سرمایه را هموار کنند.
عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام افزود: یکی از موضوعات امروز 
اقتصاد حل مشکل زنجیره تولید است و تکمیل این زنجیره و اصلاح 
فرآیند آن، رسالت شرکت ها و بنگاه های تولیدی و خدماتی است. 
تکمیل زنجیره تولید ضرورت اقتصاد ملی ما اســت و قطعا یکی از 
راه های کنترل و مدیریت بحران های اقتصادی محسوب می شود. 
باید هرچه سریع تر خلاهای تولیدی را شناسایی و نقص های موجود 

را برطرف کنیم.
علی آقامحمدی در پایان سخنان خود با اشاره به اینکه امروز مطالعات 
آینده نگر و شــرکت های دانش بنیان دو رکن مهم افزایش تولید 
محسوب می شوند، تاکید کرد: پیوند دانشگاه و صنعت انگیزه حرکت 

ایجاد می کند و ناشران بورسی باید به این دو اصل توجه کنند.

وزیرنفتدرحاشیهنمایشگاهایرانپلاست:

اگردروغگفتنمالیاتداشتدرآمد
دولتزیادمیشد

بیژن زنگنه وزیر نفت گفت: هیچ 
برنامــه ای بــرای افزایش قیمت 
بنزین نداریم و قانــون نیز اجازه 
انجــام این کار را نداده اســت. به 
گــزارش اعتبار به نقــل از روابط 
عمومی وزارت نفت، بیژن زنگنه در 
حاشیه سیزدهمین نمایشگاه بین 
المللی ایران پلاست درباره صحت 
صحبت های جایگاهداران مبنی بر 
افزایش قیمــت بنزین و دریافت 

مبلغی به عنوان حق الزحمه برای جایگاه داران از مردم، اظهار کرد: 
هیچ قراری برای افزایش قیمت بنزین گذاشته نشده است و برداشتی 
که در این باره شده درست نیست. وی همچنین درباره مصوبه شورای 
اقتصــاد درباره افزایش قیمت حامل های انــرژی گفت: هنوز هیچ 
تصمیمی نهایی نشــده اســت. او درباره صحبت های اخیر در مورد 
افزایش گوگرد بنزین که توسط سازمان محیط زیست اعلام می شود، 
واکنش نشان داد و تصریح کرد: من تا کنون این صحبت ها را از سازمان 
محیط زیست نشنیده ام و بخش های دیگری این صحبت ها را مطرح 
می کنند. وی تاکید کرد : تاکنون هیچ گزارشی در این باره اعلام نشده 
اســت اما با این وجود با آقای کلانتری در مورد این مســاله صحبت 
خواهم کرد. وزیر نفت در پاســخ به این پرسش که آیا چندروز اخیر 
اتفاق خاصی در تاسیســات نفتی ایران رخ داده و به تاسیسات نفتی 
ایران حمله سایبری شده است، افزود: این اخبار را دروغگوها منتشر 
می کنند، همه این خبرها دروغ است و ما آمادگی خوبی داریم. وی با 
اشاره به شایعه هپکو، گفت: یکسری دروغ هایی توسط برخی افراد 
مطرح می شود و بنده نیز از نیت افراد بی خبر هستم اما یقین دارم اگر 
روی دروغ گفتن مالیــات می گرفتند قطعا درآمد حاصل از این راه 
بیشتر از درآمد های نفتی بود. زنگنه در پاسخ به سوالی مبنی بر این که 
آیا وزارت نفت در تولید بنزین سوپر مشکلی دارد یا خیر ، تاکید کرد: 
ما در تولید بنزین هیچگونه مشکلی نداریم. وزیر نفت در پاسخ به این 
پرسش که چرا باید خوراک مجتمع های تولیدی که در داخل تولید 
می شود، فروش آن براساس نرخ دلار محاسبه شود، افزود: این قانون 
است. قانون درستی هم هست، ما یک قاعده بازی گذاشته ایم. حالا 
می آییم می گوییم سرمایه گذاری زیاد است و یقه او را بگیریم که اینها 
جواب نمی دهد. زنگنه ادامه داد: قدیم ها مثلی بود که می گفتند آدم 
خوش معامله شریک مال مردم است، حال اگر ما می خواهیم مردم 
ســرمایه گذاری کنند و برای آن قاعده یا قراری می گذاریم و این که 
دولت تعهدی می گذارد و قانونی نوشــته می شود، باید تا آخر به آن 
وفادار باشیم. نمی شود وسط آن یادمان برود و بگوییم اینها پول زیادی 
بردند و باید از آن هــا بگیریم یا این که جلو آنها را بگیریم و نگذاریم 
بفروشــند. وی افزود: قانون می گوید اگــر واحدهای خصوصی یا 
غیردولتی محصولی را تولید می کنند و دولت دستور می دهد یارانه ای 
بفروشند، باید مابه التفاوت آن را به آن ها بدهند. اینها قانون است، حالا 
گاهی قیمت جهانی آن کالاها بالا می رود. وزیر نفت تاکید کرد: برای 
همه اینها قانون گذاشته شــده است، اما این که چرا به جای بخش 
خصوصی، بخش خصولتی زیاد است، ربطی به من ندارد. یک نحوه 
خصوصی ســازی اتفاق افتاده که آن خصوصی سازی را هم ما انجام 
ندادیم؛ من هم با آن نوع خصوصی سازی موافق نبودم، اما اکنون دیگر 
کار زیادی نمی توانیم بکنیم، مگر برای توسعه های آتی برنامه ای انجام 
شود. او درباره وضعیت نارنجی که در عسلویه ایجاد شده است، گفت: 
ما همیشه با این مسایل مواجه بوده ایم، گاهی نارنجی، گاهی قرمز و 
در کل همیشــه یک رنگی هستیم. زنگنه با بیان این که تحریم های 
آمریکا، ضد بشــریت و ضد محیط زیست اســت، گفت: به ما اجازه 
نمی دهند دستگاه هایی که از سوزاندن گوگرد و گازهای غیراستاندارد 
جلوگیری می کنند را وارد کشور کنیم. این در شرایطی است که ما 
این دستگاه ها را خریداری و پول آن را نیز پرداخت کرده ایم اما اجازه 
حمــل آن ها را به ما نمی دهنــد. وی درباره صحبت هایی که درباره 
حملات ســایبری می شود گفت: اینگونه نیســت، اگر هم باشد، ما 
آمادگی داریم و سیســتم های کشور آنقدر هوشیار است که بتواند 
جلــوی این حملات را بگیرد و کارهایی کــه باید برای مقابله با این 
حملات انجام شود صورت گرفته است. او با اشاره به آخرین وضعیت 
صادرات گاز کشــور نفت: صادرات گاز به عراق، ترکیه و ارمنستان 
کمی به آذربایجان در حال انجام است. وی در پاسخ به این سوال که 
در شورای هماهنگی اقتصادی موضوع فاز 11 مطرح شد، گفت: مساله 
فاز 11 تمام شد و بحث آن مطرح شده است و نیازی به اخذ کمک از 
صندوق توسعه نیســت و مجوز شورای اقتصاد کافی بود که آن هم 

مشکلی وجود ندارد.
وضعیت سرمایه گذاری در صنعت پتروشیمی

بهزاد محمدی - مدیر عامل شرکت ملی صنایع پتروشیمی  نیز 
در ایــن نمایشــگاه گفت : حجــم ســرمایه گذاری صنعت 
پتروشیمی در سال 1۴۰۴ به ۹۳ میلیارد دلار خواهد رسید. وی 
گفت: حجم سرمایه گذاری صنعت پتروشیمی در سال 1۴۰۴ 
به ۹۳ میلیارد دلار می رسد که برای تامین منابع آن تدابیری در 
نظر گرفته شــده است. وی با بیان این که در سال 1۳۹۷ حجم 
کلان ســرمایه گذاری در ۵۶ مجتمع پتروشــیمی معادل ۵۶ 
میلیارد دلار بود، گفت: در ســال 1۴۰۰ این عدد با ۸۳ مجتمع 
به ۷۰ میلیارد دلار می رسد. محمدی خوراک، سرمایه، فناوری 
و بازار را چهار الزام صنعت پتروشیمی برشمرد و افزود: در حال 
حاضر ۳۳میلیون تن خوراک دریافت می کنیم که معادل ۶۵۰ 
هزار بشکه نفت است، این میزان در سال 1۴۰۰ با افزایش تعداد 
مجتمع ها به رقم ۸۳مجتمع، به 1.۴ بشــکه معادل نفت و در 
سال1۴۰۴ به ۷۴ میلیون تن معادل 1.۷ میلیون بشکه نفت خام 
خواهد رســید. وی با بیــان این که پتروشــیمی نماد عبور از 
خام فروشی است گفت: نسبت خوراک گاز به مایع در این صنعت 
اکنون ۷۷ به ۲۳ است که در سال 1۴۰۴ این نسبت ۸۶ به 1۴ 
درصد خواهد رســید. او همچنین با بیــان این که در صنعت 
پتروشیمی هشت نوع خوراک دریافت می کنیم، تصریح کرد: از 
این میزان ۲۷درصد آن گاز طبیعی است و این فرصتی است که 
گاز طبیعی تبدیل به محصولات با ارزش افزوده و پتروشیمی شود. 
محمدی با تاکید بر این که راهبرد وزارت نفت استفاده از خوراک 
ترکیبی برای دســت یابی به محصول متنــوع و بهبود اقتصاد 
طرح ها اســت اظهار کرد: در صنعت پتروشــیمی به ازای یک 
میلیون تن ظرفیت ۸۰۰ میلیون دلار هزینه می شود، بنابراین 

راهکارهایی برای تامین مالی باید در نظر گرفته شود.

خبـــرخبـــر

دکترایرجموفقرییسسازمانصنعت،معدنوتجارتاستاناصفهاندربازدیدازغرفهذوبآهندرنمایشگاهرونقتولیدملینهضتساختداخلبهخبرنگارماگفت:ساختدرب
هایباتریککسازیتوسطتلاشگرانذوبآهندرشرایطجنگاقتصادیامروز،اقدامبسیارارزشمندیدرراستایخودکفاییوکاهشآلایندگیهایزیستمحیطیاست.ویافزود
:قطعاتبسیارمتنوعیدرغرفهذوبآهنارائهشدهکهنشانازتخصص،تجربهوهمتتلاشگراناینشرکتعظیماست.رییسسازمانصنعت،معدنوتجارتاستاناصفهاندر
ادامهبهتامینمواداولیهذوبآهنپرداختوافزود:درراستایمصوبهشورایمعادناستانکهدرحضوردکتررضاییاستانداراصفهانبرگزارشدوجلسهرسیدگیبهمشکلتامین
مواداولیهذوبآهنکهباحضورمدیرعاملاینشرکتوکلیهبهرهبردارانمعادنسنگآهناستانبرگزارگردد،مقررشدنمونههایاینمعادنراذوبآهنگرفتهوآنالیزکندو
سپسآنبخشازسنگآهنکهموردنیازذوبآهناستواینشرکتتاییدمیکند،طیتوافقیبامعادناستاندراختیاراینشرکتقرارگیردتابخشیازمشکلاینشرکتفولادی
بزرگبرطرفشود.دکترموفقتولیدریلبههمتتلاشگرانذوبآهناصفهانراافتخاربزرگیبرایایرانعنوانکردوتصریحنمود:تولیدمحصولاستراتژیکریلآرزوییبرای
کشوربودکهبحمدا...درذوبآهناصفهانبهثمرنشستومانیزحمایتهمهجانبهخودراازتولیداینمحصولارزشمندهموارهادامهخواهیمدادتانیازکشوربهریلازطریقذوب
آهناصفهانتامینشود.مهندسامیرایرانپورمدیرعاملشرکتمهندسیوپویشساختذوبآهناصفهاننیزدراینبازدیدگزارشجامعیازروندتولیدمحصولریل،ساختدرب

هایباتریککسازیوسایرمحصولاتذوبآهنوهمچنینچشماندازاینشرکتمادرصنعتیبهدکترموفقرییسسازمانصمتاستاناصفهانارائهنمود.

مدیرعامل، معاونان و اعضای هیئت مدیرۀ فولاد 
مبارکه در جریان دیدار با دکتر غریب پور، معاون 
وزیر صنعت، معــدن و تجارت و رئیس هیئت 
عامل سازمان توسعه و نوسازی معادن و صنایع 
معدنی ایران )ایمیدرو(، روند تولید و توسعه های 
در دســت اجــرای گــروه فــولاد مبارکه را 

موردبررسی و تبادل نظر قرار دادند.
دکتر غریب پور معــاون وزیر صنعت، معدن و 
تجــارت و رئیس هیئت عامــل ایمیدرو طی 
ســخنانی ضمن قدردانی از زحمات مدیران و 
کارکنــان فولاد مبارکه گفــت: این که در این 
شرایط اقتصادی و با وجود همۀ فشارهایی که از 
سوی دشمنان بر اقتصاد ایران وارد می آید، فولاد 
مبارکه بدون هیچ گونــه توقف در خط تولید، 
توسعه های هدفمندی را تعریف می کند و برای 
اجرای آن آســتین همت بالا می زند، بســیار 

ارزشمند است.
وی از همــت و حمایت ایمیــدرو برای اجرای 
توســعه های فولاد مبارکه خبــر داد و گفت: 
مشــاوران و معاونان معدنی ایمیدرو تمام وقت 
تلاش خواهند کرد تا برنامه های توسعه ای این 
شرکت به خوبی و بدون هیچ گونه مشکلی وارد 

فاز اجرا شود.
رئیس هیئت عامل ایمیدرو تولید محصولات 
ویژه، ازجمله ورق های مخصوص تولید لوله های 
انتقال گازترش، و تداوم توســعه ها و سوددهی 
مستمر در فولاد مبارکه را بزرگ ترین مزیت های 
این شرکت دانست و گفت: باید برای بهبود تولید 
و توســعه ها از تمامی ظرفیت هــای داخلی و 

تکنولوژی های روز دنیا استفاده کرد.
ســرمایۀ فولاد مبارکه از محل ســود انباشتۀ 
سهامداران در ماه های آتی به ۲۰ هزار میلیارد 

تومان خواهد رسید
در این دیدار مهندس عظیمیان مدیرعامل فولاد 
مبارکه ضمن ارائۀ گزارشــی از عملکرد فولاد 
مبارکــه گفت: فولاد مبارکــه به عنوان مولود 
انقلاب اســلامی، در حال حاضر با تولید حدود 
نیمی از فولاد کشــور، بزرگ ترین فولادســاز 

کشور، منطقۀ منا و خاورمیانه است.
وی با بیان این که گروه فولاد مبارکه بزرگ ترین 
تولیدکنندۀ آهن اسفنجی دنیاست گفت: این 
شرکت سهم یک درصدی در تولید ناخالص ملی 
و ســهم ۵ درصدی در تولیــد ناخالص بخش 

صنعت را به خود اختصاص داده است.
مدیرعامل گروه فولاد مبارکه با اشاره به میزان 
سرمایۀ فولاد مبارکه گفت: سال گذشته سرمایۀ 
فولاد مبارکه تا 1۳ هزار میلیارد تومان افزایش 

یافت و در حال حاضر این شرکت دومین شرکت 
بزرگ بورسی اســت. این در حالی است که با 
تصویب هیئت مدیره و پس از گذراندن مراحل 
قانونی، ســرمایۀ فولاد مبارکه از محل ســود 
انباشتۀ سهامداران در ماه های آتی به ۲۰ هزار 

میلیارد تومان خواهد رسید.
وی در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به 
این که بنا بر تأکید مقام معظم رهبری مبنی بر 
استفادۀ حداکثری از توان سازندگان داخلی، در 
پایین دســت فــولاد مبارکه حــدود ۲۸۰۰ 
تأمین کننــده وجــود دارد که بــا همکاری 
کارشناســان و توان فنی فولاد مبارکه بخش 
اعظمی از تجهیزات فولاد مبارکه را بومی سازی 
می کنند گفــت: در این راســتا حدود ۴۸۰۰ 

میلیارد تومان صرفه جویی شده است.
مهندس عظیمیان افزود: در حال حاضر در گروه 
فــولاد مبارکه برای بیش از ۲۳ هزار نفر به طور 
مستقیم و برای حدود ۳۵۰ هزار نفر نیز به طور 

غیرمستقیم فرصت شغلی ایجاد شده است.
وی از دستاوردهای دانشی و تکنولوژیکی فولاد 
مبارکه در ســطح آسیا و جهان به عنوان بخش 
دیگری از افتخارات این شــرکت یاد و تصریح 
کــرد: در حوزۀ بهره وری نیز فــولاد مبارکه به 
دســتاوردهای خوبی دســت یافته اســت؛ 
به نحوی که در حال حاضر به ازای هر نفر در فولاد 
مبارکه ۵۸1 تن فولاد تولید می شود و این روند 

همچنان در حال بهبود است.
بخش دیگری از سخنان مدیرعامل فولاد مبارکه 
به معرفی دســتاوردهای گروه فــولاد مبارکه و 

افتخارات این شرکت اختصاص یافت.
وی خاطرنشــان کرد: در نقشۀ راه و استراتژی 

فولاد مبارکه، مدیریت سبد سرمایه گذاری گروه 
فولاد مبارکه، تأمیــن پایدار و تحویل به موقع 
محصــولات موردنیاز مشــتریان براســاس 
اســتانداردهای جهانــی و بــا رعایت حقوق 
مصرف کنندگان، توسعۀ ظرفیت های تولیدی 
گروه، مدیریت مؤثر پروژه های اجرایی با در نظر 
گرفتن پیشــگیری از تحمیل هرگونه هزینۀ 
اضافی، توســعۀ سبدهای طرح جامع تحول بر 
اساس چشم انداز سال 1۴۰۴ مبتنی بر تولید 
۲۵ میلیون تن فولاد و همچنین توســعۀ نظام 
مدیریــت شــرکت های گروه فــولاد مبارکه 

هدف گذاری شده است.
وی از فروش ۷ میلیون تن فولاد در گروه فولاد 
مبارکه در سال 1۳۹۷ خبر داد و گفت: با اولویت 
تأمین حداکثری بازار داخل، بیش از یک میلیون 
و ۴۸۰ هــزار تن از این محصــولات مربوط به 

محصولات صادراتی بوده است.
مهندس عظیمیان خاطرنشــان کرد: آمارها و 
گزارش های ماه های اخیر نشــان می دهد که 
میزان تولید فولاد خام در فولاد مبارکه از ابتدای 
بهره برداری تاکنون از مرز 11۰ میلیون تن عبور 
کرده است؛ این در حالی است که 1۰۵ میلیون 

تن از این محصولات به فروش رسیده است.
در برنامۀ فــروش در گروه فولاد مبارکه )فولاد 
مبارکه، فولاد هرمزگان، فولاد سبا، شرکت ورق 
خودرو چهارمحال و بختیاری، فولاد امیرکبیر 
کاشان و شرکت تاراز( در سال 1۳۹۸ فروش ۹ 

میلیون تن محصول پیش بینی شده است.
وی بــا بیان این که در حــال حاضر ۳۳ درصد 
محصــولات فولاد مبارکه در داخل کشــور به 
تولیدکنندگان لوله و پروفیــل، 1۸ درصد به 

صنایع تکمیلــی و مابقی به خودروســازان، 
تولیدکننــدگان لوازم خانگــی و ... اختصاص 
می یابد، گفت: پیش بینی ها نشان می دهد که تا 
افــق 1۴۰۴ به حدود ۹ میلیون تن محصولات 
گرم و نورد شده در بازار کشور نیاز داریم و فولاد 
مبارکه به همین منظور به توسعۀ نورد گرم خود 
می اندیشد. همچنین مطالعات بازار در بخش 
محصولات سرد نیز نشان می دهد که در کشور 
به توســعۀ سبد محصولات ســرد به ویژه ورق 
قلع اندود و حوزۀ قوطی هــای نگه دارنده مواد 
غذایی نیاز بیشتری خواهیم داشت که باید در 
این خصوص نیز تدابیر خردمندانه ای اندیشیده 

شود.
بخش بعدی سخنان مدیرعامل فولاد مبارکه به 
میــزان ســرمایه گذاری فــولاد مبارکــه در 
شرکت های مختلف و میزان فروش این شرکت 
در ســال 1۳۹۸ اختصاص داشت. وی میزان 
فروش فولاد مبارکه در سال گذشته را حدود ۲۳ 
هزار و ۵۰۰ میلیــارد تومان اعلام کرد و گفت: 
پیش بینی می شود فروش فولاد مبارکه به ۳۵ 

هزار میلیارد تومان برسد.
وی در تشریح سرمایه گذاری های ۵ سال اخیر 
فولاد مبارکه اظهار داشــت: با صرف بیش از ۸ 
هزار و ۳۰۰ میلیارد تومان از محل درآمدهای 
داخلی شــرکت، در توسعۀ شرکت های فولاد 
سنگان، مجتمع فولاد ســبا، توسعه های زیر 
سقف فولاد مبارکه، خرید بلوک ۲۰ درصدی 
سهام توسعۀ معادن و فلزات، فولاد سفیددشت 
و عملیات اجرایی فولادســازی این شــرکت، 
توســعه شــرکت ورق خودرو، کارخانۀ تولید 
الکترود گرافیتی اردکان، فولاد سنگ و توسعۀ 
شــرکت امیرکبیر کاشان سرمایه گذاری شده 
است که هریک با پیشرفت قابل ملاحظه ای در 
حال انجام است.مدیرعامل فولاد مبارکه عدم 
توازن در توزیع سنگ آهن در زنجیرۀ تولید فولاد 
کشــور، ناکافی بودن ناوگان ریلی و مشکلات 
مربوط به تأمین قطعات یدکی فولادســازان را 
بزرگ ترین مشکلات فولادسازان کشور دانست 
و اظهار کرد: در ادامۀ راه لازم است که مسئولان 
محترم با سیاست گذاری های مناسب به مدد 
فولادسازان بیایند. وی در بخش پایانی سخنان 
خود تصریح کرد: فولاد مبارکه خود را در خدمت 
صنعت و اقتصاد کشور می داند؛ ازاین رو تمامی 
معاونان، مدیران، کارشناســان و کارکنان این 
شــرکت با تمامی توان خود برای پیشــرفت و 
سربلندی نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران 

تلاش می کنند.

ایرجموفق:
تولیدریلبه
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انعقادتفاهمنامهمیانشرکتآبوفاضلاباستاناصفهانونظام
مهندسیساختمانبرایتصفیهوبازچرخانیآبخاکستریدرساختمانها

شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان 
با انعقاد تفاهم نامه ای با ســازمان 
نظام مهندســی ساختمان استان،  
پــروژه تصفیــه و بازچرخانی آب 
خاکستری در ســاختمان ها را در 
دســتور کار قــرارداد . مدیرعامل 
شرکت آب وفاضلاب استان اصفهان 
افزود: در حال حاضر، این تفاهم نامه 
برای الزام اجرایی آن، به  کمیسیون 
عمران شورای شهر ارجاع داده شده 
است.  مهندس هاشم امینی  با بیان 
اینکه بر اساس قانون توسعه و بهینه 
سازی آب شرب شهری و روستایی 
با ابلاغیه  آیین نامه هیات وزیران به 
تاریــخ ۹۶/۵/1۶  ســازمان نظام 
مهندسی ســاختمان با همکاری 
شــرکت آب و فاضلاب و  سازمان 
محیط زیســت، مرکز بهداشت و 
معاونــت شهرســازی و معماری 
شــهرداری اصفهان مکلف شدند 
برنامه  اجرایی تصفیه و بازچرخانی 
آب خاکستری را تدوین کنند اظهار 
می کند: این برنامه به صورت دقیق 
و جامع در  1۲بخش تهیه شده که 
طبق مــاده ۷ آیین نامــه مذکور 

شرکت های آب و فاضلاب شهری و 
روســتایی مکلف  می شوند پس از 
تاییدیه نظام مهندسی ساختمان در 
شــهرها و بنیاد مســکن انقلاب 
اسلامی در روستاها اقدام به  نصب 
آب  بازچرخانــی  تاسیســات 
ساختمان ها نمایند.  وی ادامه داد: 
تبصره ۷ همین ماده بر تخفیف ۲۰ 
درصد کارمزد دفع فاضلاب اشاره 
دارد. مدیرعامــل شــرکت آب 
وفاضلاب اســتان اصفهــان ادامه 
می دهد: در چند سال اخیر ، شرکت 
آب و فاضلاب استان  اصفهان اقدام  
بــه  راه اندازی پیکــج تصفیه آب 
خاکستری در دانشــگاه اصفهان 
نموده  است. مضافا آنکه  مجموعه  
سیتی سنتر و دانشــگاه صنعتی 
اصفهان  نیز با اســتفاده از پســاب 
فاضلاب تصفیه  شده گامی در جهت 

مدیریت مصرف آب برداشته اند.
وی بــا اشــاره به چگونگــی تامین 
اعتبــارات پروژه پکیــج تصفیه آب 
خاکستری دانشگاه اصفهان  عنوان 
کرد: اعتبــارات لازم برای راه اندازی 
این پکیــج تصفیه از محل  اعتبارات 

عمرانی ملی تامین گردید، ونیز پساب 
تصفیه  شده برای  آبیاری فضای سبز 

دانشگاه استفاده می شود.
وی می افزاید: برخی مصرف کنندگان 
از جمله تعدادی از مشترکین خانگی 
وادارات آموزش و پرورش استان به 
صورت خودجــوش و داوطلبانه به 
اســتفاده مجدد از آب خاکستری و 
پســاب رو آوردهاند که تجربه های 
موفقی در این  زمینه حاصل شــده 

است 
مهندس هاشــم امینی  با اشاره به 
اینکه نیمی از فاضلاب شــهری در 
خانه هــا تولیــد و تبدیــل به آب  
خاکستری میشود تصریح میکند: 
بازچرخانی آب خاکستری با توجه 
به تغییر اقلیم و وضعیت بحران آب 
ضروری اســت.  چرا کــه به طور 
معمول،  میزان تقریبی آب مصرفی 
در حمام بیــن  ۲۵ تا ۵۰ لیتر ، در 
استفاده از  لباسشویی1۰ تا ۲۰ لیتر 
و ۵ تا 1۵ لیتر در ظرفشویی می باشد  
که این میــزان آب مصرفی در یک 
واحد مسکونی  می تواند در فرایند 
بازچرخانی آب خاکســتری مورد 

اســتفاده قــرار گیردمدیرعامل 
شــرکت آب و فاضــلاب اســتان 
اصفهان با بیان اینکه در حال حاضر، 
متوسط سرانه مصرف آب در بخش 
خانگی در اصفهان حدود 1۵۰ لیتر 
برای هر نفر در شــبانه روز اســت 
خاطرنشــان ســاخت: این میزان 
مصــرف آب  با توجه به اقلیم آب و 
هوایی اصفهان باید به 1۲۰ لیتر در 

شبانه روز کاهش یابد.  وی تصریح 
کرد: برای برون  رفت از تنش آبی و 
یا به عبارت بهتر، برای سازگاری با 
کم آبی، مدیریت مصرف آب یکی از 
راهکارهای مؤثر اســت.و در این 
میان  تصفیه، بازچرخانی و استفاده 
مجدد از آب خاکســتری یکی از 
راهکارهای اصلی مدیریت مصرف 

آب محسوب میشود.

تفویض۲۱5اختیاردولتبهاستانها
سید سلمان ســامانی سخنگوی 
وزارت کشــور اعــلام کــرد که با 
پیگیری های وزیر کشــور تاکنون 
۲1۵ عنوان از وظایف و اختیارات 
دســتگاه های ملــی و وزرا بــه 
استانداران و دستگاه اجرایی استانی 

تفویض شده است.
به گــزارش پایگاه اطلاع رســانی 
وزارت کشور، سید سلمان سامانی 
افزایش اختیارات دســتگاه های 
اجرایی استانی و استانداران را سبب کاهش میزان بوروکراسی اداری 
در اســتان ها دانســت و گفت:  روند صدور مجوزهای سرمایه گذاری 
تسهیل می شود بنابراین مسیر توسعه استان ها با این اقدام دولت شتاب 
گرفته و این رویکرد دولت با قوت بیشتر ادامه دارد. معاون هماهنگی 
وزارت کشور با بیان اینکه تمرکز زدایی یکی از مؤلفه های مهم توسعه 
است، تصریح کرد: تحقق توسعه متوازن و متعادل در استان ها یکی از 
اولویت های مهم استانداران است و وزارت کشور تلاش دارد این روند 
را برای آنها تسهیل کند، استانداران باید از این ظرفیت مناسب که دولت 
در راستای تفویض اختیارات فراهم کرده بیشترین استفاده را داشته 
باشند.  سامانی یادآور شــد: وزارت کشور در کارگروهی با مسئولیت 
معاونت توسعه مدیریت و منابع نتیجه اجرای این تفویض اختیارات به 
اســتان ها را مورد بررسی قرار می دهد لذا از استانداران خواسته شده 
اســت گزارش عملکرد اجرای این اختیارات واگذار شــده به دستگاه 
اجرایی استانی را ظرف 1۰ روز آینده از آن دستگاه ها مطالبه و به این 
وزارتخانه ارائه کنند. وی خاطرنشان کرد: تلاش وزارت کشور این است 
تا در این شرایط اقتصادی بتواند اختیارات بیشتری را از هیأت وزیران 
برای استانداران و دستگاه اجرایی استانی اخذ کند تا از این طریق روند 
توسعه و سرمایه گذاری استان ها و اخذ مجوزها و صدور پروانه ها با شتاب 

بیشتری در استان ها انجام شود.
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حمیدرضا فولادگر رئیس کمیسیون ویژه حمایت از تولید ملی و نظارت بر اجرای اصل۴۴ قانون اساسی مجلس شورای اسلامی در گفت وگو با خبرنگار خبرگزاری خانه ملت درباره 
سرنوشت لایحه آزادسازی سهام عدالت، گفت: این لایحه پس از بررسی در کمیسیون ویژه حمایت از تولید ملی در حال حاضر آماده چاپ و بررسی در صحن علنی مجلس است. 
ایشــان افزود: براســاس لایحه مذکور فرآیند آزادسازی و ساماندهی سهام عدالت ظرف مدت ۵ سال اجرایی و در نهایت مدیریت و مالکیت آن در اختیار مردم قرار می گیرد و برای 
آزادسازی سهام عدالت دو راه پیش بینی شده است؛ نخست آنکه مردم از ابتدا مخیر هستند تا اداره و مدیریت سهام عدالت را ظرف مدت ۵ سال در دست گیرند. صاحبان سهام در 
این مســیر می توانند ســهام خود را برای ضمانت و حمایت کافی در نهاد متولی دارایی قرار دهند. عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای  گفت در روش مذکور در ۲ سال 
ابتدایی آزادسازی سهام عدالت مردم تنها می توانند سهام خود را با سایر سهام های بورسی و غیر بورسی معامله کنند اما از سال سوم به تدریج می توانند سهام خود را آزاد کرده و به 
فروش رسانند. ایشان در تشریح دومین روش آزادسازی سهام عدالت، تصریح کرد: استفاده از ظرفیت هاETF)صندوق های قابل معامله در بورس( دومین راهکار برای آزادسازی 
سهام عدالت است، در این راهکار سهام عدالت شامل تغییر و تحول بورسی مانند افزایش ارزش بورسی می شود؛ در واقع در این روش یونیت های سهام عدالت قابل عرضه است. وی 
با بیان اینکه شورای عالی اصل ۴۴ درباره سهامداران جدید سهام عدالت تصمیم گیری می کند، اضافه کرد: برای تعیین تکلیف وضعیت صاحبان سهام عدالت مهلتی در نظر گرفته 

می شود؛ این مهلت برای ارائه شماره شبا و مشخص شدن متوفیان و وراث آنها خواهد بود.



بانک و بیمه
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هفتهنامهاقتصادیایران

محمدکاظمچقازردیرئیسهیئتمدیرهومدیرعاملبانکســپهبااشــارهبهوضعیتبازخریدوانتقالسهامواحدهایادغامشوندهبهبانکسپهاظهارداشت:تاکنونبالغبر94.7درصدسهامبانکقوامین،73درصدسهامموسسهمالیو
اعتباریکوثر،82درصدسهامبانکمهراقتصاد،60درصدسهامبانکانصارو52درصدسهامبانکحکمتایرانیانبهبانکسپهواگذارشدهاست.ویکاهشحداقل10درصدازشعببانکسپهوواحدهایادغامشوندهتاقبلازروزیک،انجام
ارزشگذاریبیشاز90درصدداراییهایثابتواحدهایادغامشوندهتوسطکارشناسرسمیدادگستری،تشکیلکمیتهویژهپیگیریونظارتبرفرآیندارزشگذاریوتنظیمشیوهنامهنحوهتعاملباسرمایهانسانیبانکهاومؤسسهاعتباری
وابستهبهنیروهایمسلحپسازادغامرابهعنوانبخشیازاقداماتاجراییانجامشدهتوسطبانکسپهبرشمرد،درحالحاضرعبارتالحاقی)وابستهبهبانکسپه(بررویهمهتابلوهایساختمانهایستادیوشعبوسربرگکلیهمکاتبات
واحدهایادغامشوندهدرجشدهواولویتهایحقوقیواجراییطرحملیادغامطبقبرنامهمدونانجامخواهدشد.ایشانافزایشوپایدارسازیسودآوریوارتقاوتثبیتجایگاهبرندبانکراازاهدافکلانبانکسپهبرشمردوخاطرنشان
کرد:توانمندســازیوسرآمدیسرمایهانسانیوافزایشوحفظســهمبازارازدیگراهدافوبرنامههایراهبردیبانکسپهبهشمارمیرودودرخصوصرویکردهایاصلیبانکسپهدرسال1397گفت:حمایتازکالایایرانیوهمسوییبا
سیاستهایکلاناقتصادیکشوردرکنارایجادتعادلدرداراییهاوبدهیهاوبرقراریتوازندردرآمدهاوهزینههادرتعیینسیاستهاوبرنامههایبانکنقشاساسیداشتهاست.ویمتنوعسازیپرتفویدرآمدیبانکواقدامدرجهت
کاهشقیمتتمامشدهپولوجلوگیریاززیاندهیشعبراازدیگررویکردهایبانکاعلاموتأکیدکرد:واگذاریوبهینهسازیپرتفویسرمایهگذاریهادرراستایتکالیفقانونیوابلاغی،کاهشداراییهایبدونبازدهوغیرمولدوبهبود
فرآیندهایاولویتدارنظیرتوسعهسامانههاوزیرساختهایITواجرایپروژهتوسعهبانکداریمتمرکزبانکسپهباتأکیدبرارتقافرآیندهاینظارتوکنترلداخلیازبرنامههایاصلیناظربرتعیینسیاستهایبانکسپهدرسال1397

بودهاست،علاوهبرتدوینبرنامههایبلندمدتدرقالبفرآیندبرنامهریزیاستراتژیک،تدوینواجرایبرنامههایکوتاهمدتسالانهدرقالبفرآیندبرنامهریزیعملیاتیازسال1395مطمحنظراینبانکقرارگرفتهاست.

انتقالمالکیت
سهاممدیریتی
بانکهایادغامی

بهبانکسپه

اعضایستادراهبردیبیمهاربعیندربیمهایرانتعیینشدند
باهدفخدماترسانیمطلوبتربهزائریناربعینحسینی)ع(،اعضایستادراهبردیبیمه

اربعینبامصوبههیاتمدیرهشرکتسهامیبیمهایرانتعیینشدند.
اعضایستادراهبردیبیمهاربعیندربیمهایرانشامل:دکتررضاییعضوهیات
مدیرهبهعنوانرییسستاد،حقیقیپناهمدیرکلامورشعببهعنواندبیرستادوعضویتآقایان
زاهدنیامعاونفنی،دکتراناریمدیرکلبیمههایاشخاص،ساداتمیرمدیرکلروابطعمومیو
بینالملل،فراشیانیمدیرکلبیمههایاتومبیلونظریمدیرکلامورمالیهستند.لازمبهتوضیح
استکهکارشناسانبیمهایراندرداخلکشوربااعزامواستقرارتیمهایخسارتسیاردرنقاط
مختلفکشوروهمچنیناستقراردرشهرهایزیارتیکشورعراقبرایارائهخدمتبهزوارعزیز

اربعینحسینیمستقرمیشوند.

رشدسریعبدهیهایشرکتی
عبدالناصرهمتی،رئیــسکلبانکمرکزیگفت:قبلازشــروعکنفرانسبینالمللی
بانکداریدرکویت،فرصتیبرایگفتوگووتبادلنظربابرخیازرؤسایبانکهایمرکزی
کشورهایمنطقهبود.ویدرصفحهاینستاگرامخودنوشت:اولمهرماهبهدعوترئیس

بانکمرکزیکویتدرکنفرانسبینالمللیبانکداریدراینکشورشرکتکردم.ویاضافهکرد:دراین
نشستبحثهایمهمیدرموردچالشهایسیاسیواقتصادیسیستمبانکیمطرحشد.ویبابیاناینکه
دوچالشمهمبهتفصیلدراینکنفرانسمطرحشــد،گفت:موضوعاول،سرعترشدتکنولوژیبودو
اینکهاگرسیســتمبانکینتواندخودراباتحولاتتکنولوژیتطبیقدهد،بتدریججایگاهخودراازدست
میدهد.ویادامهداد:بحثدوم،رشــدسریعبدهیهایشرکتیاستکهباروندفعلیرشدشتا20

سالآینده،مجموعبدهیهارادرسطحجهانبه500درصدتولیدناخالصجهانخواهدرساند.

دکترغلامرضاسلیمانی:

مشکلاتصنعتوتولیدباید
دردانشگاههابرطرفشود

حســابداری بــرای حضور در 
ســطح اول علمی و اقتصادی 
کشور به هم افزایی با تکنولوژی 
نوین و فناوری های پیشــرفته 

نیاز مبرم دارد.
بــه گــزارش اداره کل روابط 
عمومی و امور بین الملل بیمه 
مرکــزی، دکتــر غلامرضــا 
ســلیمانی کــه در هفدهمین 
همایش ملی حسابداری ایران 

ســخن می گفت با اعــلام این مطلب افــزود: در دنیای امروز 
تخصص گرایــی صرف و تمرکز بر یک رشــته علمی، چندان 
اثربخش نیست و هیچ علمی نمی تواند بدون تکیه بر علوم دیگر 

و فناوری های روز دنیا پیشرفت کند.
رئیس کل بیمه مرکزی از حسابداری به عنوان یک علم گسترده 
و کاربردی یاد کرد که بعد از ظهور تئوری های نوین و بازنگری 

در اصول سنتی خود می تواند مکاتب تازه ای را خلق کند.
وی در این خصوص افزود: در بانک ها و بیمه ها داده های بزرگی 
وجود دارد که باید نحوه محاســبه و تحلیل این داده ها با شیوه 
های فناوری و ابتکاری صورت بگیرد که در این عرصه حسابرسان 

نقش ویژه ای را برعهده دارند.
وی با اشاره به این مطلب که دنیای جدید دنیای خدمات است، 
از تغییر روش در علم حسابداری به عنوان یک ضرورت آشکار 
یاد کرد و گفت: اگر حسابداری با دانش روز همراه شود می تواند 

پاسخگوی نیازهای جدید اقتصاد کشور باشد.
رئیس شــورای عالی بیمه تصریح کرد: محاســبات بیمه ای از 
پیچیدگی های خاصی برخوردار است که هنوز حسابداری به 

برخی از ظرافت های این صنعت تسلط کافی ندارد.
وی با تاکید بر این نکته که دانشگاه ها باید در حسابداری های 
غیر تولیدی مجموعه هایي نظیر بانک ها، بورس و صنعت بیمه 
با نگاه تازه ای ورود کنند، خاطرنشان کرد: در صنعت بیمه یکصد 
و پانزده استارتاپ به فعالیت می پردازند و برخی از این استارتاپ 
ها به لحاظ پرتفوی از شرکت های با سابقه بیمه پیشی گرفته اند 
که این امر یک پیام جدی را برای حسابرسان در پی دارد که باید 

در این عرصه تلاش مضاعفی داشته باشند.
دکتر ســلیمانی با اشاره به تفاوت حاکمیت شرکتی در بورس، 
بانک و صنعت بیمه، اظهار داشت: یکصد و چهل هزار نفر به شکل 
مستقیم در بازار بیمه کشور فعالیت می کند و به همین خاطر 
باید یک نظام مشــخص در حوزه حاکمیت شــرکتی بیمه ای 

تعریف شود.
رئیــس کل بیمه مرکزی در بخش دیگری از ســخنان خود از 
موضوع بیمه های زندگی به عنوان یک عامل مهم افزایش سطح 
امنیت و اطمینان در جامعه یاد کرد و گفت: همگانی شدن رشته 
بیمه های زندگی از عوامل مهم حفظ کرامت انسانی آحاد جامعه 
اســت و حسابداران می توانند در راستای کارآفرینی از فرصت 

این بازار بزرگ استفاده کنند.
وی از تغییر رویکرد صندوق های بازنشستگی به تقویت بیمه 
های زندگی به عنوان یک تحول جدی در تامین آتیه مردم یاد 
کرد و گفت: پرتفوی صنعت بیمه در کشــور در حال حاضر ۶۰ 
هزار میلیارد تومان است که با تمهیدات صورت گرفته در حوزه 
توسعه رشــته بیمه های زندگی و همچنین تاسیس صندوق 
حوادث طبیعی در آینده نزدیک رشــد قابل توجه ای را در این 

عرصه شاهد خواهیم بود.
دکتر سلیمانی با تشریح اهمیت سپرده گذاری های خرد مردم در 
رشــته بیمه های زندگــی، اظهار کرد: یکی از دلایل تاســیس 
شرکت های بیمه توســط بانک ها اهمیت جذب پول های خرد 
مردم به شمار می رود که در اقتصاد از ارزش بالایی برخوردار است.

وی در پایان سخنان خود از آمادگی بیمه مرکزی، پژوهشکده 
بیمه و همچنین شرکت های بیمه ای کشور در خصوص حمایت 
از پایان نامه های دوره دکتری حسابداری مرتبط با صنعت بیمه 
خبر داد و تصریح کرد: با توجه به چالش های موجود و ظرفیت 
های علم حســابداری به نظر می رسد مشکلات کنونی باید از 

طریق دانشگاه حل و فصل شود.
گفتنی اســت در پایان این همایش از تمبر ویژه هفدهمین 
همایــش ملی حســابداری ایران در حضــور دکتر غلامرضا 
ســلیمانی _رئیس کل بیمه مرکزی_ اســتاندار قم، رئیس 
سازمان حسابرسی کشور و تنی چند از مقامات ملی و استانی 

رونمایی شد.

خبـــر
فرهاد دژپسند وزیر   اقتصاد و دارایی، با تاکید بر این که سرعت و کیفیت واگذاری 
بنگاه های اقتصادی در نظام بانکی و بانک ملی ایران باید افزایش یابد، خاطرنشان 

کرد: بانک ملی ایران باید در کنار قدمت تاریخی، افتخاراتی دیگر مانند پیشتازی در پیاده سازی طرح 
های نوین را نیز برای خود ایجاد کند.وزیر امور اقتصادی و دارایی به دستاوردهای ارائه شده توسط بانک 
ملی ایران در رویداد »ملی شو« اشاره کرد و گفت: آنچه نشان داده شد، حاکی از این است که می توان 
بانکداری دیجیتال را به خوبی پیاده سازی کرد و از دستاوردهای جدید برای ارائه خدمات بانکی پیشرفته 
بهره برد.وی با تقدیر از خدمات مدیرعامل و هیات مدیره بانک ملی ایران برای تحولات ایجاد شده در 
این بانک، آن را گامی رو به جلو خواند و خواستار این شد که سرعت، دقت و کیفیت خدمات رسانی بیش 
از پیش افزایش یابد.در ابتدای این جلسه مدیرعامل بانک ملی ایران با ارائه گزارشی از عملکرد این بانک 
در سال گذشته، با اشاره به نقش بانک ملی ایران طی ۹1 سال گذشته در ساخت و توسعه زیربناهای 
کشور، خاطرنشــان کرد: در اقصی نقاط کشور، آثار عملکرد بانک ملی ایران قابل مشاهده بوده و این 
اقدامات تنها با تلاش بی دریغ کارکنان این بانک محقق شــده اســت.دکتر محمد رضا حسین زاده ، 
همچنین شاخص های عملکردی بانک طی سال گذشته را مطلوب خواند و گفت: خوشبختانه در زمینه 
واگذاری اموال مازاد ،خروج از بنگاهداری و نیز وصول مطالبات معوق، بانک ملی ایران پیشــرو است و 

تلاش می کنیم اهداف و الزامات ابلاغی نهادهای بالادستی را بیش از پیش محقق سازیم.

تقدیروزیرازعملکردوخدماتبانکملیایران

بانک رفاه کارگران همواره در مسیر ایفای مسئولیت های اجتماعی 
اهتمام داشته اســت و از تمام توان و ظرفیت خود برای حمایت از 

جانبازان اعصاب و روان استفاده می کند. به گزارش روابط عمومی بانک رفاه کارگران 
به نقل از پایگاه خبری بنکر، این بانک به مناسبت هفته دفاع مقدس اعلام کرد: بانک 
رفاه همانگونه که در خدمت رسانی به شهروندان عزیز تلاش می کند و پیشتاز است، 
خدمت به جانبازان و ایثارگران جنگ تحمیلی را نیز جزو وظایف و افتخارات خود 
می داند که امید است توانسته باشد تاکنون رضایت خاطر این عزیزان را جلب کند. 
در این گزارش آمده است: همانگونه که مدیر عامل محترم بانک تاکید دارند که امروز 
کشــور در عرصه جنگ اقتصادی است و در این شرایط نظام بانکی به عنوان سرباز 
این جنگ اقتصادی می تواند سهم مهمی در کاهش فشار بر روی مردم داشته باشد، 
پرسنل زحمتکش این بانک در این دوران تحریم و حساس با کمک و همدلی یکدیگر 
به تکلیف شرعی خود به خوبی عمل کرده و گامی مهم در دفاع از خون شهدا برداشته 
اند. در پایان خاطرنشــان می شود: بانک رفاه کارگران در سال ۹۷ ، خرید و ساخت 
مســکن برای ۹ هزار و 11۹ نفر از خانواده های شهدا و جانبازان را از طریق اعطای 

تسهیلات به مبلغ پنج هزار و ۳۳۲ میلیارد ریال به عهده داشته است.

بانکرفاه:همچنانازجانبازانحمایتمیکنیم

دکتر علی صالح آبادی مدیرعامل بانک توسعه صادرات ایران معتقد است 
برای کاهش تعداد شعب بانکها نیاز به وضع مقررات جدید نیست بلکه باید اول هماهنگی 
یکپارچه در سطح کشور داشته باشیم. سپس بانک مرکزی با همکاری خود بانکها، نسبت 
به تعیین تعداد شعب مجاز هر بانک اقدام نماید. وی  در گفتگویی  با موضوع »کاهش تعداد 
شعب بانکها، الزامات و بایدها« گفت: برای حذف شعب بانکی مازاد در کشور باید در سطح 
ســران سه قوه به اجماع برسیم؛ لازم به ذکر است برای تعطیلی یک شعبه بانک در استان 
ملاحظات استانی وجود دارد که عدم رعایت آن مشکلات دیگری را به وجود می آورد. وی 
با اشاره به اینکه عمده شعب اضافه کشور در دوره خلا بانکداری الکترونیک ایجاد شده اند، 
گفت: بانکداری از طریق موبایل، ارائه خدمات بانکداری اینترنتی و سایر خدماتی که با توسعه 
بانکداری الکترونیک شکل گرفت، نیازبه حضور مشتری در شعب را به حداقل رساند و امروز 
با شــعب مازاد روبرو هستیم. عضو شورای هماهنگی بانک ها گفت: ضروری است پیش از 
اقدام به حذف شعب مازاد، با تشکیل جلسه در بانک مرکزی چالش های این تصمیم مورد 
بررسی قرار بگیرد و تعداد شعب اضافه هر بانک متناسب با تعداد مشتریان، توزیع جغرافیایی 
و سطح عملکرد آن بانک استخراج شود و بر اساس آن، در یک اقدام هماهنگ، طی بازه زمانی 

دو تا سه سال از تعداد شعب کاسته شود.

راهکارپیشنهادیمدیرعاملبانکتوسعهصادراتبرایکاهشتعدادشعب

حضور فعال بانک اقتصادنوین و شــرکت بیمه نوین در پنجمین نمایشگاه 
بین المللي ایران فارمابانک اقتصادنوین و شــرکت بیمه نوین در پنجمین 

نمایشگاه بین المللي ایران فارما )دارو و صنایع وابسته( به طور مشترک میزبان بازدیدکنندگان 
هستند.

به گزارش روابط عمومي بانک اقتصادنوین، در نمایشگاه ایران فارما که از روز سه شنبه 
دوم مهرماه در مصلي امام خمیني تهران آغاز شده است و تا روز پنج شنبه چهارم مهرماه 
ادامه دارد، مدیران و کارشناسان بانک اقتصادنوین و شرکت بیمه نوین با استقرار در غرفه 
مشــترک، ضمن معرفي محصولات و خدمات خود، پاســخگوي سوالات مراجعان و 

بازدیدکنندگان مي باشند.
بازدیدکنندگان مي توانند از ســاعت ۹ الي 1۸ با مراجعه به شبستان مصلي تهران با 
آخرین محصولات و خدمات بانک اقتصادنوین و شرکت بیمه نوین آشنا و از این خدمات 

بهره مند شوند.
گفتني است، نمایشگاه ایران فارما با هدف معرفي توانمندي و پتانسیل صنعت دارویي کشور، 
ارائه آخرین تحولات و دستاوردهاي صنعت دارو، آشنایي با بازارهاي جدید و ایجاد بستر لازم 

جهت انتقال دانش فني، از سال 1۳۹۳ تاکنون به صورت مستمر برگزار شده است.

حضورفعالبانکاقتصادنوینوشرکتبیمهنویندرنمایشگاهبینالملليایرانفارما

روح اله خدارحمی مدیرعامل بانک کشاورزی روز دوشنبه اول مهرماه 
سال جاری در جمع بسیجیان این بانک با بیان مطلب فوق و گرامیداشت 

هفته دفاع مقدس،به چگونگی شــکل گیری بسیج در کشور ونقش آن در سازماندهی 
جامعه برای رسیدن به اهداف انقلاب اسلامی گفت: معجزه بزرگ حضرت امام )ره( این 
بود که باور مردم،شخصیت دادن به مرد و محور قراردادن آنان و خود را خادم مردم دانستن 
را ترویج و فرهنگ بســیجی یعنی فرهنــگ ایثار، ازخودگذشــتگی، اخلاق، تدین، 
اخلاص،خدمت و ..... را در جامعه نهادینه کرد. به گزارش روابط عمومی و همکاری های 
بین الملل بانک کشاورزی،خدارحمی با بیان اینکه وظیفه امروز ما در بانک کشاورزی و 
در کشور عمل به همان باورها وتبعیت از همان فرهنگ است افزود: به عبارت دیگر باید 
راهی را انتخاب کنیم که کشور و بانک پرتوان تر و شکوفاتر  از هر زمان دیگر حرکت کنند.  
وی اضافه کرد: باید زمینه و شرایطی را به وجود آوریم تا اخلاق کارگزاری به طور کامل 
رعایت و اجرا شود. همچنین باید در مسیری قرار گیریم که به تنظیم و بهبود امور مردم 
بیانجامد. مواجهه آگاهانه ایی که در بیانیه گام دوم انقلاب آمده است همین جا معنی 
پیدا می کند ، یعنی در شــرایط پرتنش فعلی که دشمنان بد عهد ما به وجود آورده اند 

اعتماد افزایی و اطمینان سازی کنیم.

همهکارکنانبانککشاورزیبسیجیاند

حجت اله صیدی مدیرعامل بانــک صادرات ایران گفت: دفاع از آرمان های 
انقلاب اسلامی، خاک ایران، صیانت از منافع ملی و... همیشگی است و به همین دلیل همیشه 
در ایام دفاع مقدس قرار داریم. به گزارش روابط عمومی بانک صادرات ایران،  وی در سخنانی 
در جمع مدیران ارشد ستادی، استان ها و مناطق که به منظور تبیین سیاست ها و برنامه های 
عملیاتی شش ماهه دوم سال جاری در مشهد مقدس برگزار شد، ضمن گرامی داشت یاد شهدا، 
جانبازان و ایثارگران هشت سال جنگ تحمیلی اظهار داشت: قدرت بالای مقاومتی کشور در 
جنگ پیچیده اقتصادی و سیاسی امروز، ثمره ایثارگری های دیروز شهدا و رزمندگان است و 
باید با حفظ و تقویت روحیه ایثار و مجاهدت، به اعتلای هرچه بیشتر نام ایران اسلامی و دستیابی 
به موفقیت های بزرگ تر ملت ایران کمک کنیم. وی با تجلیل از مدیران ارشــد ستادی بانک 
صادرات ایران و مدیران شــعب اســتان ها و مناطقی که سابقه حضور در جبهه های جنگ را 
داشتند، گفت: افتخار می کنیم که از اکثریت حاضران در این جلسه به عنوان رزمنده تقدیر 
می کنیم و این افتخار بانک صادرات ایران است که اغلب مدیران آن از رزمندگان دوران دفاع 
مقدس بوده اند و امروز در سنگر توسعه و پیشرفت اقتصادی کشور مشغول به فعالیت هستند. 
در این مراسم با اهدای لوحی با امضای مدیرعامل، از ۲۳ مدیر ارشد بانک که در این نشست 

حضور داشته و سابقه حضور در جبهه ها را داشتند، تجلیل شد.

همیشهدرایامدفاعمقدسهستیم

بسیار پیش آمده که برای انجام پرداخت های ثابت ماهیانه از قبیل قبوض 
شهری، اقساط، شارژ تلفن همراه و موارد مشابه، ناچار شده ایم چندین بار 

به دستگاه های خودپرداز مراجعه کرده و یا از درگاه های اینترنتی، موبایل بانک و غیره استفاده 
کنیم. پرداخت به موقع این موارد نیز دغدغه ای است که همواره وجود دارد. برداشت مستقیم 
یا Direct debit به عملیاتی گفته می شــود که با اســتفاده از آن، مشــتری می تواند 
پرداخت های مورد نیاز خود را انجام دهد. در این عملیات، مشــتری برای کارگزار، اجازه 
برداشت از حساب خاصی را جهت پرداخت هزینه هایی مانند صورت حساب قبض، در قالب 
یک دســتور پرداخت، صادر می کند. در این سیستم، بانک بابت هر تراکنش درصدی را 
به عنوان کارمزد از کارگزار دریافت می کند.  کارشناسان حوزه فناوری های مالی پیش بینی 
می کنند با توســعه این روش می توان تا دو میلیون تراکنش بانکی را بدون نیاز به مراجعه 
حضوری مشــتریان از بین برد که خود کمکی به نظام های پرداخت خواهد بود. در همین 
رابطه بانک پاسارگاد پرداخت خودکار صورت حساب همراه اول را با سامانه خود راه اندازی 
کرده تا مشتریان بتوانند قبض خود را ماهانه با توجه به سقف مبلغی که تعیین می کنند، 
پرداخت کنند. درباره این خدمت و چگونگی اســتفاده از آن با مهرداد حداد، رئیس اداره 

نرم افزار بانک  پاسارگاد گفت وگو کرده ایم که شرح آن را در ادامه می خوانید.

نگاهیبهارائهخدمتبرداشتمستقیمبانکپاسارگاد

روزانه با نگاهی به اطراف خود افرادی را خواهید  دید، که براي انجام امور مختلف در زندگي 
نیازمند وام بانکي هستند و البته صندوق ها، موسسات و بانک هاي فراواني نیزآماده پرداخت تسهیلات، با نام و 
عناوین گوناگون هستند، اما...سختی کار درهمین اما است چرا که بسیاری از متقاضیان با شرایطي روبرو مي شوند 
که عطاي دریافت تسهیلات را به لقایش مي بخشند و وعرق خستگي بر پیشاني شان آن هم بدون کور سوي امید 
مي نشیند. مشکل عدم دسترسي به وثیقه و ضامن همان »اما« بانک ها است. البته طبیعي است که هر نهاد اقتصادي 
بر اساس سیاست ها و چشم انداز اقتصادي خویش سود و منفعت خود را اولویت قرار دهد. اما پرسش این است که 
در این بین مردم به عنوان یک منبع دریافت مالي و تضمین حیات و بقاء یک ســازمان و نهاد در کجا قرار دارند؟ 
موضوعي که بانک قرض الحسنه مهرایران از کنار آن ساده نگذشته است و در بین انواع طرح ها و تسهیلات خود 
که مبتني بر خدمت رســاني عمومي است، با ارائه طرح ۲ در یک )مهر در مهر( این مشکل را مرتفع نموده است. 
دریافت دو وام قرض الحسنه با یک حساب، طرحي که از سوي بانک قرض الحسنه مهر ایران مبتني بر همه اصول 
مشتري مداري بنیان شده است. در یک لحظه بر اساس مقایسه اي تطبیقي بین شرایط دریافت تسهیلات بین 
بانک قرض الحسنه مهرایران و دیگر بانک ها مي توان دریافت که این بانک به عنوان یک نهاد اقتصادي مردمي تمام 
تلاش خود را بکارگرفته تا بر حســب رســالت و نوع وظایف مشخص خویش آنچه که لازمه رفاه مشتري است با 
کمترین مشغله و کسري از زمان به وي عرضه کند؛ در این حالت بویي از منفعت گرایي به مشام نمي رسد، هر چه 

هست بر اساس خدمت رساني و نوع رسالت اجتماعي بانک است که خود را متعهد به انجام کار کرده است.

2در1وامیبدونضامن،بدونفوتوقت

بانک ســامان، به منظور رفع نیازهای مالی و بانکی اصناف مرتبط به حوزه 
خودرو، خدمات مالی یکپارچه خود را در قالب بســته فعالان خودرو به این 

اصناف ارائه می دهد. به گزارش ســامان رسانه، تمامی فعالان اصناف مرتبط به حوزه خودرو 
اعم از فروشندگان قطعات یدکی، تعمیرگاه های خودرو، تعویض روغنی و خدمات سرویس 
خودرو، می توانند از چهار خدمت موجود در بسته فعالان خودرو” که شامل خدمات اعتباری، 
خدمات بیمه ای، خدمات دستگاه کارت خوان و خدمات الکترونیک استفاده کنند. بر این اساس 
در حوزه مربوط به خدمات اعتباری، بانک سامان شرایطی را برای اختصاص خط اعتباری ۶ 
ماهه، تسهیلات سرمایه در گردش، تسهیلات خرید تجهیزات و تسهیلات شخصی فراهم کرده 
است. همچنین در حوزه خدمات بیمه ای، متقاضیان می توانند از سرویس بیمه درمان تکمیلی 
و سرویس بیمه آتش سوزی بهره مند شــوند. در خصوص خدمات دستگاه کارت خوان نیز، 
متقاضیان می توانند از سرویس های دستگاه های کارت خوان بانک سامان استفاده کنند. در 
نهایت در حوزه خدمات الکترونیک نیز بانک سامان به متقاضیان این اصناف سرویس ویژه ای 
برای مشاهده تراکنش های موفق و ناموفق و مغایرت ها از طریق اپلیکیشن موبایلت ارائه می دهد 
و در کنار آن نرم افزار ویژه ای جهت مدیریت خدمات و حساب فروشگاه، به صورت رایگان در 

اختیار آنان قرار می دهد.

خدماتویژهبانکسامانبرایفعالانصنفخودرو

ابراهیم کاردگر مدیرعامل بیمه دانا در واکنش به اظهارات وزیر امور اقتصادی 
و دارایی در خصوص حس آلودگی در صنعت بیمه واکنش نشان داد و گفت: 

ریشه عدم تعادل در اقتصاد بیمه در آیین نامه کارمزد است.     به گزارش روابط عمومی بیمه 
دانا،  وی در پاسخ به پرسش رازپول که وزیر اقتصاد به تازگی از حس آلودگی در صنعت بیمه 
و مقابله با آن سخن گفته است، نظر شما در این مورد چیست؟ تصریح کرد که تعریف فساد 
بســیار حساس است، اما اگر بحث تقلب و کلاهبرداری است، همه می دانند که این مورد در 
صنعت بیمه وجود دارد. وی یکی از نقاط حساس صنعت بیمه را آیین نامه کارمزد عنوان کرد 
که باید با حساسیت بیشتری رصد شــود و اضافه کرد: این آیین نامه نیازمند اجرای کامل و 
نظارت دقیق است، چراکه معتقد هستیم میان این آیین نامه و سایر آیین نامه های صنعت بیمه 
مانند توانگری و ... تفاوتی نیســت. این در حالی است که کارمزد عامل جابه جایی پرتفوی در 
شــرکت ها است . به طور مثال یک شرکت X ریال کارمزد به یک ریسک پرداخت می کند و 
شرکتی دیگر X+2%...وی با اشاره به اینکه یکی از گرفتاریهای صنعت بیمه این است که 
بیمه نامه یک ریسک واحد در شرکت های بیمه با کارمزدهای متفاوتی رو به روست، اضافه کرد 
که اغلب وجود شبکه های خانوادگی نمایندگی سبب جابه جایی این پرتفوهاست و نمایندگان 

سفارش را به شرکتی می سپارند که کارمزد بیشتری پرداخت می کند.

ریشهعدمتعادلدراقتصادبیمهدرآییننامهکارمزداست
بانک آینده با انتشار پیامی، آغاز ســال تحصیلی ۹۹-1۳۹۸ را به 
مدیران، معلمان و دانش آموزان مدارس امید آینده در سراسر کشور 

تبریک گفت.متن کامل پیام بانک آینده به مناسبت آغاز سال تحصیلی در مدارس 
امید آینده به این شــرح است: سپاس و ستایش، شایسته پروردگاري است که به 
انســان اندیشیدن آموخت و روح و جانش را به نور دانش، امید روشن کرد.هر سال 
ماه مهر و همزماني آن با آغاز سال تحصیلي، پیام مهرباني، دوستي، امید و حرکت 
به ســوي آینده و بازخواني دوباره آینده واحد را براي همه ما که عاشــق سرزمین 
عزیزمان ایران هستیم، به ارمغان مي آورد؛ ماه مهر نماد رویش و پویایي و آغاز فصلي 
تازه در زندگي نســل نوجوان و جوان ایران اسلامي است.تعلیم و تربیت کودکان و 
نوجوانان از دیرباز در فرهنگ غني دیني و ملي ما همواره از والاترین ارزش ها بوده 
و در جهان امروز نیز عامل مولد و مقوم سرمایه هاي ارزشمند انساني و محور توسعه 
پایدار است و بدون تردید نقشي شگرف در رشد و پیشرفت همه جانبه جامعه دارد.
آینده کشور مرهون تلاش هاي دیروز و امروز همه مدیران، معلمان در عرصه آموزش 
و پرورش و همراهي اولیاء و مربیان دلسوز است که بنیان تحقق آرزوها و امیدهاي 

فرزندان این مرز و بوم و دانش آموزان عزیز را فراهم مي کنند.

پیامبانکآیندهبهمناسبتآغازسالتحصیلی1398-99

به گزارش روابط عمومی بانک ملت، متن پیام دکتر محمد بیگدلی مدیرعامل 
بانک ملت به مناسبت فرارسیدن هفته دفاع مقدس به این شرح است:

بسم الله الرحمن الرحیم
دفــاع مقدس بدون تردید، ماندگارترین و غرور انگیزترین رخداد و عینیت اتحاد و ایثارگری 
ملت در تاریخ ایران عزیزمان اســت. این حماســه فراموش نشدنی همراه با رنج ها، فراق ها، 
خسارت ها و زخم هایی بود که حفظ خاک مقدس کشور و دفاع از دین و شرف، مرهمی بر آن 
هاست. حماســه ای مملو از رشادت گمنامان نام آور و سرداران بی نام و نشان که میراث دار 
آسمانی پرســتاره از خاطرات و یادشان هستیم. اینجانب با گرامی داشت این هفته بزرگ و 
مقدس، به مقام والای شهدا، جانبازان و ایثارگران دفاع مقدس به ویژه شهدا و ایثارگران بانک 
ملت ادای احترام نموده و میثاق قلبی خود و همکارانم را در این بانک بزرگ برای ادامه راه آن 
عزیزان و خدمت به کشور ارج می نهم. عمیقاً امید دارم، همانگونه که در شرایط سخت دوران 
جنگ، پشتوانه مردمی و رهبری مقتدرانه حضرت امام خمینی)ره(، عزت و پیروزی را به ارمغان 
آورد، اکنون و در شرایط جنگ اقتصادی، تحریم و فشارهای بین المللی، بازهم با اتکا به توان 
داخلی، مردم غیرتمند و تحت رهبری داهیانه مقام معظم رهبری)مدظله العالی(، از سختی 

ها عبور خواهیم کرد.

تداومراهشهدا،جانبازانوایثارگران

حجت اله مهدیان رئیس هیات مدیره و مدیرعامل بانک توسعه تعاون: سی 
درصد درآمد غیر مشاع بانک توسعه تعاون در استان اصفهان حاصل گردیده 

است.  حجت اله مهدیان رئیس هیات مدیره و مدیرعامل بانک توسعه تعاون در جلسه ارزیابی 
عملکرد مدیریت شعب استان اصفهان در ساختمان میرداماد این بانک گفت: استان اصفهان 
قطب صنعتی و اقتصادی مرکز کشور می باشد و با حضور واحدهای تعاونی و تولیدی متعدد 
در این استان، بسترهای گوناگونی برای عملیات بانکداری توسعه ای وجود دارد. مهدیان افزود: 
هفت درصد شعب بانک توسعه تعاون و شش درصد پرسنل این بانک در استان اصفهان مستقر 
هســتند و پنج درصد دستگاه های خودپرداز و هفت درصد شبکه پایانه فروش بانک توسعه 
تعاون در استان اصفهان بهره گیری می شود. وی در همین رابطه افزود: مدیریت شعب استان 
اصفهان با این امکانات، ســهم شش درصدی منابع ســپرده ای و سهم چهاردرصدی مانده 
تســهیلات بانک را به خود اختصاص داده است. مهدیان خاطرنشان کرد: استان اصفهان در 
مهم ترین شاخص عملکردی به گونه ای عمل نموده که سی درصد درآمد غیر مشاع بانک را به 
خود اختصاص دهد.مهدیان افزود: انتظار مدیران ارشد بانک توسعه تعاون تحقق شاخص های 
عملکردی استان اصفهان در بالاترین سطح می باشد تا از این طریق، محرکی برای استان های 

مجاور باشد.

سیدرصددرآمدغیرمشاعبانکتوسعهتعاوندراستاناصفهانحاصلگردیدهاست

جلسه تکریم و معارفه مدیریت امور شعب استان های آذربایجان شرقی، غربی و 
اردبیل بانک ایران زمین با حضور معاون عملیات بانکی، مدیریت امور شعب استان ها، معاونین استان 
و کلیه همکاران ستاد و صف در این استان ها برگزار شد.به گزارش روابط عمومی: هادی قدیمی عضو 
هیات عامل بانک ایران زمین، ضمن تقدیر و تشکر از زحمات شهرود مدیرسابق و خیر مقدم به اسدی 
مدیرجدید استان، خواستار تلاش بیش از پیش همکاران در راستای تحقق اهداف بانک شد.وی ضمن 
تاکید بر حمایت از رونق تولید اظهار داشت: شعب تلاش خود را جهت جذب منابع ارزان قیمت بیشتر 
از گذشته کنند تا با ارائه طرح های مختلف از طرح های رونق تولید و کارآفرینی حمایت شود.قدیمی 
با بیان این که جذب منابع با هر قیمتی مطلوب بانک نیست و باید ترکیب منابع به سمت جذب منابع 
ارزان قیمت سوق داده شود، تاکید کرد: صدور ضمانت نامه و گشایش اعتباری اسنادی باید در دستور 
کار شــعب قرار گیرد این امر به طور حتم با تلاش و مساعی کارکنان در این زمینه محقق می شود.
معاون عملیات بانکی در ادامه به اهمیت موضوع آموزش و ارتقاء کیفی آموزش تأکید فراوان داشت 
و بیان کرد: کارکنان باید خود را با اســتراتژی بانک که حول محور بانکداری دیجیتال است همگام 
کرده تا بتوانیم سهم خود را از بازار به دست آوریم.در ادامه حسینی کناروئی به ارائه آمار کلی و جامع 
استان پرداخته و رتبه و جایگاه مدیریت را در بین سایر مناطق مورد تجزیه و تحلیل قرار داده و نقاط 

ضعف و قوت استان را بررسی کردند.

افزایشسهمبازاربانکایرانزمینباهمراهیکارکنانواجرایبانکداریدیجیتال

مدیر امور عملیات ارزی بانک شــهر با تاکید بر اهمیت حمایت از تولیدکنندگان در 
راســتای رونق تولید کشــور، از خدمات ویژه ارزی این بانک به واحدهای تولیدی و 

بازرگانی معتبر خبر داد. به گزارش مرکز ارتباطات و روابط عمومی بانک شهر، مهدی میرزا محمدی با 
بیان این مطلب اظهار کرد: با توجه به شرایط فعلی اقتصادی کشور و نامگذاری امسال به عنوان “رونق 
تولید”، این بانک از ابتدای ســال جاری ارائه خدمات ارزی به واحدهای تولیدی و بازرگانی معتبر را در 
دســتور کار خود قرار داده است. وی افزود: اغلب این واحدها علیرغم افزایش قیمت کالا های تولیدی 
میزان فروش کمتری را داشته اند؛ به همین دلیل در بانک شهر حمایت از شرکت های تولیدی مورد توجه 
قرار گرفته و به همین منظور، به جای اخذ وثایق نقدی از مشــتریان و انسداد نقدینگی این واحدها در 
بانــک، انواع ضمانت نامه و حوالجات ارزی را برای آنان صادر می کنیم. میرزا محمدی همچنین خاطر 
نشــان کرد: صدور مصوبات اعتباری در سایر بانک ها معمولاً به این صورت است که متقاضی۳ تا ۶ ماه 
پس از افتتاح حساب و شناسایی فعالیت ها، امکان درخواست صدور مصوبات اعتباری را دارد اما در بانک 
شهر در حوزه ارزی برای شرکت های تولیدی و بازرگانی معتبر و بر اساس سوابق مشتریان در سایر بانک 
های کشور و همزمان با افتتاح حساب، شعب مجاز هستند تا برای مشتریان درخواست صدور حد اعتباری 
برای اعتبارات اسنادی و وثیقه تضمین ارائه پروانه ترخیص قطعی کالای حوالجات ارزی و بروات ارزی 

را حتی در قبال قرارداد لازم الاجراء و چک متقاضی و یا ترکیبی از سایر وثائق داشته باشند.

خدماتارزیبانکشهربهواحدهایتولیدیوبازرگانی

بانک پارســیان در چهاردهمین جشنواره ملی 
انتشــارات روابط عمومی، در بخش عکــس، تبلیغات مکتوب و 
بروشور برگزیده و حائز رتبه برتر شد. به گزارش روابط عمومی بانک 
پارسیان، در چهاردهمین جشنواره ملی انتشارات روابط عمومی 
که با حضور دکتر ســعید رضا عاملی دبیر شــورای عالی انقلاب 
فرهنگی، اساتید برجسته روابط عمومی و جمعی از پیشکسوتان 
این عرصه برگزار شد، دیپلم زرین افتخار و تندیس این جشنواره 
ملی به پاس اقدامات تاثیرگذار روابط عمومی بانک پارســیان به 
مریــم وحیدنیا مدیر روابط عمومی این بانک اعطا شــد. در این 
جشــنواره، بانک پارسیان در بخش های دیگری همچون کتاب، 
مقاله و سرمقاله رتبه دوم و در بخش های مصاحبه، گزارش و پوستر 
نیز رتبه سوم را کسب کرد. بنابراین گزارش چهاردهمین جشنواره 
ملی انتشــارات روابط عمومی در دو بخش رقابتی و آموزشی، در 
محل سالن پویش ســازمان مطالعات و بهره وری نیروی انسانی 

سازمان مدیریت صنعتی برگزار شد.

بانکپارسیانبرگزیدهجشنواره
ملیانتشاراتروابطعمومی
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روزآتشنشانیگرامیباد

سکهوارز

مؤمني:شکلگیريبانکهايخصوصي
ازکجترینسنگبناهاياقتصادایراناست

فرشــاد مؤمنی اســتاد اقتصاد دانشگاه علامه 
طباطبایی و رئیس موسسه دین و اقتصاد افزود: 
شکل گیری بانک های خصوصی به عنوان یکی از 
کج ترین سنگ بناهای اقتصاد ایران و حرکت به 
ســمت انحطاط از برنامه ســوم و در غیاب توان 
نظارتی بانک مرکزی و بستر نهادی مشوق تولید 
شکل گرفت این مطلب را وی در نشست اخیر این 
موسسه اعلام کرد و افزود: دو عامل خلق رانت از 
کانال شــوک های نرخ ارز و کانال شــکل گیری 
بانک های خصوصی باعث شــده تا اقتصاد ایران 

گرفتار، نابرابرساز و نابارور شود. وی افزود: در مورد عامل نخست کافی است سند 
پیوست برنامه اول توسعه و گزارش عملکرد آن را در دوره سال های ۶۸ تا ۷۲ و با 
تمدید این برنامه تا سال ۷۳ ملاحظه کنید؛ در پیش بینی رشد نقدینگی و آنچه از 
طریق افزایش نرخ ارز محقق شد، مشاهده می شود مثلًا در سال ۷۳ رشد نقدینگی 
تقریبا ۲۰ برابر آنچه پیش بینی شده بود، رشد یافت.استاد اقتصاد دانشگاه علامه 
طباطبایی ادامه داد: در سال 1۳۷۲ که ۴ میلیارد دلار از بدهی های دولت سررسید 
شده بود تنها از ناحیه تفاوت در نرخ ارز بین زمان وام گیری و سررسید ۶۷۲ میلیارد 
تومان به پایه پولی اضافه شد و فقط در سال 1۳۷۲ تقریبا 1۷۹۴ میلیارد تومان 
به نقدینگی اضافه شــد. براساس محاسبه دکتر شاکری، در مجموع اضافه رشد 
نقدینگی تنها از ناحیه افزایش نرخ ارز تا پایان سال 1۳۷۳ از مرز 1۰ هزار میلیارد 
تومان گذشت. در واقع آنهایی که ادعا داشتند رشد نقدینگی در سند برنامه یک 
روند کاهنده خواهند داشت، در 1۰ سال اجرای برنامه اول و دوم همواره با افزایش 
نرخ ارز همراه بود و رشد نقدینگی 1۲ برابر شد. وی با اشاره به دومین کانون اصلی 
ایجاد رانت در کشــور گفت: از برنامه سوم یکی از کج ترین سنگ بناهای اقتصاد 
ایران و حرکت به سمت انحطاط با شکل گیری بانک های خصوصی در غیاب توان 
نظارتی بانک مرکزی و بستر نهادی مشوق تولید شکل گرفت. اگر توجه داشته 
باشیم از این زاویه بی سابقه ترین جهش ها در نرخ ارز، طلا، مسکن، ... همه به تبع 
شــکل گیری بانک های خصوصی روی دادند. البته از همان برنامه ســوم، بانک 
مرکزی در برابر خلق پول های رانتی ضدتوسعه ای مشوق غیرمولدها رویکرد کاملا 
همدلانه داشت.مومنی ادامه داد: در سال 1۳۸۷ در حالی که رشد نقدینگی 1۵/۶ 
درصد رشــد داشت، رشد پایه پولی از مرز ۴۷ درصد هم گذشته است؛ البته در 
سال های اخیر شکنندگی این مسئله افزایش یافته  است، بنابراین باید کمک کرد 
تا این مناسبات به شکل بنیادی اصلاح شود. از سال 1۳۸۷ که بانک های خصوصی 
بتدریج در حال فعالیت هستند، بی سابقه ترین رشدها در نقدینگی روی می دهد، 
در حالیکه حادترین و بحرانی ترین مشــکل تولیدکنندگان ما کمبود نقدینگی 
است. از سویی شاهد تنش های دائمی و هجوم نقدینگی سرگردان به بازار ارز، طلا 
و زمین هستیم.وی تصریح کرد: رانت اعطای شکل گیری بانک های خصوصی، 
کمرشکن ترین رانت توزیع شده در اقتصاد سیاسی ایران است. این مسأله مناسبات 
ما را به ســمت تنبل محوری و ربامحوری ســوق داده است و با شکل گیری این 
بانک ها از اوایل دهه هشتاد شاهد رانتی شدن ملت هم هستیم بطوری که با بررسی 
تحولات مربوط به سپرده های مدت دار متوجه خواهیم شد، شرایط بگونه ای بوده 
که ریســک و عدم اطمینــان در فرآیند تولید بالا بوده و افــراد ترجیح داده اند 
دارایی هــای خود را به صورت ســپرده تبدیل کنند. در حال حاضر ســهم پول 
معاملاتی به زیر 1۰ درصد رســیده است که یک موضوع حیاتی است.این استاد 
دانشــگاه با طرح این پرســش که رانت افزایش نرخ ارز و شکل گیری بانک های 
خصوصی چه بر سر اقتصاد ایران آورده است، گفت: از شروع جنگ تا پایان آن در 
مجموع حجم نقدینگی ۴ برابر شد در حالیکه از سال ۶۸ تا امروز و هر هشت سال 
یک بار حجم نقدینگی ۷ برابر افزایش داشــته است. همچنین خالص بدهی های 
بانک های خصوصی به بخش غیردولتی از سال ۹۲ تا ۹۷ بیش از پنج برابر شده و 
در همین دوره بدهی بانک های خصوصی به بانک مرکزی هم تقریباً ۲۰ برابر شده 

است، اما شاهد هستیم آدرس های اشتباه می دهند.

خبـــر

مراسم نمادین تحویل اولین محموله ریل قطارهای 
پرسرعت تولید شده در ذوب آهن اصفهان با حضور 
وزیر صنعت ، معدن و تجارت ، وزیر راه و شهرسازی 
، اســتاندار اصفهان و جمعی از مســئولین این 
وزارتخانه ها شــنبه 30 شهریورماه در ذوب آهن 

اصفهان برگزار شد .
دکتر محمد اسلامی وزیر راه و شهرسازی در این 
مراسم گفت : امروز از نزدیک شاهد به بار نشستن 
تلاش بی وقفه ذوب آهن اصفهان برای تولید ریل 
اســتاندارد بودیم و در پروژه های مختلف از این 
محصول بهره می بریم و قطعاً از واردات آن بی نیاز 

هستیم.
وی افزود : ذوب آهن اصفهان از ذخائر صنعت کشور 
است و امروز شــاهد نتایج درخشان خودباوری و 

استفاده از توان داخل در این مجموعه هستیم .
وزیر راه و شهرسازی ، تولید ریل ودیگر موفقیتهای 

ذوب آهن اصفهان در شرایط تحریم را بسیار مهم 
دانســت و گفت : در حال حاضر دشمن در جبهه 
صنعت و اقتصاد با تمام قوا علیه کشور ما تلاش می 
کند و همانطور که رهبر معظم انقلاب فرمودند ،تنها 
راه مقابله با این هجمه دشمن ، تکیه بر توان داخل 

و توسعه تولید ملی است .
دکتر رضا رحمانی وزیر صنعت ، معدن و تجارت نیز 
در این مراسم ، توسعه را امری مداوم و توقف ناپذیر 
دانســت و گفت : تولید ریل در ذوب آهن یکی از 
نمادهای مهم توسعه صنعت کشور است و این امر 
تــداوم دارد و امیدوارم بــه زودی برای بازدید از 
محصولات جدیدتر ذوب آهن به این شرکت بیاییم 

.
وزیر صنعت ، معدن و تجارت ، رشد صنعت فولاد 
کشور را چشمگیر توصیف نمود و گفت : خوشبختانه 
جایگاه کشور در صنعت فولاد رشد قابل توجهی 

داشته و تولید ریل توسط ذوب آهن اصفهان یک 
گام مهم دیگر در توسعه این صنعت محسوب می 

شود .
وی همچنین بر ضرورت تامین مواد اولیه ذوب آهن 
اصفهان تاکید نمود و گفت : سیاست اصلی کشور 
جلوگیری از خام فروشــی است و با جدیت تمام 
ایجاد توازن در زنجیره فولاد پی گیری می شود تا 

شاهد رشد ارزش افزوده در این بخش باشیم .
 مهندس یزدی زاده مدیر عامل ذوب آهن اصفهان 
نیز در این مراسم گفت : اولین بخش از محموله ریل 
قطارهای پرســرعت امروز به راه آهن جمهوری 
اسلامی به صورت نمادین تحویل داده شد و در دو 
مناقصه دیگر مربوط به تامین ریل نیز شرکت کرده 

ایم .
وی افزود : ظرفیت تولیــد ریل در ذوب آهن 400 
هزارتن است و به راحتی قادر به تامین ریل مورد 

نیاز کشور که حدود 120 هزار تن است ، می باشیم .
مدیرعامل ذوب آهن اصفهــان تصریح کرد : در 
صورتی که کل نیاز داخل توسط ذوب آهن تامین 
شود ، 100 میلیون یورو در سال صرفه جویی ارزی 

داریم .
وی هزینه راه اندازی پروژه تولید ریل ملی در ذوب 
آهن اصفهان را بالغ بر 50 میلیون یورو و 100 میلیارد 

تومان ذکر کرد. 
مهندس یزدی زاده تصریح کرد : امروز تفاهم نامه 
فروش ریل نیز بنا بود بــا حضور وزاری صنعت 
،معدن و تجارت و وزیر راه و شهرسازی در ذوب 
آهن امضا شود که به دلیل فشردگی برنامه های 
این دو وزیر در اصفهان ، این امر انجام نشــد اما 
تفاهم نامه مذکور را می توان امضاءشده دانست 
چون مورد تایید کامل این مقامات قرار دارد و به 

زودی امضاء می شود .
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